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Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava–Ružinov 
 

 

 

Z á p i s n i c a  

z XVII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava-Ružinov, ktoré sa konalo dňa  15. decembra 2020 

 

 

Zasadnutie viedol : Ing. Martin Chren – starosta 

 

Overovatelia :  Ing. Michal Gašaj, PhD., Ing. Martin Patoprstý 

 

Návrhová komisia:       Nikolaj Gečevský, Ing. Marcela Kulifajová, Ing. Peter Strapák 

 

Ospravedlnení: Mgr. Jozef Matúšek, Ing. Katarína Šimončičová 

 

 

 

Schválený program: 

 

Otvorenie,  voľba  overovateľov,  schválenie  programu 

         - uznesenie č. 297/XVII/2020 

 

1. Návrh rozpočtu mestskej časti Bratislava-Ružinov na roky 2021– 2023 

- uznesenie č. 298/XVII/2020 

 

1a.  Návrh na schválenie zverenia nehnuteľného majetku hlavného mesta SR  Bratislavy, 

zvereného do správy mestskej časti Bratislava-Ružinov, lokalita Vrútockej ulice,  kat. úz. 

Trnávka: 

• stavba ŠPORTOVÁ HALA  súp. č.4307 na pozemku parc.č. 14814/261, 

• tri tenisové kurty na pozemku parc. č. 14814/259,   

• osvetlenie haly – rekonštrukcia 

• pozemok registra „C“ KN parc. č. 14814/261, o výmere 1202 m2, druh pozemku  zastavaná 

plocha a nádvorie,  

• pozemok registra „C“ KN parc. č. 14814/259, o výmere 1968 m2, druh pozemku   ostatná 

plocha do správy bezodplatne  príspevkovej organizácie RUŽINOVSKÝ ŠPORTOVÝ 

KLUB, so sídlom Mierová 21, 827 05 Bratislava, IČO:  36066257 od 01.01.2021 

- uznesenie č. 299/XVII/2020 

 

16.    Návrh na udelenie Verejného ocenenia mestskej časti Bratislava-Ružinov  

 (bod termínovaný po vystúpení občanov) 

         - uznesenie č. 300/XVII/2020 

 

2. Návrh všeobecne záväzného naradenia č. .... /2020 zo dňa ....... 2020, ktorým sa mení a dopĺňa 

všeobecne záväzné nariadenie č. 18/2019 zo dňa 10.12.2019 o miestnych daniach na území 

mestskej časti Bratislava-Ružinov 

    - uznesenie č. 301/XVII/2020 
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3. Návrh na schválenie Zmluvy o združení osôb na dosiahnutie dojednaného účelu podľa ust. § 

829 -841 zákona č. 40/1964 Zb. Občianskeho zákonníka v znení neskorších predpisov za 

účelom realizácie odvádzania a čistenia odpadových vôd v súlade s požiadavkami smernice 

91/271/EHS - Vybudovanie verejnej kanalizácie v lokalite Nové Pálenisko 

    - uznesenie č. 302/XVII/2020 

 

4. Návrh na schválenie výpožičky nehnuteľného majetku – nebytových priestorov v 

budove Základnej školy Pavla Marcelyho 

    - uznesenie č. 303/XVII/2020 

 

5. Návrh stanoviska Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Ružinov k verejnému 

obstarávaniu na koncesiu prevádzkovateľa školskej jedálne na Základnej škole Pavla 

Marcelyho 

    - uznesenie č. 304/XVII/2020 

 

6. Návrh na schválenie výpožičky nehnuteľného majetku – nebytových priestorov v 

budove Základnej školy Nevädzova 

    - uznesenie č. 305/XVII/2020 

 

7. Návrh stanoviska Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Ružinov k verejnému 

obstarávaniu na koncesiu prevádzkovateľa školskej jedálne na Základnej škole Nevädzova 

- uznesenie č. 306/XVII/2020 

 

8. Návrh na ukončenie obstarávania Územného plánu zóny Bajkalská roh 

   - uznesenie č. 307/XVII/2020 

 

9. Návrh Zriaďovacej listiny Ružinovského domova seniorov 

- uznesenie č. 308/XVII/2020 

 

10. Návrh na prevod vlastníckeho práva spoluvlastníckeho podielu ¼ nehnuteľností - 

rodinného domu so súp. č. 1229 na parc. č. 9531 a pozemkov registra „C“ KN parc. č. 9531, 

parc. č. 9532/1 a parc. č. 9532/2, katastrálne územie Nivy, evidovaných na LV č. 709 do 

bezpodielového spoluvlastníctva manželov Jána Lakatoša a Margity Lakatošovej, trvale 

pobytom Liptovská 20, 821 09 Bratislava, vlastníkov ostatných ¾ spoluvlastníckych podielov 

predmetných nehnuteľností, podľa ustanovenia § 9a ods. 8 písm. c) zák. SNR č. 138/1991 Zb. 

o majetku obcí v znení neskorších predpisov, prevod podielu majetku obce, ktorým sa 

realizuje zákonné predkupné právo 

 - uznesenie č. 309/XVII/2020 

 

11. Návrh na nájom nehnuteľného a hnuteľného majetku vo vlastníctve a správe Mestskej časti 

Bratislava-Ružinov spoločnosťou Trhoviská Ružinov, s. r. o., so sídlom Mierová 21, 827 05 

Bratislava – mestská časť Ružinov, IČO: 53 342 291, podľa ustanovenia § 9a ods. 9 písm. c) 

zák. SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa 

    - uznesenie č. 310/XVII/2020 
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12. Návrh na bezodplatnú správu nehnuteľného a hnuteľného majetku 

  - uznesenie č. 311/XVII/2020 

 

13. Návrh na schválenie zmien Zakladateľskej listiny spoločnosti Ružinovská rozvojová 

spoločnosť, s. r. o. so sídlom Mierová 21, 827 05  Bratislava, identifikačné číslo: 52 954 790 

a schválenie personálnych zmien v jej orgánoch 

- uznesenie č. 312/XVII/2020 

 

14. Návrh na schválenie zmien Zakladateľskej listiny spoločnosti Trhoviská Ružinov, s. r. o. so 

sídlom Mierová 21, 827 05  Bratislava, identifikačné číslo: 53 342 291 a schválenie 

personálnych zmien v jej orgánoch 

- uznesenie č. 313/XVII/2020 

 

15. Návrh Súhrnná správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Ružinov za 

školský rok 2019/2020 

- uznesenie č. 314/XVII/2020 

 

17. Návrh dodatku č. 2 k Odmeňovaciemu poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava-Ružinov v znení dodatku č. 1 

- uznesenie č. 315/XVII/2020 

 

18. Návrh na vysporiadanie majetkoprávnych vzťahov s majiteľmi stavieb-garáží na parcelách 

č.1349/2-22, k.ú. Bratislava-Ružinov 

Predkladá: poslanci MZ 

- materiál stiahnutý z rokovania  

 

19. Návrh na prijatie rozhodnutia vo veci ochrany verejného záujmu a zamedzenia rozporu 

záujmov podľa ústavného zákona č. 357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone 

funkcií verejných funkcionárov v znení ústavného zákona       č. 545/2005 Z. z. 

   - uznesenie č. 316/XVII/2020 

 

20. Návrh rámcového plánu kontrolnej činnosti miestneho kontrolóra Mestskej časti Bratislava-

Ružinov na 1. polrok 2021 

- uznesenie č. 317/XVII/2020 

 

21. Správa o výsledku kontroly dodržiavania všeobecne záväzných a interných  predpisov, 

dodržiavania hospodárnosti, efektívnosti a účelnosti vynakladania finančných prostriedkov 

Denné centrá pre seniorov v Ružinove 

- uznesenie č. 318/XVII/2020 

 

22. Správa o výsledku kontroly plnenia opatrení na odstránenie zistených nedostatkov a na 

odstránenie príčin ich vzniku prijatých na základe predchádzajúcej kontroly č. 3/2020 

v Domove dôchodcov, Pažítková 2, Bratislava 

- uznesenie č. 319/XVII/2020 

23. Kontrola plnenia uznesení 

    - uznesenie č. 320/XVII/2020 

 

24. Interpelácie 
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25. Rôzne 

a) Znovuvyhlásenie Obecnej radnice za národnú kultúrnu pamiatku 

Predkladajú: poslanci Mgr.et .Mgr. Machata, Mgr. Kraszkó, Ing. Ďurajková, Mgr. Bodnár, 

Mgr. Čechvala, Ing. arch Štasselová, Ing. Bolgáč, Mgr. Herceg 

- bod nezískal dostatočný počet hlasov na prijatie uznesenia 

 

Vystúpenie občanov o 17.00 hod. 

 

 

 

 

 

PREPIS 

 

zo XVII. zasadnutia MZ MČ Bratislava-Ružinov, konaného dňa 15. 12. 2020 o 14:00 hod. 

v zasadacej miestnosti Miestneho zastupiteľstva 

 

 

Otvorenie, voľba overovateľov, návrhovej komisie, schválenie programu 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, dovoľte mi privítať vás dnes na 

sedemnástom zasadnutí miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Bratislava - Ružinov 

v tomto volebnom období. Dovoľte mi na úvod povedať jednu dobrú správu. Pred 

rokovaním tohto zastupiteľstva sme včera otestovali v našom novom mobilnom odbernom 

mieste tu na miestnom úrade vyše stopäťdesiat zamestnancov miestneho úradu a teda 

všetkých z vás poslancov, ktorí prišli na testovanie a dobrá správa je, že všetky výsledky 

dopadli pozitívne, to znamená negatívne. Nebol ani jeden prípad koronavírusu medzi nami. 

Napriek tomu si vás dovoľujem požiadať, aby sme počas celého rokovania dodržali všetky 

požiadavky, ktoré vyplývajú jednak z platných nariadení Úradu verejného zdravotníctva 

a hlavne teda z tých takých logických pravidiel bezpečnosti, najmä mali počas celého 

rokovania poriadne nasadené rúška a dodržiavali vzájomné odstupy. Ospravedlnenými 

z neúčasti na rokovaní dnešného zasadnutia sú pán poslanec Matúšek a pani poslankyňa 

Šimončičová. Nikto nepožiadal o skorší odchod, ani nenahlásil neskorší príchod. Dovoľte 

mi teda teraz požiadať vás, aby ste svoju prítomnosť vyjadrili v prezenčnom hlasovaní 

teraz. Vidím veľké množstvo poslancov, ktorí sú v miestnosti, ale nezaprezentovali sa, tak 

prosím zaprezentujte sa teraz. Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že prezentovaných je 

dvadsaťjeden poslankýň a poslancov. Ako prvé musíme štandardne zvoliť overovateľov 

zápisnice. Za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania navrhujem zvoliť pána 

vicestarostu Gašaja a pána vicestarostu Patoprstého. Chcem sa spýtať, či sú iné návrhy na 

vymenovanie overovateľov zápisnice? Ak nie, ďakujem veľmi pekne a prosím, aby ste 

hlasovali o schválení dvoch overovateľov zápisnice, ako boli ich mená prednesené. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že počtom hlasov dvadsať za, boli za overovateľov zápisnice 

zvolení páni vicestarostovia Gašaj a Patoprstý. Traja poslanci nehlasovali. 

hlasovanie č. 1 

za: 20   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 3 

- uznesenie č. 279/XVI/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Do návrhovej komisie navrhujem zvoliť pani poslankyňu 

Kulifajovú, pána poslanca Machatu a pána poslanca Strapáka. Chcem sa spýtať, či sú 

nejaké iné návrhy? Nech sa páči pani Kulifajová. 
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Ing. Marcela Kulifajová, poslankyňa MZ: Za jeden poslanecký klub, takže tam mal byť 

Gečevský, tam nemali byť dvaja za klub Vallo. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Okej, zaujímavá situácia. Vychádzam z toho, že 

organizačné nahlásilo členov návrhovej komisie podľa dohody poslaneckých klubov. Čiže 

máme tu pán Gečevský, vy by ste chceli byť členom návrhovej komisie, že nie je to o vás 

bez vás. Hovorí áno. Nech sa páči, pán predseda Herceg. 

 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Z našej strany to bol ústretový krok, aby to nebolo 

stále, že jedenásť poslancov, respektíve päť poslancov a šesť poslancov vždy nominuje len 

jedného, tak aby sa to prestriedalo. Čiže berte to ako ústretové gesto, ale ak nechcete, 

kľudne môže jeden teda z našich dvoch klubov ho stiahnuť a môže ísť len jeden. Ak sa tak 

domáhate toho, neviem, či je to odmena byť v tej komisii, takže v pohode, ale jednu vec 

som ešte chcel povedať, že prosím vás mali by sme vytiahnuť karty tým, ktorí tu nie sú, 

pretože predošlé hlasovanie bolo dvadsaťtri prítomných, pričom preukázateľne štyria 

poslanci tu nie sú v miestnosti. Takže asi tým by sme mali vytiahnuť karty. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Čo sa týka vyťahovanie kariet, tak sme to riešili 

aj na mestskom zastupiteľstve a nikto nemá právo siahnuť niekomu inému na kartu napriek 

tomu teda, že ju tam má zasunutú je to zodpovednosť každého jedného poslanca, každej 

jednej poslankyne. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Takto, ale oni ani neprišli, čiže oni by si sami mali zasunúť, že 

som tu. Čiže pán poslanec Bolgáč, pani poslankyňa Štasselová meškajú a aktuálne tu vôbec 

neboli, čiže to chcem povedať, čiže tým pádom, aby to niekto nenapadol, lebo nás je tu 

myslím, že dvadsaťjeden. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Okej, dobre. Takže tie dve karty, ktorí tu ľudia neboli sú 

vytiahnuté. Myslím, že nikto ďalší taký tu nie je. Na výsledku hlasovania by to nič 

nezmenilo. Ďakujem. Ďalej v rozprave pán predseda Méheš. 

 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo pán starosta. Príjemný deň kolegovia. Ja sa 

ospravedlňujem, je to možno z mojej strany technickým nedopatrením, lebo včera mi padol 

celý server. Čiže je možné, že pošta odchádzala neskôr, ale za náš klub sme navrhovali 

pána Gečevského. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Takže máme aktuálne štyri nominácie na tri miesta. Takže 

skúsime to najprv po dobrom. Chcem sa spýtať, či sa chce niekto dobrovoľne vzdať svojej 

nominácie? Pán poslanec Machata ukazuje, že áno. Ďakujem veľmi pekne. Tým pádom 

teda budeme hlasovať o zložení návrhovej komisie v zložení pani poslankyňa Kulifajová, 

pán predseda Strapák a pán poslanec Gečevský. Ak nie sú iné návrhy, ďakujem veľmi 

pekne a poprosím vás, hlasujte o zriadení návrhovej komisie teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že počtom hlasov dvadsaťjedna z dvadsaťjedna 

prítomných boli za členov návrhovej komisie zvolení pani poslankyňa Kulifajová, pán 

poslanec Gečevský a pán poslanec Strapák. 

hlasovanie č. 2 

za: 21   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 279/XVI/2020 

 



6 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Poprosím členov návrhovej komisie, aby si nezabudli 

svoje hlasovacie kartičky a presunuli sa na miesto určené pre návrhovú komisiu a zvolili zo 

svojho stredu predsedu návrhovej komisie. Dámy a páni, obdržali ste návrh programu 

dnešného rokovania, ktorý obsahuje dvadsaťpäť bodov vrátane bodu Rôzne, plus 

vystúpenie občanov o sedemnástej hodine. Podľa platných pravidiel budeme musieť najprv 

hlasovať o programe ako celku a následne otvoríme rozpravu, v ktorej bude možné 

predložiť pozmeňujúce a doplňujúce návrhy k programu. Počkáme, kým návrhová komisia 

zaujme svoje miesta. Návrhová komisia je pripravená? Zvolila si návrhová komisia svojho 

predsedu? 

 

Ing. Marcela Kulifajová, poslankyňa MZ: Áno, takže dohodli sme sa, že predseda komisie bude 

pán Strapák. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre, čiže predseda návrhovej komisie bude pán 

Strapák. Ďakujem veľmi pekne. Poprosím teraz o uvedenie hlasovania. Hlasovanie 

o programe, ako bol navrhnutý najprv. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Pán starosta, poprosím vás 

dajte hlasovať o programe ako bol navrhnutý. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že program sme schválili počtom hlasov 

dvadsaťjedna z dvadsaťjedna prítomných. 

hlasovanie č. 3 

za: 21   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- hlasovanie o zverejnenom programe - schválené 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalej musíme rokovať o zmenách a doplnení programu. 

Na začiatku by som vás chcel upozorniť na dva nové návrhy uznesenia, ktoré sa týkajú 

obsadenia dozorných rád v spoločnosti Trhoviska Ružinov, spoločnosti Ružinovská 

rozvojová spoločnosť. Jediný rozdiel je, že na základe dohody poslaneckých klubov boli 

do týchto uznesení doplnené konkrétne mená poslancov. Uznesenia by ste mali mať 

aktualizované, rozdané. Ja si ich osvojujem autoremedúrou. Čiže to bolo len pre 

informáciu a dovolím si navrhnúť doplnenie jedného dodatočného bodu programu, ktorý 

kolegovia dokončili len vo včerajších večerných hodinách. Ide o bod programu na základe 

uznesenia tohto vášho zastupiteľstva. Je to návrh na schválenie zverenia nehnuteľného 

majetku Športová hala na Trnávke do správy Ružinovského športového klubu. Vzhľadom 

na to, že pán Lenárd tu bude prítomný na rokovaní o rozpočte a potom plánoval odísť, by 

som vás chcel poprosiť, aby ste tento bod zaradili ako bod 1A. Ďakujem veľmi pekne 

a otváram rozpravu k téme program. Ako prvý prihlásený riadnym príspevkom pán 

predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Vážený pán starosta, vážené kolegyne, 

kolegovia a ostatní hostia. Ja mám návrh terminovať bod číslo šestnásť návrh na udelenie 

verejného ocenenia mestskej časti Bratislava - Ružinov, ako o sedemnástej hodine, 

respektíve hneď po vystúpení občanov o sedemnástej hodine. Totižto mali by sme mať 

návštevu historika z Ústavu pamätí národa, ktorý by rád ku jednej z tých nominácií 

predniesol a aj asi taký dôležitý kontext, ktorý by bol hodný toho uvedenia a aby sa to dalo 

nejako terminovať, tak navrhujem bod šestnásť prerokovať hneď po bode vystúpenie 

občanov o sedemnástej hodine. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda Méheš, chcete sa 

riadnym príspevkom prihlásiť? Nech sa páči pán predseda Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Pán starosta dovoľujem si navrhnúť 

presunutie bodu osemnásť, to je majetkové vysporiadanie vzťahov s majiteľmi garáží na 

najbližšie ďalšie zastupiteľstvo prvé v roku 2021. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem, takže to je poslanecký návrh. Ďakujem veľmi 

pekne. S faktickou pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Aj rozumiem, aj nerozumiem tomuto návrhu, pretože 

už bol odkladaný niekoľkokrát. Promptne sa vybavoval druhý súhlas primátora a tak ďalej 

a síce v emailoch bolo odkomunikované všetkým navrhovateľom teda, že pán predseda 

Méheš má výhrady a nemal čas si naštudovať materiál, ale myslím si, že k riadne práci 

poslanca patrí naštudovať si materiály, ktoré v princípe už od augusta má k dispozícii 

a vyjadriť prípadne nejaký právny spor, alebo názor čo je tam nevhodné. Nielen, poviem to 

tak všetkým poslancom, ktorých sa to dotýka napísať, že sú tam vady a odložme to a všetci 

teraz tvrdia sú tam vady. Ani jedna vada nebola pomenovaná. Čiže považujem to za 

nekorektné, ale tento návrh akceptujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Okej. Ďakujem veľmi pekne. Pán Méheš mal zatiaľ len 

jedno vystúpenie aj keď svieti, že tri, ak si pamätám. Čiže ak chcete reagovať, nech sa 

páči. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Neviem, že či je zrovna vhodné 

komentovať, čo je riadna a čo neriadna práca poslanca, keď z večera do rána niekto 

očakáva, že bude mu človek k dispozícii a prepracuje celý materiál, ktorý je bohužiaľ 

urobený síce podľa najlepšieho vedomia a svedomia a viem, že keby sme ho predkladali aj 

dnes prerokovávali, tak zrejme by nebolo možné zo strany pána starostu, aby bol 

podpísaný. Čiže je to možno subjektívny názor kolegu, ale zjavne nevhodný. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak môžem zrekapitulovať 

navrhnuté sú teda, doplnenie programu o body 1A zverenie kurtov na Trnávke do správy 

RŠK. Termínovo druhý návrh je terminovať bod číslo šestnásť hneď po ukončení 

vystúpenia občanov a tretí návrh je presunúť rokovanie o bode číslo osemnásť na 

februárové rokovanie miestneho zastupiteľstva. Ak nie sú ďalšie pozmeňujúce, alebo 

doplňujúce návrhy ďakujem vám veľmi pekne a poprosím návrhovú komisiu, aby uviedla 

hlasovanie o jednotlivých návrhoch. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážení kolegovia, vážené 

kolegyne. Ideme hlasovať o zaradení bodu 1A a to prevedenie tenisových kurtov na 

Trnávke do správy RŠK. Pán starosta, dajte hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Hlasujte prosím o zaradení tohto bodu do 

programu. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme schválili počtom hlasov dvadsaťdva 

z dvadsaťdva prítomných. 

hlasovanie č. 4 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- doplnenie programu bolo schválené 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nech sa páči pán Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vážené kolegyne, vážení kolegovia ideme 

hlasovať teraz o zmene programu na terminovaní bodu šestnásť po vystúpení občanov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni, hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme schválili počtom hlasov dvadsaťjedna za, jeden 

rebel sa zdržal. 

hlasovanie č. 5 

za: 21   proti: 0  zdržali sa: 1  nehlasovali: 0 

- zmena poradia bodov bola schválená 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nech sa páči. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: A teraz posledný bod je o odsunutí bodu 

osemnásť na rokovanie ďalšieho zastupiteľstva. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: 

Ďakujem. Dámy a páni, hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že aj tento návrh bol schválený počtom hlasov trinásť za, traja 

proti a šiesti sa zdržali z dvadsaťdva prítomných poslankýň a poslancov. 

hlasovanie č. 6 

za: 13    proti: 3  zdržali sa: 6  nehlasovali: 0 

- návrh bol schválený 

  

-  uznesenie č. 297/XVII/2020 

 

 

Bod č. 1 

Návrh rozpočtu mestskej časti Bratislava - Ružinov na roky 2021 - 2023 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, prvým bodom rokovania je Návrh rozpočtu 

mestskej časti Bratislava - Ružinov na roky 2021 až 2023. Podrobnejšiu informáciu 

prednesie pani Lehotayová, ako vedúca nášho ekonomického odboru. Pred otvorením 

rozpravy ešte vystúpi so svojím stanoviskom aj pán miestny kontrolór. Dovoľte mi na úvod 

povedať naozaj len pár úvodných slov. Na začiatku by som chcel povedať, že tento 

rozpočet sa nám nezostavoval ľahko. Ešte približne mesiac dozadu sme na tom boli tak, že 

rozpočtové požiadavky úradu jednotlivých organizácií presahovali o takmer desať 

miliónov eur možnosti, ktoré máme. Nezostavoval sa nám ľahko aj kvôli stále existujúcim 

ekonomickým dopadom koronakrízy a to aj napriek tomu a tu by som chcel veľmi 

poďakovať kolegom a kolegyniam z úradu, zvlášť pani Becko, že Ružinov naozaj ustál 

koronakrízu tento rok celkom dobre aj vďaka tomu, že sa nám podarilo zariadiť, že nám 

boli kompenzované výdavky najmä z prvej vlny ešte tej aprílovej korony v najväčšej výške 

spomedzi všetkých mestských časti, dokonca nám bola kompenzovaná väčšia suma, než 

bola kompenzovaná Hlavnému mestu Bratislava najmä vďaka tomu, že kolegyne naozaj 

veľmi poctivo robili celú agendu a registrovali všetky výdavky. Vedeli ich odôvodniť 

a podobne. Rozpočet na budúci rok napriek tomu vyzerá na prvý pohľad relatívne veľmi 

dobre. Budeme hospodáriť s rekordnou sumou finančných prostriedkov na úrovni vyše 

šesťdesiat miliónov eur a s rekordnou sumou investičných prostriedkov, ktoré sú ale naozaj 

takýmto spôsobom rozpočtované jednorazovo a sú kryté najmä z príjmov z poplatku za 
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rozvoj a z načerpaného investičného úveru, ktorého prijatie sme za veľmi výhodných 

podmienok tento rok schválili. Nebudem úplne, keďže sme už o rozpočte diskutovali 

naozaj pomerne dosť na prezentáciách pre jednotlivé poslanecké kluby a viem, že sa 

diskutovalo aj na jednotlivých komisiách. Možno len také najväčšie highlighty, o ktorých 

by som chcel, aby zazneli. Úplne takým prelomovým rozhodnutím je, že tento rok okrem 

toho, že naozaj v rozpočte je rozpočtová rekordná suma na opravy komunikácií 

a chodníkov, rozpočtujeme po prvýkrát sumu dvestotisíc eur na opravy komunikácií, ktoré 

nie sú v správe mestskej časti. Tomuto predbiehala naozaj pomerne dlhá príprava 

a vychádza to z metodického usmernenia ministerstva financií, ktoré hovorí, že so 

súhlasom zastupiteľstva obec svoje vlastné rozpočtové prostriedky môže vynaložiť aj do 

majetku, ktorý nie je jej. Pán miestny kontrolór bol konzultovať aj priamo na NKÚ a na 

ministerstve financií taký všeobecný záver, na ktorom  sme sa zhodli je, že nemôžeme 

takto vynakladať investičné peniaze. Čiže nemôžeme investovať do cudzieho majetku, 

ktorý by sme potom nevedeli odpisovať, avšak môžeme tieto prostriedky vynaložiť na 

bežné výdavky. To znamená, bežné opravy a údržbu. Ide najmä o cesty a chodníky, ktoré 

sú naozaj v tom najhoršom stave v Ružinove, pretože kvázi nepatria nikomu. Tridsať rokov 

do nich nebolo investované. Je naozaj veľká vec a veľká zmena, že sa toto zmení a že ich 

začneme postupne opravovať. Tento rok máme naplánované, respektíve budúci rok by sme 

radi vynaložili tieto prostriedky do troch úsekov, to je Exnárova pri autoškole notoricky 

rozbitá cesta s veľkou frekvenciou premávky. Parkoviská na Súmračnej ulici popri 

Ružinovskej, vnútroblok okolo Delfína v Ružovej doline, kde naozaj tie chodníky a cesty, 

ktoré tam sú, sú vo veľmi žalostnom stave. Za seba poviem, tak zjednodušene, že ak sa 

nám to prepečie a ak teda nebudú nejaké námietky, toto je presne rozpočtová položka ak sa 

aj objavia nejaké dodatočné zdroje, ktorú by som rád počas budúceho roka a v najbližších 

rokoch ešte navyšoval, pretože tých rozbitých úsekov ciest v tom úplne najhoršom stave, 

ktoré nepatria nikomu, máme v Ružinove dosť od Mokráňu Záhon až po vnútrobloky 

v Prievoze až po vnútrobloky na Nivách. Pomerne takou významnou investíciou je snaha 

opraviť bežeckú dráhu okolo Štrkoveckého jazera, zmeniť ju na striekaný tartan. Veľkou 

položkou v rozpočte, my ju rozpočtujeme, aby sme mali rozpočtovo kryté, ale vieme, že 

nebude celá vyčerpaná a potrebujeme ju rozpočtovať aj kvôli načerpaniu investičného 

úveru, je plánové štyri milióny eur na výstavbu garážových domov vo vnútroblokoch. 

Pomerne významnou položkou je rekonštrukcia detských ihrísk, kde máme plánovaných až 

jedna celá dva milióna eur. Rekonštruované by mali byť detské ihriská Albrechtova, tam sa 

s prácami teda začalo, to je ešte presunuté z tohto roka. Sedmokráskova, Medzilaborecká 

a začať projektové práce a snáď aj realizáciu by sa malo podariť aj na Bachovej a na 

Nivách. Na detskom ihrisku na Tekovskej ulici. Veľa sme diskutovali o zozname ciest 

a chodníkov, ten aktualizovaný zoznam mám aj tu pred sebou, ale hlavne vám chcem dať 

naozaj prísľub, že na zásobník ciest, na ktoré ešte nie je spracovaná projektová 

dokumentácia, že ešte od januára hneď budeme o tom intenzívne komunikovať a pridávať 

aj na základe objektívnych kritérií, ale aj požiadaviek poslancov a vyváženosti celého 

Ružinova ďalšie cesty a chodníky na rekonštrukciu do týchto zásobníkov. Veľkou zmenou 

je, že po prvýkrát od prvého januára ide fungovať nová VPS-ka a nový Ružinovský podnik 

verejnoprospešných služieb ako príspevková organizácia. Nie je medzi nami pani 

Šimončičová, lebo určite by sme veľa diskutovali o výdavkoch na oblasť životného 

prostredia, kde chcem upozorniť na to, že trošku sa mení tá schéma vynakladania peňazí 

hlavne preto, že príspevková organizácia musí byť financovaná mesačným príspevkom 

a preto mnoho položiek, ktoré boli samostatné vyzerajú, že sú budúci rok v rozpočte 

menšie, ale menšie nie sú. Len už sú rozpočtované v položke príspevok Ružinovskému 

podniku verejnoprospešných služieb, respektíve tej novej VPS-ke. Toľko asi na úvod 

z mojej strany. Poprosil by som ešte o doplnenie tých, takých základných údajov o vývoji 

dlhu príjmových výdavkov pani Lehotayovú. 

 



10 

 

Alena Lehotayová, vedúca odboru ekonomického: Dobrý deň. Predkladáme miestnemu 

zastupiteľstvu Návrh rozpočtu mestskej časti na rok 2021 a prognózu na roky 2022 až 

2023. Tento materiál bol prerokovaný na miestnej rade aj v komisiách nášho 

zastupiteľstva. Bol vyvesený tak, ako nám to určuje zákon o rozpočtových pravidlách 

pätnásť dní pred zasadnutím miestneho zastupiteľstva. Z tohto aj dôvodu možnože, ak by 

ste chceli nejaké doplňujúce informácie, tak nebolo možné vojsť do tohto materiálu, takže 

by sme si to potom prešli následne. Rozpočet mestskej časti je navrhnutý vo výške 

šesťdesiatdva miliónov osemstojedenásť dvestotridsaťjeden eur s tým, že je vyrovnaný. 

Bežný rozpočet je prebytkový tak, ako nám to prikazuje zákon o rozpočtových pravidlách. 

Kapitálový rozpočet je mínusový, ktorý je vyrovnaný finančnými operáciami. Tieto 

finančné operácie sú zapájané do rozpočtu mestskej časti. Ide o finančné operácie z našich 

fondov, z rezervného fondu, z fondu rozvoja bývania, z poplatku za rozvoj za zeleň. Tieto 

finančné prostriedky nám zákon hovorí o tom, že môžu byť použité na kapitálové výdavky, 

avšak v tomto roku a teda aj následný rok ešte je možné akceptovať tento zákon 

šesťdesiatsedem z roku 2020, ktorý hovorí o tom, že môžu sa zapojiť na bežné výdavky aj 

prostriedky z týchto fondov. Našim cieľom je zapájať prostriedky naozaj v krajnej situácii, 

keby sme prišli k nejakej situácii, kde je nevyhnutné, aby sme zapojili na bežný rozpočet aj 

tieto kapitálové výdavky, avšak napriek tomu, že sme hovoril o nich aj v tomto roku 2020, 

tak na bežné výdavky sme z rezervného fondu, hovorím z rezervného fondu, z iného fondu 

by sme to nepoužili. Rozpočet bol odkomunikovaný s našimi rozpočtovými organizáciami, 

s príspevkovými organizáciami aj s každým odborom, ktorý je na miestnom úrade. 

Plánujeme v roku 2021 dočerpať úver. Z toho dôvodu aj ako nám zákon hovorí budeme 

percentuálne príjmy, ktorý nám hovorí, hovoríme o tom, že musíme mať sumu ročných 

splátok istiny, nesmie prekročiť šesťdesiat percent istina a úrok dvadsaťdva percent. Takže 

istinu s úrokom máme dvadsaťdva percent momentálne v plnení. To bude aj vyčlenené 

presne v účte a dlhové zaťaženie vlastne na úrovni nula celá jedna. Ešte čo sa týka 

celkových príjmov, tak vlastne gro našich príjmov sú daňové príjmy a príjmová závislosť 

na týchto príjmoch mestskej časti je päťdesiatpäť percent. Výdavková časť je rozdelená na 

bežné výdavky, kapitálové výdavky. Prílohou k tomuto materiálu je tabuľka, ktorá presne 

člení, kde mestská časť plánuje tieto výdavky nasmerovať. Čo sa týka finančných operácií, 

vlastne tie sú oproti roku 2020 vlastne veľmi nízke, ale vlastne ide len o splatenie istiny za 

úver v Slovenskej sporiteľni, ktorý začíname splácať až koncom budúceho roka. Nech sa 

páči, ak máte nejaké otázky. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a teraz by som ešte poprosil pána 

miestneho kontrolóra o prednesenie povinného stanoviska k rozpočtu. 

 

Ing. Günther Furin, miestny kontrolór: Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, vážení 

prítomní. Zákon o obecnom zriadení mi ukladá v §18 povinnosť preštudovať návrh 

rozpočtu a zaujať k nemu stanovisko a odporučiť, prípadne neodporučiť zastupiteľstvu ho 

schváliť. Preto dovoľte, aby som konštatoval, že návrh rozpočtu na roky 2021 až 2023 je 

zostavený v súlade so zákonom päťstoosemdesiattri z roku 2004 o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších predpisov. Návrh je zostavený ako 

viacročný programový rozpočet. Predložený návrh, toto vynecháme, na nasledujúce dva 

roky udáva iba koncepčnú úroveň, ktorú možno pri rozpracovaní bežného roka 

aktualizovať. Návrh rozpočtu bol v zmysle zákona pred rokovaním zastupiteľstva riadne 

a včas zverejnený a to dňa tridsiateho jedenásty. Návrh rozpočtu je zostavený ako 

vyrovnaný. Schodok kapitálového účtu je krytý prebytkom bežného rozpočtu a kladným 

saldom finančných operácií. Návrh rozpočtových príjmov vychádza z prognózy daňových 

príjmov verejnej správy na roky 2021, ako aj platného nariadenia Hlavného mesta 

o prerozdelení podielových daní. Výška príjmov bola stanovená s ohľadom na očakávaný 

vývoj ekonomiky, miery nezamestnanosti a miery nominálnych miezd. Bežný rozpočet je 
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prebytkový v rozsahu zhruba jeden milión, kapitálový rozpočet je prudko deficitný a to až 

mínus sedemnásť miliónov. Týchto sedemnásť miliónov je krytých z rezervného fondu, 

z úveru a z miestneho poplatku za rozvoj. Celkovo možno konštatovať, že rozpočet je 

zostavený v príjmovej časti ako realistický. V návrhu rozpočtu sú zahrnuté príjmy 

z uplatňovania zákonov o mestskom poplatku za rozvoj. Vo výdavkovej časti rozpočet 

pokrýva všetky obligatórne výdavky. Veľmi ambiciózny dynamický rast je plánovaný 

v oblasti investícií, ale aj deväť celé dva percentný nárast bežných výdavkov proti 

očakávanej skutočnosti roka 2020 je vysoký. Vzhľadom na skúsenosti z uplynulých rokov 

sa preinvestovanie rozpočtových zdrojov javí veľmi optimistické a bez mimoriadneho 

úsilia ťažko dosiahnuteľné. Návrh rozpočtu na roky 2021 až 2023 odporúčam schváliť. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni ja po týchto 

úvodných slovách teraz otváram rozpravu k návrhu rozpočtu. Ako prvý prihlásený do 

rozpravy pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Poprosil by som prezentáciu, dva slajdy 

mám k tejto téme. V rámci starostlivosti o dreviny a starostlivosti o zeleň na komisii bola 

dosť dlhá diskusia aj za prítomnosti pani Dubovej z úradu. Škoda, že pani Pagáčová 

nemohla byť, alebo pán vicestarosta, ktorý sa ospravedlnil, lebo bol riešiť na Policajnom 

prezídiu veci, ale jednoznačne sme povedali, že rozpočet starostlivosti o dreviny treba 

radikálne navýšiť. Máme vysúťažené, alebo súťažíme rámcovo osemstotisíc starostlivosť 

o dreviny na tri roky, avšak tie dreviny vyzerajú takto. O týchto imelách napríklad, ktoré 

máme po sídliskách, tak ja hovorím v komisii už roky a zatiaľ nejako systematicky sa to 

nepodarilo riešiť a je to dosť vážny problém, pretože tento strom pred šiestimi rokmi ešte 

nemal žiadne imelo. Na ďalšom slide, ak môžem poprosiť, druhý slide. Tu vidno 

začínajúce imelá na topoľoch, ktoré tam pred štyrmi rokmi ešte neboli. Ak by sme zasiahli 

hneď, jedno imelo by išlo preč a nerozširovali by sa. Čiže treba k tomu pristúpiť 

systematicky a keď už máme takú súťaž, tak my to musíme nejakým spôsobom dostať aj 

do rozpočtu. Aktuálne máme v rozpočte stodvadsaťtisíc eur na starostlivosť o dreviny, čo 

je málo, keď súťažíme na tri roky za osemstotisíc, asi by to chcelo parciálne dvihnúť túto 

položku starostlivosť o dreviny. Diskusia v komisii aj uznesenie bolo dvihnúť starostlivosť 

o dreviny na štyristotisíc eur. Po nejakých vyjasňovačkách a rozhovoroch s pánom 

starostom, s pánom vicestarostom, teda navrhli kompromisné riešenie, ktoré ja verím, že 

teda je dočasné a nakoniec v zmene rozpočtu sa nám podarí ešte navýšiť, ak nám vyjde 

hospodárenie tohto roku lepšie, navýšiť výdavky na starostlivosť o zeleň, čo sú bežné 

výdavky a že aj tie daňové príjmy budú vychádzať lepšie, tak v tom prípade by som to 

navrhoval navýšiť ešte viac. Problém bol, že VPS-ka, z ktorej sme teda chceli presunúť 

starostlivosť o zeleň na komisii bola informácia, že teda časť peňazí tam má, tak v realite 

tam má päťdesiattisíc na urgentné orezy a urgentné zásahy, ale nie takú systematickú 

starostlivosť o zeleň ako som ukazoval na obrázkoch, kde teda treba výchovný rez, 

udržiavací rez, zdravotný rez a podobne, čo by mali robiť profesionáli. Tam nejde o to mať 

plošinu, ale mať profesionálov. Preto predkladám pozmeňujúci návrh bežných výdavkoch, 

kde návrh finančného krytia v položke nula päť šesť nula, osem bodka starostlivosť 

o dreviny navrhujem zvýšiť o stotisíc na dvestodvadsaťtisíc eur s tým, že v celkovej 

tabuľke zmena oproti pôvodnej, v príjmoch spolu v bežných príjmoch, poprosím ďalší 

príspevok, šesťdesiatdva miliónov osemstojedenásť dvestotridsaťjedna na šesťdesiatdva 

miliónov deväťstojedenásť dvestotridsaťjedna s tým, že sme boli konzervatívni v daňových 

príjmoch. Bolo to konzultované aj s pani Lehotayovou, aj po dohode s pánom starostom. 

No a mám tu ešte jeden pozmeňujúci návrh, ktorý tiež ste dostali emailom. Jedná sa opäť 

teda o naplnenie uznesení, nákup automobilov, kde sme navrhli zvýšiť položku nákup 

automobilov o päťdesiattisíc eur zo stodvadsať na stosedemdesiattisíc z dôvodu možnosti 
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zakúpenia elektromobilov na referentské účely. Konzultovali sme tiež opäť aj s pánom 

starostom. Tá možnosť tu je, už aj rýchlo zisťovali cenu aj s pánom prednostom, čo ma 

teší, že v tomto boli veľmi flexibilní a navrhujem teda byť príkladom, byť ekologickí 

a mať hybridné automobily, ktoré už spĺňajú požiadavky dvadsiateho prvého storočia roku 

2020 a navýšenie budovania cyklistických trás, kde sme radikálne klesli vlastne 

z predošlých rokov naposledy posledný rok to bolo prakticky nula. Päťdesiattisíc tam 

máme, ktorá je na Trávniky na jednu cyklotrasu, jednu prepojku. Navrhujeme to dvihnúť 

o ďalších päťdesiattisíc na stotisíc eur a úprava mínus stotisíc eur je z položky trinásť 

bodka jedna, všetko sú to kapitálové výdavky, rekonštrukcia požiarnej zbrojnice 

z deväťstotisíc na osemstotisíc. Dôvod je jednoduchý. Vďaka transparentnej súťaži sa nám 

podarilo vysúťažiť cenu zhruba na úrovni osemstotisíc, na túto rekonštrukciu, tieto 

zmluvná cena, konečná cena. Pokiaľ by muselo dôjsť k nejakému navýšeniu 

z neočakávaných dôvodov samozrejme treba pripraviť projekt, dať si ho schváliť 

a medzitým mi určite stihneme schváliť zmenu rozpočtu a peniaze na to nájsť, ale teda 

zatiaľ nevidím dôvod na držanie zbytočného kešu na rekonštrukcii požiarnej zbrojnice, 

keď máme zazmluvnených osemstotisíc. Takže toľko, dva návrhy zmien v rámci nášho 

rozpočtu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem, dva pozmeňujúce návrhy. Môžem sa spýtať, vy 

ste ich nečítali, ale majú ich poslanci rozdané? Asi by bolo fajn, keby ich niekto potom 

normálne. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Poprosím teda, neviem z organizačného, lebo s pani 

Lehotayovou len pred zastupiteľstvom teda mi doniesla upravené návrhy s týmto. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre, ak teda nemá problém, lebo tieto tabuľkové 

pozmeňujúce návrhy sa fakt zle čítajú tak, že by ich kolegyne oxeroxovali a rozdali vám 

ich, aby ste ich mali pred sebou predložené písomne. Ďakujem veľmi pekne za 

porozumenie. A s faktickou poznámkou pán vicestarosta Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo pán starosta. Fakticky 

reagujem na kolegu Hercega ohľadne položky orezy, aby to zaznelo aj na mikrofón. Včera 

sme o tom telefonovali s pánom poslancom desať minút. Pôvodne bolo v rozpočte 

určených dvestotisíc eur pre externú firmu na orezy v Ružinove plus stotisíc eur pre 

externú firmu na orezy školských areálov, ktoré ja považujem ako veľmi dôležité. 

Žiaľbohu tým, že rozpočet sa musel kreovať počas korony a musel sa škrtať. Nakoniec tie 

sumy išli dole. Ja iba chcem povedať, teda rekapituláciu na rok 2021 podľa toho, ako to je 

aj s navýšením o stotisíc eur, ktoré navrhuje Peter Herceg. Čiže, údržba verejných 

priestranstiev orezmi dvestodvadsaťtisíc eur, údržba školských areálov sedemdesiattisíc 

eur a plus údržba v rámci VPS-ky päťdesiattisíc eur. Čiže dokopy sa pomaly blížime k tým 

takmer štyristotisíc, ktoré aj tím Vallo chcel, čiže ja si myslím, že bude kus poriadnej 

roboty na stromoch vidieť v budúcom roku. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďalší prihlásení s faktickou 

poznámkou ešte reaguje pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Áno ďakujem. Takto sme si to vydiskutovali akurát teda, že 

v tom návrhu, neviem či hovorím o tej istej položke, ja som si to teda kontroloval ešte pred 

zastupiteľstvom. Údržba vyhradenej zelene MŠ ZŠ nie je sedemdesiattisíc. Minulý rok 

bola teda, alebo tento rok bola osemdesiattisíc, ale je len tridsaťtisíc v tom návrhu 

rozpočtu, nie sedemdesiat. Je tam tridsaťtisíc. Tento, budúci aj ďalší rok. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Tridsať áno, tridsaťtisíc. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Takže verím, že o to viac sa budeme snažiť v zmene rozpočtu 

nájsť to navýšenie, lebo kumulatívne teda to nie je toľko. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. V rozprave nasleduje pán poslanec 

Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Ja mám také tri témy, ktoré 

by som chcel rozobrať. Prvá je poplatok za rozvoj. My sme to už aj na stretnutí s pánom 

starostom, aj s pani Lehotayovou sme to rozoberali. My sme mali záujem teda, ja to 

nechcem sabotovať tento rozpočet, čiže to nechcem k tomuto rozpočtu, ale teda do 

budúcna, aby sme videli poplatok za rozvoj z akých katastrálnych území, respektíve 

možnože ideálnejšie by to bolo z akých volebných obvodov sa čerpá? A potom do akých 

obvodov sa zase investuje. Ja teda poviem ten dôvod, prečo to tak chceme, alebo prečo to 

ja chcem, aby to tak bolo je, že obyvatelia na Trnávke majú pocit, že je tam veľká výstavba 

a čiže aj veľa poplatku za rozvoj, ale teda nejako majú pocit, že sa to nevracia. Ja by som 

im to rád vyvrátil na faktoch, ale keďže teraz tie fakty nemáme, takže by som to chcel do 

budúcna tie fakty mať. K rozpočtu ešte ďalšia vec. Detské ihrisko Doležalova, toto ihrisko 

bolo v tomto roku 2020 bolo rozpočtované, sme ho mali päťdesiattisíc eur, neurobilo sa. 

Nejdem rozoberať prečo, alebo teda možno by ma to zaujímalo, lebo stále som sa nevedel 

nejako dopracovať k tomu, že prečo sa to teda neurobilo a keďže sme to mali 

naprojektované, tak ja by som bol rád, aby sme to buď toto ihrisko nejako dostali zase 

naspäť do budúcoročného rozpočtu, alebo teda tie peniaze, ak teda nemôže byť z nejakých 

objektívnych dôvodov detské ihrisko na Doležalovej riešené, tak skúsme to presunúť na 

detské ihrisko na Vietnamskej, lebo to naozaj potrebuje nejakú významnú investíciu 

a rekonštrukciu hracích prvkov. Čiže toto by som, možno nejakú odpoveď k tomu chcel, že 

či, lebo s pani Lehotayovou som to konzultoval, ale keďže tie detské ihriská sú spomenuté 

len v tej informatívnej časti, tak by som ako keby nemal k čomu dať pozmeňovací návrh 

k rozpočtu. Takže toto by som nejako chcel objasniť, že čo s tým ideme urobiť a nejaký 

záväzok dať, že to teda chceme nechať tých päťdesiattisíc a posledný, mám tu taký návrh 

od poslancov za Trnávku, kde by sme chceli vlastne presunúť nejaké peniaze z položky pre 

budúce plánované investície na rekonštrukciu Domu kultúry Trnávka. Jedná sa o výšku 

dvestotisíc eur. Neviem či na to bude stačiť, ale minimálne aspoň by sme chceli tento rok 

nejakým spôsobom začať a skúsiť priviesť ten dom kultúry k životu. A toto je vlastne 

spoločný návrh mňa, Silvie Pilkovej a Mareka Machatu. Takže všetko, ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem s faktickou poznámkou pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem k tomu poplatku za rozvoj. My sme o tom 

komunikovali aj s pani Lehotayovou a aj nám nakoniec teda poslala taký prehľad, že čo by 

sa malo teda z toho poplatku za rozvoj kryť. Ono by to bolo fajn, v budúcej zmene 

rozpočtu, alebo ďalšom rozpočte, keby priamo v texte sa to ocitlo, lebo tá tabuľka je fajn, 

lebo je prehľad, kde z čoho sa ide používať, ale je tam jeden problém, na ktorý radšej teraz 

upozorňujem, ako by to malo vyskočiť v budúcnosti a to z úst potom pána kontrolóra, 

alebo niekoho iného, pretože my tam máme položky, ktoré podľa zákona nie sú oprávnené. 

Čiže bolo by dobré, keby máme tam napríklad územné plány zón, pričom územné plány 

zón a územné plánovanie nie sú podľa §11 odstavec 2 možné. Tam sú písmená A/ až H/ 

zariadenia starostlivosti o deti, sociálne a kultúrne služby, sociálne bývanie a tak ďalej, ale 

sú tam veci, ktoré tam nie sú. Čiže to bude treba ešte upratať v budúcnosti. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Poprosím možno pani Lehotayovú 
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k tomu poplatku za rozvoj zareagovať. 

 

Alena Lehotayová, vedúca odboru ekonomického: Pri schvaľovaní rozpočtu sme o tom hovorili 

aj na komisiách, čo sa týka tohto fondu. Ešte nie sme na konci roku a vlastne tie financie 

nám stále tečú do tridsiateho prvého dvanásty. Pri záverečnom účte budete mať presne 

rozpísané, ako sme v roku 2020 z týchto fondov čerpali. Keď schvaľujeme ten rozpočet 

vždy to dávame, aj teraz je to v takom ako keby jednom balíku tých finančných operácií, 

ale v prvej zmene rozpočtu aj keď si pozriete, tak vždy už potom boli tie, keď už 

uzavrieme ten rok a vieme presne, aké máme stavy, aké máme zostatky na týchto účtoch, 

tak tieto všetky investície, ktoré plánujeme, tak vždy sú rozpísané vlastne v úplne členení 

a až takých detailných. Takže myslím, že a čo sa týka tej príjmovej časti, tak máme takú 

evidenciu vlastne, ako nám tečú príjmy za tento poplatok. Samozrejme ja to dám 

spracovať, myslím si, že bude to relevantnejšie, keď ukončíme rok a dostanete túto 

informáciu k tridsiatemu prvému dvanásty, ako bude to akože úplne uzavreté. Aktuálne 

vám viem povedať, že máme päť celá tri milióna na účte. Ešte pôjde z toho odvod na 

magistrát, ktorý sa posiela vždy štvrťročne. Takže potom budete mať informáciu vlastne na 

budúci rok o tých konečných zostatkoch všetkých fondov, ktoré vlastne my vedieme na 

mestskej časti. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Zareagovať chce pán poslanec 

Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem, super to je dobré, že to budeme mať 

za rok 2020, ale my sme mali skôr ten nápad, že mať to aj dopredu, aby sme vedeli, že rok, 

ktorý ideme schvaľovať rozpočet, by sme vedeli, že ten poplatok za rozvoj, ktorý vieme 

v akej sume je, že z akých investícií, alebo teda odkiaľ vlastne ide a kam vlastne ho 

smerujeme, lebo vravím ja mám rád fakty a ja sa nerozhodujem na základe pocitov a toto 

je fakt. Toto potrebujeme tento fakt mať, že odtiaľto to ide a tam to ide tiež. Čiže chceli 

sme to do budúcna nie teda späť, ale samozrejme aj spätne, keď to bude tak to bude super, 

ale chceli by sme to vidieť aj do budúcna. 

 

Alena Lehotayová, vedúca odboru ekonomického: K prvej zmene rozpočtu, keď vám 

predložíme, tak vlastne už tam bude presne, keď ukončíme my predchádzajúci rok, aby 

sme sa vedeli odraziť z nejakej začiatočnej čiary vlastne, ako budeme plánovať v budúcom 

roku. Takže k prvej zmene rozpočtu, to aj tieto tabuľky čerpania fondov budú zverejnené 

normálne. To nie je problém. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave ďalej pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Dobrý deň, pozdravujem, ďakujem za slovo. Ja by som 

chcela k rozpočtovej položke päťdesiattisíc eur na predzáhradky. Určite je to fajn nápad 

a podporujeme ho, aby sa Ružinovčania mohli zapojiť takýmto spôsobom do tej účasti na 

verejnom živote. Ja by som chcela s kolegom Peťom Hercegom doplniť uznesenie k bodu, 

teda ako bod E. Ja ho prečítam, potom vysvetlím. Miestne zastupiteľstvo žiada starostu 

mestskej časti Bratislava - Ružinov predložiť na rokovanie dotačnej komisie a komisii 

územného plánovania a životného prostredia návrh pravidiel a kritérií pre predkladanie 

a výber žiadostí o podporu budovania predzáhradiek pred bytovými domami a následne 

daný materiál zaradiť ako informatívny na rokovanie miestneho zastupiteľstva. Je to 

z dôvodu toho, že vlastne tvorí to tretinu rozpočtu na dotácie a tam máme VZN-ko k tomu, 

čiže ktoré určuje pravidlá, kritériá a tak ďalej. Takže keď to plánujeme aj do ďalších rokov, 

teda bolo to aj na tie ďalšie roky, tak by bolo fajn mať nejaké pravidlá. Určite je to 

pravidlo, že kto prvý príde, alebo prvý melie, je teda relevantné, ale teda zo skúseností tej 



15 

 

dotačnej komisie vieme, že vždy sú takí nejakí akože ľudia, ktorí vymýšľajú a povedia, že 

čo to je prvý, ten čo dá žiadosť, alebo ten, čo dá úplnú žiadosť, poštou, osobne a tak ďalej. 

Čiže bolo by fajn čerpať možno aj z tých know-how z tých skúseností dotačnej komisie 

podľa formy. To znamená, že my by sme mohli pomôcť trošku nastaviť ten program 

a s komisiou územného plánovania vlastne z pohľadu toho, čo je tá predzáhradka a aké 

nejaké kritériá budú pre ten výstup. Čo by malo byť tým výstupom, aby vlastne sa nestalo 

to, že každý chápe tú predzáhradku inak a Ružinov sa nám nezmenil na nejaký Disneyland. 

Samozrejme, že tú kreativitu nemusíme nejakým spôsobom regulovať, ale možno naozaj 

z toho know-how tej komisie členov poslancov, neposlancov vypadne nejaký zaujímavý 

návrh a nápad, ako vlastne definovať čo je výstupom tých päťdesiattisíc eur. Takže pevne 

verím, že takýto materiál bude prerokovaný v týchto dvoch komisiách a vypilujeme ho 

k lepšiemu, následne to teda bude predložené ako informácia na rokovanie miestneho 

zastupiteľstva. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ja len musím zareagovať, že nebudem môcť 

podpísať ak prejde takéto uznesenie, pretože je v rozpore so zákonom. My nemôžeme na 

základe informatívneho materiálu udeľovať dotácie. My na tento program, ako som vás 

informoval aj na stretnutí s vašim klubom, budeme musieť zmeniť text nášho VZN 

o dotáciách a doplniť do VZN-ka normálne časť s pravidlami poskytovania týchto dotácií. 

Bez toho ich nebude možné udeľovať. Preto nestačí urobiť to, čo vy navrhujete, ale ako 

som vás už predtým informoval, budeme musieť urobiť celú novelu VZN o dotáciách 

s touto časťou. S faktickou pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Tu ide o to, že tieto komisie nemajú schvaľovať, 

alebo navrhovať konkrétne dotácie. Tu ide o to, že my len chceme, aby sa zaviedli, aby 

úrad vymyslel transparentné pravidlá, za akých sa to bude dávať. Komisie ich budú 

pripomienkovať, alebo vylepšia a stop. A sú pravidlá a potom už skrátka prídu tie žiadosti, 

úrad to vyhodnotí na základe nejakých pravidiel a automaticky z toho vyjdú z toho 

podporení a bodka. Čiže, nie komisie si robia robotu navyše a budú hodnotiť a rozhodovať 

a tak ďalej, ale pomôžu ponastavovať tie pravidlá. Čiže to som chcel doplniť kolegyňu 

a príde mi to také úplne férové aby sa nestalo, že od nás z Pošne ja neviem prídu dve 

žiadosti, obidve dostanú a vedľa z Ostredkov príde dvadsať žiadostí a dostane len jedna, 

možno aj takto regionálne to vybalansovať. Ale to teraz nehovorím, aké majú byť tie 

pravidlá, to len nahlas rozmýšľam, aby ste vedeli, že o čo ide a tieto komisie určite radi 

pomôžu doladiť tie pravidlá, aby to bolo spravodlivé, aby nikto nemohol povedať, že sa to 

nejako divne prideľuje. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Upozorňujem, my tie pravidlá musíme dať do 

VZN-ka, lebo bez zmeny VZN nemáme právo udeľovať takýto typ dotácie. Čiže nielen 

informatívny materiál na komisiách, ale priamo zmenu VZN musí úrad pripraviť. 

S faktickou ešte pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Áno ďakujem. Ja si to osvojím určite autoremedúrou, 

takýto nejaký návrh je určite relevantný. Čiže ja si to osvojujem a tým pádom by to išlo do 

komisií, kde by sa to nejakým spôsobom vypilovalo, navrhli sa na základe tých skúseností 

nejaké vylepšenia a následne samozrejme by to bolo schvaľované v zastupiteľstve, ako 

úprava teda VZN, ktoré máme platné. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. V rozprave nasleduje pani 

poslankyňa Kulifajová. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, poslankyňa MZ: Ďakujem pán starosta. Ja by som sa chcela pani 



16 

 

Lehotayovej spýtať. Rozpočet bol u nás na školskej komisii, kde sme ako komisia 

požiadali pani Lehotayovú o informáciu, konkrétne pani JUDr. Barancová, že či v návrhu 

rozpočtu sú zahrnuté finančné prostriedky na asistenta učiteľa pre materské školy a takisto 

vieme, že aj na Základnej škole Kulíškova máme deti s poruchami učenia, kde sme tiež 

mali niekoľko takýchto asistentov, ktorí boli financovaní, alebo dofinancovaní z daného 

rozpočtu. Takže mňa by zaujímala tá informácia, že či to vieme odpovedať na tú otázku, 

ktorú sme si vyžiadali, aký je tam stav a ešte by som chcela pani Lehotayovú poprosiť 

nabudúce tak, ako sme sa dohodli, že či by mohli byť zrozumiteľnejšie rozpracovaná tá 

otázka práve pre tie základné školy, aby sme z toho jasne vedeli si vydedukovať, že či 

takáto dôležitá položka tam je. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nech sa páči pani Lehotayová. 

 

Alena Lehotayová, vedúca odboru ekonomického: Tieto finančné prostriedky v návrhu rozpočtu 

v čerpaní rozpočtu tretej zmene, ktorá vám bola predkladaná myslím pred mesiacom, tak 

ešte sme ani nevedeli, že nám budú aj prichádzajú k nám dotácie na asistentov. Tieto budú 

ako vlastne, rozpočet je nulový, máme tam príjem, bude aj výdavok. V danej situácii sme 

to nevedeli, preto sme ho ani nerozpočtovali. Predpokladáme, že takáto istá suma bude aj 

na budúci rok. Čo sa týka podrobnejších nejakých číselných vyjadrení, to samozrejme ja 

vám to dodám tak, ako budete požadovať. My sme myslím aj hovorili o tom, že ak budete 

chcieť nejakú štruktúru, alebo informáciu, ako budete požadovať odo mňa tie informácie, 

tak keby ste mi preposlali a ja vám to budem v tom vašom duchu, alebo v tom vašom 

návrhu nejak informatívne spracovávať a chcela by som len toľko povedať, že ja som 

predkladala rozpočet mestskej časti. Ten rozpočet je za každý odbor, za každú sekciu. Ja 

chápem, že na komisii školstva je špecifická, každý by chcel svoju špecifickú oblasť mať 

úplne dopodrobna vysvetlenú, to by som potom navrhla, keby bol gesčne zodpovedný 

nejaký vedúci, ktorý by vám to potom detailne povedal, pretože vlastne ja spracovávam 

podklady od vedúcich odborov. Tak úplne detailné informácie možnože by boli dobré 

smerovať špeciálne na odbor školstva. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Neviem, či je tu pani Vasilová teraz. Viete k tomu 

zareagovať trošku? Takto, že my ideme na televízny záznam. Čiže navrhoval by som, že ak 

by to pani poslankyňa bolo okej, že si to vydiskutujete osobne, potom hej? Dobre. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, poslankyňa MZ: Áno, ja len chcem poprosiť pána starostu, že naozaj 

tých detí s poruchami učenia je veľmi veľa a chcem vás pán starosta naozaj otvorene 

poprosiť, aby ste nezabudli pri plánovaní rozpočtu na túto položku, lebo tí asistenti sú 

v súčasnosti na tých školách naozaj veľmi dôležití. Sama mám také dieťa, je už síce na 

strednej škole, ale tá základná škola je naozaj dôležitá, aby sme tým deťom práve pomohli 

prejsť nejakým takým obdobím. Takže vás veľmi pekne prosím, aby sa tam nezabudlo aj 

do budúcna práve aj na takéto položky. Aspoň v takej sume, ako to bolo po minulé roky. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Možno by som predsa len pani Vasilovú poprosil, že aby 

povedala pár slov k tomu, že ako sa týmto deťom s poruchami učenia venujeme u nás? 

 

Mgr. Ľuboslava Vasilová, vedúca odboru školstva: Dobrý deň. Musím povedať, že numericky 

vám nepoviem, na to je odborník pani Lehotayová, ale čo sa týka asistenta učiteľov, školy 

sú zapojené do výzvy prostredníctvom Metodicko-pedagogického centra, kde sú vyčlenené 

finančné prostriedky, konkrétne na asistentov učiteľa. Asistenti učiteľa, ktorí boli do 

augusta, lebo výzva bola vydaná v auguste, tak asistenti učiteľa, ktorí boli v školách platení 

do augusta teda od januára do augusta, boli platení z rozpočtu mestskej časti. Následne 
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bola výzva a školy si požiadali aj o asistentov, ktorých dovtedy nejakým spôsobom 

kumulovali, že viac detí malo jedného asistenta a ešte teda musím povedať, nakoľko moja 

skúsenosť je aj z práce v iných mestských častiach, prispieva mestská časť Ružinov aj na 

asistentov v materských školách, keď je nejaký vypuklý prípad, tak máme tam aj asistenta. 

Momentálne je situácia, že bol schválený zákon, alebo respektíve boli schválené na počty 

na asistentov pri deťoch v materských školách, kde tie koeficienty sú vyššie. Čiže možno, 

keď si sadneme na budúci rok a budeme vedieť presne, aký je rozpočet, tak tých asistentov 

v tých materských školách, tak bude mestská časť vedieť zaplatiť aj vo väčšom rozsahu. 

Čiže tu je vôľa, je cesta a naozaj aj v tých základných školách podľa požiadaviek 

základných škôl sú asistenti uhrádzaní. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ešte pani Kulifajová. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, poslankyňa MZ: Ja sa len chcem poďakovať pani Vasilovej, lebo 

naozaj je to dôležitá oblasť a viem, že v minulosti bola časť doplácaná cez projekty a časť 

financovala mestská časť. Takže len preto som chcela, aby sa na to nezabudlo, lebo nie na 

všetko, ako vieme, že napíšeme projekt, ale nie vždy ho dostaneme v plnej výške. Takže 

veľmi pekne ďakujem ak to ustriehnete a prosím aj tým školám, ktoré možno sa nezapojili, 

lebo nevedia náhodou o tom, aby ste sa pripomínali, lebo je to naozaj taká oblasť, na ktorej 

mi záleží. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. V rozprave nasleduje pán 

vicestarosta Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo pán starosta. Ja sa 

povenujem tomu návrhu na rekonštrukciu, alebo teda v úvodzovkách rekonštrukciu Domu 

kultúry Bulharská, pretože je to úplne iný systémový krok a fascinuje ma, že zrovna Peter 

Strapák, ktorý rozpráva o tom, že potrebuje mať dáta a analýzy ku všetkému, tak takto bez 

dát, bez analýzy len tak od brucha strelí, že dvestotisíc eur. Ešte v roku 2013 za bývalého 

vedenia bola plánovaná rekonštrukcia Domu kultúry Bulharská v hodnote tristotisíc eur, 

vážení. V roku 2013 pán starosta Pekár a jeho vedenie úradu to odhadlo na tristotisíc eur. 

Prešlo sedem rokov, ten dom kultúry je značne zdevastovaný ešte viac, značne zatečený, 

značne zničený a my dáme o stotisíc eur menej a bude vlastne v lepšom stave. Tak to ja 

neviem, ja nie som dátový analytik, ani z matematiky som nebol nikdy dobrý, ale toto mi, 

ospravedlňujem sa, vôbec nevychádza. Takto vážení nemôže fungovať plánovanie a hlavne 

s tým, že to pošle deň dopredu pred zastupiteľstvom, keď bolo rokovanie komisií, bolo 

rokovanie starostu z tímu Vallo o rozpočte a tam to spomenuté nebolo. Popritom dobre 

vieme, že v tomto čase už je vypracovaná štúdia od Fakulty architektúry zo Slovenskej 

technickej univerzity na komplexnú rekonštrukciu tohto domu kultúry a teraz zrazu len tak 

sa rozhodneme, že dvestotisíc eur dáme na čiastočnú sanáciu, aby ja neviem, či tam chcú 

mať nejaké komunitné centrum susedia pána Strapáka, ktorí bývajú rovno vedľa, alebo čo 

tam má byť, ale za dvestotisíc eur ja neviem, že čo s tým urobíme. Prečo to je dvesto? 

Prečo nie stopäťdesiat, prečo nie dvestopäťdesiat, prečo nie tristo. Ja by som potreboval 

k tomuto vysvetlenie, lebo ja za toto rozhodne nemôžem hlasovať. Absolútne neviem, čo 

tým je smerované, čo sa za tých dvestotisíc má urobiť. Tam sú v totálnom rozklade všetky 

siete, kanalizácia, elektrina, voda, kúrenie. Tam to treba všetko vytrhať, všetko treba urobiť 

nanovo, treba na to štandardnú projektovú dokumentáciu, stavebné povolenie. My vôbec 

nevieme, aký bude výkaz výmer na tie práce a zrazu nám tu pristane na stole návrh 

dvestotisíc eur. Tak to je presne to, čo poslanci za tím Vallo v iných veciach kritizujú 

a zrazu, keď sa to týka Domu kultúry Trnávka, tak je to v poriadku. Ja by som ešte 

upriamil pozornosť pána poslanca Strapáka aj pani viceprimátorku Štasselovú tu máme na 

Kino Zora, ktoré je na Trnávke. Je to mestský pozemok, je to ten istý chotár, je to krásne 
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urobený priestor, ktorý si vyžaduje oveľa menšiu investíciu ako Dom kultúry Bulharská. 

Ešte nedávno fungoval relatívne pekne a slušne. Dneska opäť chátra. Vyskúšajte sa prosím 

vás sústrediť na Zoru, urobte si komunitné centrum v Zore z mestských peňazí a nechajte 

prácu, ktorá je tu rozrobená dokončiť tak, aby naozaj Dom kultúry Bulharská bol jeden 

reprezentatívny, poprosím ďalší príspevok ďakujem, bol jeden reprezentatívny stánok 

nielen pre Trnávku, ale pre celý Ružinov tak, ako si naozaj zaslúži. Vyhodiť dneska 

dvestotisíc eur von oknom znamená, že zasanujú sa nejaké práce, ktoré budú s prepáčením 

fušerina, alebo odfláknutá robota a tým pádom sa rozlúčme s tým, že sa Dom kultúry 

Bulharská v budúcnosti dočká nejakej kompletnej rekonštrukcie, ktorá by bola naozaj na 

úrovni tak, ako je to naplánované. Dneska rozhodujeme o tom, či vyhodíme dvestotisíc eur 

z okna a urobíme nejakú čiastočnú úpravu na štýl možno s prepáčením squatu, lebo neviem 

si predstaviť, ako to bude vyzerať, alebo necháme dokončiť to, čo odborníci architekti 

začali a naozaj počkáme rok, dva a bude to na úrovni a reprezentatívne. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou pán predseda Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Naozaj toto je čisté prežieranie peňazí 

Ružinovčanov v podobe investície do tohto kultúrneho domu a ak sa nemýlim, tak pri 

rekonštrukcii zbrojnice bola potrebná investícia na výkaz výmer cirka okolo päťtisíc eur 

tak, ako pán vicestarosta povedal. Myslím si, že toto je vhodné, aby sa urobilo aby sa 

získali vôbec dáta, koľko si ten dom kultúry vyžaduje a nie to že, buchnúť a odčerpávať 

rozpočtové kapitoly nezmyselným prežieraním. Čiže ako za mňa osobne si myslím, že 

maximálne možný a vhodný výdavok je vo výške päťtisíc eur. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ja rýchlo na pána JUDr. Méheša zareagujem, 

ak ste si prečítali dobre rozpočet, tak tá položka tam je na ten výkaz dobre? Tak si treba 

čítať rozpočet. Na pána Patoprstého, toto je naozaj neskutočné, čo si tu pán vicestarosta 

dovoľuje, takéto urážky, že moji susedia, toto je fakt trápne, už by som povedal. To, že 

klamstvo tu zaznelo, že nebolo to nikde spomenuté, bolo to pán starosta to dúfam môže 

potvrdiť, že to bolo spomenuté jemu na prezentovaní rozpočtu. Ja som mu to povedal, že ja 

by som bol rád, aby to tam bolo v rozpočte a preto tento návrh je tu dnes. Už v roku 2019 

a dneska je rok 2020 a riešime rozpočet 2021, sme to mali v rozpočte. Ste to neurobili, 

neurobili ste to, ste to odignorovali. Tá štúdia Fakulty architektúry, my sme ju žiadali, stále 

ju nemám. Neviem teda, na čo sa čaká. Neviem na čo sa čaká. Toto sú absolútne, ja 

neviem, ja to neviem ani inak nazvať. To sú výmysly. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem ja chcem potvrdiť, že pán Strapák predniesol 

tento návrh na stretnutí s poslaneckým klubom, ale zároveň som mu vysvetlil, že je 

nerealizovateľný za takúto sumu, ani za väčšiu sumu sa nedá urobiť oprava, aby bol 

použiteľný Dom kultúry Trnávka, aby sme prešli revíziami BOZP, elektriny, aby sme tam 

vôbec mohli vpustiť nejakých ľudí. Čiže ten návrh znamená zobrať peniaze určené na 

projekt veľkej rekonštrukcie a minúť ho na niečo iné, čo nepomôže a ten dom kultúry sa 

nezrekonštruuje nikdy. Pani Pilková. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcela na margo tohto 

vlastne kultúrneho domu, alebo celkovo komunitného života na Trnávke povedať 

v podstate to, že pravda je tá, že je to tam umierajúce momentálne, ľudia sú nespokojní, 

vyjadrujú nám to ako svojim poslancom a preto aj v podstate toto má byť také poukázanie, 

tento návrh na to, že treba niečo robiť. Ja za seba môžem povedať ešte aj to, že v rámci 

Cultusu, ktorý teda tiež podáva rozpočet a v rámci tohto rozpočtu je zakomponovaný, tak 
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máme tam peniaze na prenájom dvoch miestností v kine Zora, ak to teda bude možné 

a chceme tam to komunitné centrum zatiaľ realizovať, kým teda sa neporieši DK Trnávka 

a proste, aby ten život tam sa nejako naštartoval ešte počas nášho volebného obdobia a tí 

ľudia mali kam chodiť. Takže ja verím tomu, že sa to celé pohne nejakým tým dobrým 

smerom a občania budú spokojní. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pani viceprimátorka Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Keďže ste ma spomenuli 

a spomenuli ste aj majetok mesta centrum Zora, tak tam vám chcem len dať do pozornosti, 

že pripravuje sa zadanie preto, aby tam bola časť sídla Bratislavského kultúrneho 

informačného strediska, ktorá ale poskytne časť priestorov objektu Zora aj pre komunitné 

aktivity. V prvom rade ale musia sa tam nájsť ľudia a nájsť nejaké entity, ktoré proste si tie 

komunitné aktivity zoberú za svoje a budú partnermi. Ja už som ako poslankyňa 

v predchádzajúcom volebnom období sa snažila tam nájsť nejakých ľudí, boli tam dočasne 

nejaké nájmy a nie je pravda, že je v oveľa lepšom stave. Práveže sa tam umiestňovali 

rôzne betónové ťažké veci a sú tam prerazené stropy. Čiže nie je vôbec v takom ideálnom 

stave, ako sa vyberá a druhá poznámka je, že naozaj tie dáta, ak môžem ešte dokončím, tie 

dáta nie sú len o tom, že výkaz výmer, ale tie dáta hlavne hovoria o tom, že čo v tej lokalite 

chceme a či tam sú nejaké subjekty, ktoré to, čo tam chceme a čo ľudia tam chcú, či to 

dokážu realizovať. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave nasleduje pán poslanec, aha ešte 

pani Ďurajková s faktickou. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem ja by som len chcela upriamiť pozornosť na 

to, že aj na zbrojnicu sme držali vlastne celý rok deväťstotisíc eur tým, že bol projekt starý, 

tak vlastne sme ho museli prerábať a zbytočne sme teda vinkulovali deväťstotisíc tento rok. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pani poslankyňa Pilková. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne pani viceprimátorke Štasselovej, že teda nám 

podala informáciu, čo sa v kine Zora ide diať. Ja sa tomu veľmi teším, pretože Cultus by 

mal záujem teda o tieto komunitné veci a by som strašne bola rada, ja som úkolovala teda 

pani riaditeľku našu, aby sa skontaktovala s niekým z magistrátu a teda jediný taký kontakt 

bol pán Bruno Konečný, ktorý bohužiaľ nereaguje zatiaľ na stretnutia, aby nám to tam išiel 

nejako ukázať, aby sme vedeli v akom to je stave, aby sme sa toho mohli ujať aspoň jednej, 

dvoch miestností, že či by sa dala vyvinúť aj z vašej strany pani Štasselová nejaká aktivita, 

aby sa to v podstate nejako pohlo v prospech občanov Trnávky. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave nasleduje pán poslanec Bolgáč. 

 

Ing. František Bolgáč, poslanec MZ: Ďakujem za slovo pán starosta. Ja by som chcel takto na 

úvod aspoň ústne podporiť návrh pani predsedníčky školskej komisie ohľadne asistentov. 

Je to veľmi potrebná vec, ktorá nám tu chýba a zároveň by som chcel využiť svoj 

príspevok a byť hlasom Katky Šimončičovej, ktorá sa nemohla zúčastniť dnešného 

zastupiteľstva a prečítať niektoré poznámky, doporučenia, možno otázky. Všetko sa to 

bude týkať samozrejme starostlivosti o stromy. Prvá otázka, vlastne skôr pripomenutie, je 

to zákonná povinnosť starostlivosť o stromy, za ktorej neplnenie môže byť pokuta a pokiaľ 

stromy budú neošetrené, bude to musieť riešiť cez Inšpekciu životného prostredia a pokuty. 

Druhý bod, tento rok sa orezali iba areály škôl za osemdesiattisíc, kvalitu skontrolovať 
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nevedela. Ostatné sa možno orezali za pár tisíc, nevieme. Máme extrémny, enormný sklz 

v orezávaní stromov. Napriek tomu treba podotknúť, alebo skôr preto, že toto je povinnosť 

zo zákona a je to povinnosť nás ako vlastníka, alebo správcu areálov. Nasleduje otázka. 

Z čoho, akým spôsobom chcete zaplatiť firmu, ktorá sa vyberá tri roky za spolu 

osemstotisíc, keď na prvý rok chcete zaplatiť iba stodvadsaťtisíc? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán vicestarosta. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem. Zareagujem faktickou možno pani 

vedúca Pagáčová ma doplní, ale dobre som porozumel, že tam bolo povedané, že tento rok 

sa orezalo v celom Ružinove len školské areály za osemdesiattisíc a nič iné? Lebo ak to je 

tak, tak to potom nie je pravda, pretože boli školské areály za osemdesiattisíc, za cca tých 

päťdesiattisíc orezávala VPS-ka plus teraz nechcem klamať, ale určite to bolo cez stotisíc, 

čo išlo ešte externým subjektom. Ešte teraz nedávno orezávali parky, Park Andreja Hlinku, 

Štrkovecké jazero a Rapošov park. Čiže určite to muselo byť tento rok cez dvestotisíc eur 

v sumáre čo sa orezalo v Ružinove. Takže poprosím potom opraviť si tie dáta. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán poslanec Bolgáč. 

 

Ing. František Bolgáč, poslanec MZ: Tých osemdesiattisíc bolo myslené na stromy v areáloch 

škôl. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pani Lehotayová chcete ešte 

niečo? Nie, ďakujem veľmi pekne. Pani Pilková, nech sa páči, vystúpenie v rozprave. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo pán starosta. Ja už som asi 

otravná s tou Trnávkou, ale musím povedať, že mi veľmi leží na srdci jej blaho aj blaho 

občanov a musím povedať, že to je veľmi rýchlo sa rozvíjajúca mestská časť, ktorá zažíva 

nevýslovný nápor toho, že vzniklo veľa nových budov, či už administratívnych, alebo 

bytových domov a väčšinou si tieto autá v podstate, ktoré okolo Trnávky chodia skracujú 

cestu, chodia cez tú Trnávku. My tým, že nemáme tam parkovacie miesta nikde ani žiadnu 

garáž, kde by sa dalo odparkovať, tak všetci parkujú na cestách. Dokonca aj na hlavných 

ťahoch ako je Vietnamská, Bulharská, Rádiova, čo už v podstate začína byť problematické 

potom pri odbočovaní do bočných ulíc. Čiže ja by som vás poprosila do budúcna, keď sa 

bude tvoriť rozpočet, alebo teda sa rieši parkovacia politika a výstavba garáží, parkovacích 

miest, aby sa myslelo na túto dopravnú situáciu. Ja nie som v dopravnej komisii, ale takto 

na verejnosti by som rada teda poukázala na to, že situácia je zlá, aby sa na to myslelo. 

Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. V rozprave ďalej prihlásený pán 

poslanec Gečevský. 

 

Nikolaj Gečevský, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Chcel by som reagovať hlavne 

aktuálnu tému, čo ste viacerí dnes rozobrali ohľadne Domu kultúry Trnávka. V minulosti 

my sme mali záujem, už som to niekoľkokrát spomínal, ako hasiči, alebo teda buď nejaké 

občianske združenie, alebo nejakým spôsobom tam rozbehnúť, alebo rozvíjať buď teda 

spoločenské centrum nejaké pre deti a mládež, alebo niečo podobné a v tej dobe, zhruba je 

to päť rokov dozadu veľmi podrobne sme si prešli tú budovu s pánom Cisarom aj 

z hľadiska bezpečnosti a už v tej dobe sme veľmi zvažovali, že akým spôsobom by sa to 

dalo riešiť. Vtedy sme navrhovali spôsob taký, že by sme to postupne dávali do poriadku, 

ale už niektoré veci naozaj boli v dezolátnom stave a v kritickom stave. Veľmi intenzívne 

sme sa bavili aj s Lacim Strikeom, ktorý tam niekoľko rokov pôsobil a nám opísal celú 
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situáciu, koľko peňazí on tam z vlastných vrazil mimo toho, že teda mestská časť vtedy 

mala s ním nejakú zmluvu. On tam platil nájom, ale teda on aj vrážal peniažky do toho. 

Určite by som sa možno prikláňal k tomu, že ten dom kultúry naozaj chce kompletnú 

rekonštrukciu a spraviť to asi naraz. Myslím si osobne, že v takom stave, v akom je tých 

dvestotisíc neviem, či by pomohlo, alebo teda či by stačilo na to, aby aspoň čiastočne 

mohol fungovať a neviem, či to stojí za to, aby tam niečo sa nestalo kvôli bezpečnosti, keď 

vieme, že tam asi sa budú pohybovať aj deti, aj starší ľudia a tak ďalej. To je môj osobný 

názor. Ešte mimo toho by som chcel reagovať na pani Ďurajkovú kvôli tomu čo spomínala, 

čo sa týka zbrojnice, že teda tam bolo odhlasovaných tých deväťstotisíc. Je to národná 

kultúrna pamiatka. My sme veľmi radi, že sa podarilo vysúťažiť za také peniaze, aké sme 

to vysúťažili. Mimo toho ešte uvidíme, ešte nie sme na konci, sme len na začiatku 

rekonštrukcie a ja pevne verím, že sa nám nebude navyšovať rozpočet, ale už teraz máme 

nejaké indície z Pamiatkového úradu, že majú nie výhrady, ale majú doporučenia, ktoré 

budeme musieť riešiť. Len na margo toho, že pani Ďurajková spomínala, že tam 

deväťstotisíc tam bolo a teda oveľa menej sa to vysúťažilo. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán vicestarosta Gašaj. 

 

Ing. Michal Gašaj PhD., zástupca starostu Ružinova: Pán starosta ďakujem za slovo. Ja by som 

len doplnil kolegu, ktorý rozprával predo mnou ohľadom teda požiarnej zbrojnice a aby 

sme si uvedomili, že to sú trošíčku rozdielne projekty, alebo rozdielne budovy, rozdielne 

nehnuteľnosti Trnávka, alebo teda Kultúrny dom na Trnávke a požiarna zbrojnica. Tých 

deväťstotisíc, ktoré boli alokované, alebo ktoré boli v rozpočte počas tohto roka, oni tam 

neboli náhodou, alebo nejakým spôsobom vymyslené. Tak tých deväťstotisíc predsa určil 

výkaz výmer, ktorý sa dal spraviť a samozrejme, keby verejné obstarávanie netrvalo, že tri 

mesiace a plus potom ešte nejaký proces administratívny, ktorý k tomu prebiehal mesiac, 

tak by sa možnože začalo stavať ešte pred letom a tým pádom by sme značnú časť tých 

peňazí vyčerpali, čiže ja len odkiaľ sa tam zobrala tá čiastka? To nebolo, že by sme si to 

nejakým spôsobom navrhli len tak, alebo že by sa to nejakým spôsobom len tak objavilo, 

alebo vymyslelo. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ku tým deväťstotisícom, asi si všetci dobre pamätáme, ako to 

bolo. Pôvodne to začínalo na šesťstotisícoch výkaz výmer povedal, že to je milión 

štyridsaťtisíc, tak sa povedalo, dajme niečo medzi tým deväťstotisíc, aby sa dala spustiť 

súťaž na verejné obstarávanie. Navyše aj to, čo je vysúťažené, veď ste boli viacerí 

v komisii viete, že je to vyskladané modulárne, že keď sa nezmestíme do rozpočtu, tak sa 

bude škrtať či už tie sušičky hadíc, alebo tá nádrž. Čiže tam je ešte dosť veľká rezerva 

a vysúťažená cena je osemstotisíc. Čiže naozaj tam je stotisíc reálne voľných a my sme sa 

na začiatku bavili o šesťstotisícoch a až potom, keď ten projekt vyšiel najavo po desiatich 

rokoch a sa nacenil, ukázali sa tie ceny prestrelené. Čiže to len aby som povedal ako to 

reálne bolo. Čiže ja to nevnímam, že stotisíc je tam rezervovaných a vždy bolo 

rezervovaných. Je tam osemstotisíc a aj v tom už je rezerva z niečoho čo sa dá škrtať. Sú 

tam tie položky, ktoré nie sú povinné. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou ešte pán predseda 

Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. K /nezrozumiteľné/... rekonštrukciou sa 

obávam, že Peter síce to dobre myslí, ale bohužiaľ tá čiastka je nemenná a najmä 

s poukazom, že síce aj keď odpočítame odpočítateľné položky, alebo to, čo si hasiči vedia 
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urobiť sami a pripočítame nové upozornenie, alebo avízo zo strany Pamiatkového úradu, 

tak či tak by sme sa dostali do situácie, že budeme bez rozpočtového krytia. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán vicestarosta Gašaj. 

 

Ing. Michal Gašaj PhD., zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo. Takže ja ešte doplním. 

Znova opäť, ako vznikla tá čiastka? Lebo aby nedochádzalo k nejakým nedorozumeniam. 

Projekt vznikol v roku 2012, áno od roku 2009 do roku 2012. Bol nacenený nejakou 

sumou. Treba však povedať, že zákon o verejnom obstarávaní nám ukladá povinnosť, že ak 

chceme verejné obstarávanie spustiť, tak musíme predložiť potenciálnym uchádzačom 

aktualizovaný minimálne aspoň výkaz výmer. Čiže došlo k aktualizácii výkazu výmer na 

základe platných cien v roku 2020. Ceny si nikto nijakým spôsobom nevymýšľal, sú na to 

programy, ako napríklad CENKROS a sú na to ľudia, ktorí majú na to pečiatku a tí 

jednoducho stanovujú takéto, alebo robia takýto nejaký, nazvime to upgrade, alebo update 

výkazu výmer. Čiže tá cena zase aby sme nespochybňovali to, že ako to teda vznikalo. To 

si nikto nevymyslel, to si nikto nevycucal z prsta. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Nasleduje v rozprave druhým príspevkom pán 

poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Keďže tá minúta mi 

nestačila, tak skúsim tak trošku dlhšie zareagovať. Ten Dom kultúry Trnávka, pôvodne ja 

sa priznám, že chceli sme viac. Ja som písal pánovi starostovi, že pol milióna, keďže on 

videl, že to vidí ako nereálne, tak preto sme aj s pani Lehotayovou možnože dopracovali sa 

k tej sume. Tá predstava bola taká, že keďže máme to v tých /nezrozumiteľné/... na budúci 

rok Dom kultúry Dúbravka ak si dobre spomínam, keď nám to vyjde v prvom polroku, tak 

môžeme začať v druhom teoreticky niečo obstarávať, možno na etapy. Ťažko povedať, ale 

keď nebudeme mať žiadne krytie, nemôžme nič obstarávať. Čiže ten cieľ je aspoň tam 

niečo mať, nejaké prostriedky a hlavne teda je to veľmi citlivo politicky by som povedal 

pre obyvateľov, aj ako tuto Silvia povedala, že naozaj tí obyvatelia cítia, že na tej Trnávke 

treba niečo konečne robiť a toto by bol taký, že poďme akože politicky im ukázať, že áno 

máme záujem, lebo to, že sa tu plánuje nejaké, niečo na Vietnamskej, z ktorého možno to 

zaplatíme a možno o dva, tri roky asi tí ľudia to nezoberú. Ja by som tu veľmi rád odcitoval 

jednu, dve vety asi. Týkalo sa to jedného postu na Facebooku spred dva a pol roka, kde 

niekto písal, že voľnočasové aktivity pre deti a mládež robia v priestoroch, ktoré si sami 

zveľaďujú a nevedia, dokedy v nich budú môcť zostať, zatiaľ čo mestská časť už roky 

nevie využiť napríklad spustnutý DK Bulharská. Čiže DK Trnávka. Tento status napísal 

súčasný starosta v apríli 2018. Takže naozaj ako poďme si troška zastať svojich slov pred 

voľbami a poďme teda akože naozaj robiť pre tých obyvateľov teda, nevravím, že poďme 

to celé opraviť, ale poďme im aspoň ukázať, že máme záujem a tento návrh o tom hovorí, 

že máme záujem niečo s tým robiť. Tých deväťstotisíc už tu bolo spomenuté, vysvetlil som 

to, že dvesto chceme naozaj dať. Nedostal som odpoveď, že čo s tým detským ihriskom 

Doležalová. Ja by som naozaj na to chcel odpoveď, lebo keďže je to len v informatívnej 

časti v rozpočte to nie je. Tam je jedna suma na detské ihrisko, ja by som naozaj dnes 

možno pán Patoprstý, keďže to má v gescii možno miesto osobných urážok by mohol na 

toto zareagovať. Kino Zora áno, ako tu už bolo spomenuté, DK má v pláne v rozpočte na 

budúci rok riešiť, nie je to vôbec v lepšom stave. Prepadáva sa tam strop, ja som tam 

osobne bol, akože dobre možno sociálne zariadenia vyzerajú dobre, ale akože zvyšok je vo 

veľmi podobnom stave ako DK Trnávka. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ja len naozaj chcem upozorniť, ja si vážim váš 

nápad a od prvého dňa bol naozaj aj mojím nápadom, že aspoň /nezrozumiteľné/... za pár 
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korún DK Trnávka, aby sa dal dočasne otvoriť, kým budeme robiť veľkú rekonštrukciu. 

Technicky to nie je možné. Náklady na to, aby sa dal DK Trnávka otvoriť, aby splnil 

všetky požiadavky, on nemá núdzové východy, tam treba stavebné zmeny, inak tam 

nemôžme vpustiť ľudí, či tam nalejeme dvestotisíc, päťstotisíc, alebo milión. Tie náklady, 

aby sa dal DK Trnávka otvoriť, bohužiaľ, sú tri milióny eur. Na to máme urobenú štúdiu. 

Tento rok máme naplánovaný projekt a vy stotisíc eur na ten projekt teraz navrhujete 

presunúť do vymaľovania za dvestotisíc, po ktorom aj tak nebude možné DK Trnávka 

otvoriť. Ak prejde váš pozmeňujúci návrh, DK Trnávka bude chátrať ďalej a celé roky, 

lebo peniaze na projekt skutočnej rekonštrukcie navrhujete vyplytvať na niečo, po čom sa 

to nebude dať aj tak otvoriť pre ľudí, lebo to nebude spĺňať požiarne normy, hygienické 

normy, bezpečnostné normy, revízie elektriky, proste nič, aby sa to dalo otvoriť. Chápem 

váš dobrý úmysel, ale ak prejde váš pozmeňujúci návrh, zostane DK Trnávka kvôli vám, 

kvôli tomuto návrhu ešte ďalších X rokov v takom stave ako je dnes. Zbytočne krútite 

hlavou, na to sú technické správy, na to sú posudky, ktoré na úrade máme. Čiže 

upozorňujem vás, že bude vaša vina, ak prejde váš pozmeňovák, že DK Trnávka bude roky 

chátrať ďalej aj všetkých poslancov. S faktickou poznámkou pán Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem. V princípe všetko mi zobral pán 

starosta z úst, ale ja som rád, že bol odcitovaný teda Facebook pána starostu, lebo naozaj 

z toho vyplýva, že o to bol záujem sa ešte pred voľbami sa postarať. Jedna z prvých vecí, 

ktoré sme robili v úrade, keď sme si prechádzali všetky objekty, nehnuteľnosti, ktoré sú 

v správe mestskej časti, bol aj Dom kultúry na Trnávke a naozaj sme ho chceli otvoriť 

a boli sme upozornení na to, že je to nebezpečné, Či BOZP, či požiarne normy, však 

kolega Gečevský to vie potvrdiť, naozaj nám to neodporúčajú, respektíve opačne, že by 

sme sa my vystavovali riziku jednak, že sa tam urobí nejaká havarijná situácia, alebo 

ublíženie na zdraví, keď nie horšie a trestnoprávna zodpovednosť by bola na nás. Čiže 

naozaj, že takto sa na to nepozerajme, ale možno keď teda chceme konkrétne, že okej. 

Dobre je tu na stole ten návrh dvestotisíc eur, ja som sa pýtal, že čo obnáša? Čiže 

vyskúšajme, nech je predkladatelia teda povedia, čo v tých dvestotisíc eur je konkrétne? Že 

ako prišli k tej sume dvestotisíc eur a čo tá suma obsahuje? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou pán poslanec Machata. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja by som možno len tak zhrnul, 

že celkom sa mi páčil ten začiatok toho, že refurdičnime to, respektíve urobme niečo a to 

o tom zablokovaní rekonštrukcie DK Trnávka, to sa mi veľmi nepáčilo. Ja by som bol rád, 

keby sme udržali tú diskusiu nielen o DK Trnávka, ale o rozpočte v nejakom relatívne 

slušnom móde. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Len upozorňujem, že vy navrhujete peniaze 

z projektových dokumentácií presunúť na to refurdičnutie. Čiže nebudú peniaze na projekt 

a nebude sa dať ani otvoriť DK Trnávka. To je váš pozmeňujúci návrh, kde ste podpísaný. 

Pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem, procesná pripomienka. Pán starosta, treba dodržať 

rokovací poriadok. Čiže by ste mali odovzdať vedenie schôdze, keď reagujete aj na rečníka 

a teda aj tohto druhého, aby sme dodržiavali nejakú tú štábnu kultúru a druhá vec ku tomu 

DK Trnávka, ako je pravda, že my máme v podstate voľných stotisíc v projektoch, ktoré sa 

dajú použiť. Čiže projekty by to úplne nezaseklo. Otázka je, čo sa s tým dá spraviť. Zákon, 

stavebný zákon v §86 hovorí, že majiteľ je povinný starať sa o svoje, vlastník o svoj 

majetok a teda nenechať ho chátrať. Možno naozaj sú veci, ktoré majú zmysel spraviť, 

dokonca aj veľkou generálnou rekonštrukciou. Čiže možno tu sa zamyslieť. Ja 
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predpokladám, že navrhovatelia vám nedajú presný zoznam asi tak, ako presný zoznam ani 

teda pán kolega Méheš nedá, čo je tých stotisíc navyše na zbrojnici, lebo vie presne čo je 

za tých osemstotisíc v projekte, ale nevie mi teraz povedať, čo je na tých stotisíc, ktoré ja 

chcem uvoľniť a ak bude treba v zmene rozpočtu ich použijeme. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vďaka tak ak môžem jednu položku. Ja som 

tam vnútri bol, zateká tam strecha. Skúsme opraviť strechu, lebo to naozaj, keď bude ešte 

ďalšie dva, tri roky zatekať asi budeme mať tú cenu rekonštrukcie trošku drahšiu ako nie 

a Peťo mi to zobral z úst, že tento rok sme minuli možno nie veľa, ale máme tam veľký 

zásobník na tie projekty, keďže sme ich nerealizovali, takže naozaj toto je úplne, naozaj 

skúsme vecne. Toto je úplne troška mimo. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ešte pani Ďurajková. Potom pán prednosta zareaguje. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja mám pocit, že všetkým ide 

o jedno, zachrániť tento dom a všetci chceme teda, aby tá Trnávka mala to centrum 

a v Prievoze je a je to naozaj neoceniteľné, keď je tam také kultúrne centrum. Sama mám 

malé dieťa a chodím tam, takže viem, že to je potrebné pre tú oblasť a Trnávka to viac ako 

potrebuje. Takže všetci myslím, že chceme to isté, len každý to chceme možno iným 

spôsobom a v inom časovom rozpätí a ja mám taký návrh a možno pán starosta by ste sa 

k tomu mohol vyjadriť. V materiáli zoznam investičných aktivít z úveru je vlastne aj 

rekonštrukcia Kultúrneho domu Trnávky, takže keď už sme to tam vlastne dali, tak poďme 

sa zaviazať, že sa to urobí z tohto úveru, alebo proste, že sa na to tie peniaze alokujú 

a poďme teda bojovať za to spoločne a možno sa aj nejak tak deklaratívne na tom 

zhodnime. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem a chcem poprosiť pán Strapák jedna faktická na 

jeden príspevok, vy ste si už vyčerpal, nech sa páči. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ja som stále nedostal odpoveď na to detské 

ihrisko Doležalova, už tretíkrát sa to pýtam, takže by som naozaj chcel počuť odpoveď. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre. Pán Sirotka ešte s faktickou. 

 

Ing. Vladimír Sirotka PhD., poslanec MZ: Ďakujem. Viete, ako ste spomínali aj tú strechu, že 

zrekonštruovať. Viete, ale bez projektu začať robiť len strechu, vieme ako finálne ten celý 

projekt bude vyzerať? Či tam chceme takú rovnú strechu ako je teraz, alebo to bude nejaký 

iný typ strechy? Či cez tú strechu nebudú nejaké vetrania nové. Nové veci, ktoré vlastne 

budú potom do toho zakomponované v celom tom projekte. Povedzme si otvorene, strecha 

musí vyslovene nadväzovať na celkový projekt, čiže nemôžeme spraviť len strechu. Čo 

keď tam dáme šindľovú strechu a /nezrozumiteľné/..., ako je teraz rovnú, lebo proste sa to 

bude esteticky hodiť viacej. Čiže v podstate je nutné mať vyslovene ten celkový projekt 

a podľa toho sa držať potom aj v tých jednotlivých častiach rekonštrukcie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. O vystúpenie ma požiadal pán prednosta 

o vysvetlenie. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Ďakujem pekne pán starosta. Naozaj čiste 

fakticky, aby sme neschválili doplnenie uznesenia tak, že nebude vykonateľné. Vy reálne, 
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či tam dáte dnes stotisíc, alebo dvestotisíc, alebo tristotisíc, tento úrad nevie za tieto 

peniaze, nevie urobiť nič, lebo nevie, čo má urobiť. Odmietam niečo také, že sa nerobí či 

s jedným, či s druhým kulturákom nič. Ako tieto kulturáky, konkrétne tento stál X rokov 

ľadom a hneď vzápätí, ako sa vytvorili nejaké finančné mantinely, bola tu urobená naozaj 

veľmi kvalitná štúdia, ktorá je k dispozícii ako pán poslanec, keď chcete treba prísť na 

investičné. Jednoducho kvôli COVIDU sa zrušila verejná prezentácia tej štúdie. Ja za to 

nemôžem. Je k dispozícii, nech sa páči komukoľvek z vás, môže si prísť pozrieť, či štúdiu 

jedného, či štúdiu druhého kulturáku a ideme áno, je to krok za krokom. My dneska 

v rámci sprísňujúcej sa legislatívy akýchkoľvek verejných priestorov a narábania 

s verejnými priestormi, užívania verejných priestorov, či sú to detské ihriská, či sú to 

objekty verejnej správy, či sú to nejaké polyfunkčné objekty sa natoľko sprísňujú, že my 

dneska si nemôžeme dovoliť otvoriť niečo, že akože otvoríme, alebo napoly otvoríme, 

alebo čiastočne otvoríme. Ako urobíme tam bezpečnostný prevádzkový poriadok, to nie je 

možné zrealizovať. My bez projektu dneska nevieme naozaj na tom objekte urobiť dokopy 

nič. Ja si neviem predstaviť, že by tam išiel niekto s deťmi, alebo že by sa tam išli skauti 

hrať, alebo že by tam bola nejaká voľnočasová aktivita. Jednoducho, však nalejme si 

čistého vína, nejakým postupom času sa z toho stáva ruina. Je vynikajúco, že toto 

zastupiteľstvo a toto vedenie mestskej časti z tej ruiny si dalo záväzok, že v priebehu 

relatívne krátkeho času bude chcieť urobiť jeden funkčný, príjemný, užitočne a efektívne 

využívajúci objekt. Ale to bez kvalitnej projektovej dokumentácie, kde tú funkčnosť a účel 

stanovíte vy a na základe toho sa urobí tá projektová dokumentácia, na základe toho sa 

potom vyhlási podľa výkazu výmer, možno aj podľa stavebných objektov, nejaké verejné 

obstarávanie, kde už potom následne etapovite podľa toho, koľko prostriedkov sa určí, 

môžeme pokračovať. Ja si myslím, že projektovú dokumentáciu môžeme mať hotovú po 

zadefinovaní účelu daného objektu, možno pri prvej, pri druhej úprave rozpočtu a poviem 

vám úprimne, ja mám pocit, že tie rezervy v rozpočte 2021 na to, aby sme to pri prvej, 

alebo druhej úprave rozpočtu tam mohli dať nejakú sumu, jednoducho oni tam budú 

a poviem otvorene, že naším vnútorným cieľom je primárne takéto objekty financovať zo 

zdrojov európskeho spoločenstva, pretože na toto budú určené výzvy v budúcom 

plánovacom období. Takže primárne sa sústredíme na to, nechcem povedať už keď to 

čakalo XXX rokov, že ešte ten rok to možno počká, ale dôkladne sa pripravíme, len vás 

chcem upozorniť, že aktuálne ja neviem zamestnancom hospodárskej správy, alebo 

prenesene možno, keby sme to zverili Cultusu s čiastkou, o ktorej tu hovoríme, 

zadefinovať, aby sa ten objekt stal prevádzkyschopný. Jednoducho nie je to možné. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave nasleduje pani viceprimátorka 

Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. K tej Trnávke. Vy ste hovorili, že 

je štúdia. Dobre. Čiže potom v tej diskusii zaznelo, aj vy ste hovorili pán prednosta, že 

potrebujeme vedieť čo sa tam bude diať. Podľa toho vlastne by sa mali robiť tie finálne 

realizačné projekty, že to zadanie pre tú štúdiu, alebo pre projekt vlastne tej komplexnej 

rekonštrukcie, kto tvoril? Že tam by bolo možno dobré, keby boli prizvaní poslanci za 

Trnávku, ale aj obyvatelia Trnávky, aby sa to nejakým participatívnym spôsobom 

zadefinovalo, že čo vlastne v tom objekte sa bude diať, lebo ten objekt bol postavený pred 

päťdesiatimi rokmi a v podstate to funkčné využitie toho objektu dnes už by mohlo byť 

diametrálne iné. Nehovorím, že úplne celkom, ale iné, aj tie potreby ľudí sú dnes iné. Čiže 

toto by som navrhovala, že či by ste mohli potom pri tom zadaní na ten realizačný projekt, 

ak už teda tá štúdia je, tá asi nejaký názor priniesla, takže bolo by dobré, keby ste sa s ním 

oboznámili aj poslanci, aby sme potom do toho zadania mohli nejakým spôsobom 

vstupovať. Čiže toto je môj taký ako keby návrh, lebo bez toho lokalitného programu, čo 
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sa tam bude robiť, tak nebudete mať dobrý výsledok. A druhá vec k tej Zore, tam som 

chcela ešte doplniť, lebo vlastne to bola len poznámka moja, že nestačí povedať, že Cultus 

má vlastne o to záujem. Tam naozaj takisto treba predložiť projekt, ale nie projekt 

realizačný, ale projekt nazvime ho program, čo by tam ten Cultus a zase by to malo 

vychádzať z toho, z tých obyvateľov, ktorí sú tam v okolí Zory, lebo tam napríklad možno 

tých mladých rodín nie je až tak veľa. Je tam starších ľudí. Čiže zase ten obsah by tam mal 

byť prispôsobený tomu, že tí ľudia, ktorí tam žijú. Zase by bolo dobré, keby sa, my to 

máme v rukách, my určite to budeme participovať a určite to budeme participovať aj 

s ľuďmi, ktorí tam žijú, aj s mestskou časťou. Ja len príklad poviem. Nová Cvernovka, 

ktorá dostala do užívania a nie zadarmo budovu na Račianskej ulici, tak nositeľmi boli tí 

ľudia. Boli to architekti, dizajnéri, fotografi, ktorí si založili nadáciu a členmi správnej rady 

tej nadácie sú reprezentanti župy, reprezentanti mesta, odborníci domáci aj zahraniční a to 

sú tí nositelia toho programu, tej idey a oni dokonca garantujú tie úvery, ktoré si nová 

Cvernovka zobrala a preto je ten projekt úspešný, lebo sú tam konkrétni ľudia 

s konkrétnym programom. Toto isté v malom by sme mali chcieť aj tuná. Nebude to dobre 

fungovať, keď my to opravíme, nech to opravíme sebelepšie, keď nebudeme mať živých 

ľudí, ktorí budú nositeľmi tej idey, ktorá sa tam bude mať v obidvoch tých zariadeniach 

uskutočňovať. Takže to za mňa. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Podotýkam, stretnutie bolo 

zvolané na včera k tomu projektu, len kvôli koronavírusvému ochoreniu bohužiaľ muselo 

byť preložené. Bude v prvom možnom termíne v januári, ale presne štúdia má tri 

alternatívy využitia a presne bude predložená poslancom, ako ste hovorili pani 

viceprimátorka na debatu. Pán poslanec Strapák s reakciou na pani Štasselovú. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ja by som len chcel doplniť k tomu čo Fakulta 

architektúry robila. Na nejakom zastupiteľstve, neviem či to bolo posledné sme dostali 

informáciu, že nám to pošlete. Mňa to teda celkom prekvapilo, že má nám to byť takto 

predstavené a potom to bolo zrušené a potom mi tu niekto vyčíta, že čo chcem, keď vlastne 

tie dáta nemám, že na základe, čo mi povie tá štúdia, lebo ani neviem, že aká suma teda je 

v štúdii a toto je také dosť vtipné, by som povedal. Neviem ako teda takéto útoky a ešte 

stále, štvrtýkrát hovorím detské ihrisko Doležalova naozaj, ja si zaslúžim odpoveď. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán vicestarosta Gašaj s faktickou poznámkou. 

 

Ing. Michal Gašaj PhD., zástupca starostu Ružinova: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja len 

možno kratučko ešte k tomu kinu Zora. Ono v podstate čo je na tom zaujímavé je tá 

záhrada, ktorá tam je, ktorá je celkom v dosť dobrom stave aj v dosť dobrom nejakom 

vymedzení. Čiže má dosť veľkú kapacitu. Myslím, že sú tam aj nejaké staré fitness stroje, 

alebo staršie fitness stroje, ktoré by sa dali zrevitalizovať. Čiže toto je možno taká iba idea 

do pozornosti, že ak teda niečo s tým urobiť, tak možno by sa dalo aj týmto smerom 

uvažovať. Myslím, že Robo Molnár, ktorý pomerne dosť blízko býva a je to šéf 

komunálneho podniku v Bratislave na magistráte, tak by možno s týmto vedel pomôcť, ale 

to je len taká myšlienka, že či sa nepozerať týmto smerom, ako teda využiť to kino Zora. 

Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou na faktické ešte pani 

viceprimátorka Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Tak záhrada tam nie je skoro žiadna, lebo tam bola 

tá opravovňa a výmena gúm a bolo to v hroznom stave a to sa vyčistilo a sú tam dva také 
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stacionárne bicykle, ktoré vlastne v rámci nejakého malého grantu, takže nie je to nejaká 

komplexná vec. Takže to vyžaduje zas ďalšiu investíciu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave nasleduje ešte pán poslanec Bolgáč. 

 

Ing. František Bolgáč, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som aj tento druhý príspevok rád 

využil vlastne pre kolegyňu Katku Šimončičovú, ktorá chcela povedať, že tu chýba 

systémová starostlivosť. VPS-ka nemá odborných orezávačov, nevenuje sa starostlivosti 

o stromy systémovo. V podstate to sme mohli všetci vidieť aj na tých slajdoch, ktoré boli 

na začiatku prezentované na tom, že na stromoch sú imelá aj po ich nahlásení sa to nerieši 

a tie veci zostávajú tak ako sú. Vieme, že riešia sa iba také tie veci, ktoré sú najviac 

pálčivé, pokiaľ niekde je nejaký konár, ktorý ohrozuje, tak sa to rýchlo oreže. Pokiaľ 

niekde je nejaký strom, ktorý predstavuje nebezpečenstvo, ale žiadne systémové riešenie 

nie je. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou reaguje na pána Bolgáča, ako na 

predrečníka pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Tak súvisí to s tou ochranou 

životného prostredia. Ja sa chcem spýtať teda na to ihrisko Doležalova, kde som teda ja 

bola a nedostali sme tú odpoveď, takže mňa to osobne tiež zaujíma, že či tam bude 

zaradené a bude rekonštruované. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ja na to odpoviem na konci, ak vám to nebude 

vadiť. Pán predseda Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo pán starosta. Podľa aktuálne upravenej 

formy rozpočtu evidujem, že by sme mali mať čerpanie na starostlivosť o zeleň vo výške 

dvestotisíc eur. V prípade, že by sa rozpočítala položka osemstotisíc eur je to ďalších 

dvestošesťdesiatšesť celých šesťtisíc eur z verejného obstarávania, ktoré je v európskom 

vestníku. Reálne čerpanie je tristopäťdesiattisíc eur v rámci mestskej časti ročne. Celkom 

nerozumiem pani kolegyni Šimončičovej, ktorá tu síce nie je prítomná, že prečo, keď už je 

tu roky rokúce tento konkrétne kalendárny rok očakáva, že mestská časť stihne orezať 

všetky stromy za, ak sa nemýlim, za jej šestnásťročné pôsobenie v tejto mestskej časti. 

Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán vicestarosta 

Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo. Ja reagujem na pána 

Bolgáča, ktorý mal riadny príspevok a poprosil by som kolegov, aby to aj dodržiavali 

naozaj. Pravidlá platia pre všetkých v zmysle rokovacieho poriadku. Verejnoprospešné 

služby majú dvoch pilčíkov. Obidvaja majú všetky platné certifikáty arboristické. Jeden 

dokonca priamo od pána Fraňa, ktorý je asi najlepší odborník a osobný kamarát Katky 

Šimončičovej, ktorú týmto pozdravujem srdečne do Košíc a druhý je pán Ing. Daxner, 

ktorý dokonca má vysokoškolský titul z Lesníckej univerzity v Banskej Bystrici a takisto 

má všetky certifikáty, takže nie je úplne pravda to, čo hovorí a prosím vás, aby sme takto 

nedehonostovali pracovníkov verejnoprospešných služieb. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: S faktickou pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: No ja chcem doplniť naozaj, že je to zákonná povinnosť 
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mestskej časti starať sa o svoju zeleň a teda posledných dvadsať rokov to bolo slabé. Ja 

verím, že sa to zlepšuje. Teší ma, že tie základné školy sa napríklad tiež doplnili 

v predošlom období, v predošlých rozpočtoch a takisto, že aj toto navýšime. Minuloročný 

rozpočet bol nádejný, bohužiaľ nezrealizovalo sa, tam bolo tých osemstotisíc. Napríklad 

súťaž, ktorá teda ešte nie je na tie orezy sa nerozbehli, ale verím, že o to intenzívnejšie 

pôjdu. Preto tu je ten boj o tie peniaze v rozpočte, aby sme dobehli čo je zameškané a áno, 

pán poslanec Méheš, Katka Šimončičová je šiesty rok poslankyňou v Ružinove, nie 

šestnásty rok a my máme naozaj obrovský deficit starostlivosti o zeleň, čo máme zo zákona 

povinnosť sa starať. To, že nevysadíme jednu ružu, alebo nejaké narcisy, to nemáme zo 

zákona, ale tie stromy orezávať musíme zo zákona. Ak sa niečo stane, my máme problém. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem a s príspevkom ďalej pán poslanec Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja teraz pôjdem úplne mimo témy, čo sa tu 

preberalo. Povedalo sa veľa. Chcem povedať, že vlastne zostavovanie rozpočtu vôbec nie 

je jednoduchá záležitosť, lebo sú tam nejaké požiadavky úradu, požiadavky poslancov za 

svoje obvody, ale nikdy sa to nedá spraviť tak ideálne. Čiže stále sa hľadá nejaký 

konsenzus. Preto chcem pochváliť úrad aj starostu, že sú tam veci, ktoré aj my sme vlastne 

na klube diskutovali, čo sa týka napríklad mňa osobne teší, že je tam bežecká dráha napriek 

tomu, že je podaný projekt, čo Mišo Gašaj vypracoval a ak by náhodou nevyšiel ten 

projekt, tak bude bežecká dráha na Štrkovci rekonštruovaná, čo je fajn. Takisto ma teší, že 

je tam skatepark plánovaný a dokonca starosta si určite pamätá, ako sme diskutovali na tú 

tému. Dokonca mi ukazoval aj mapy Ružinova, kde asi by bolo možné skatepark postaviť, 

čo je super vec, lebo vlastne je to taká moderná, myslím si, že v deväťdesiatych rokoch to 

bolo moderné a teraz sa to ako keby vrátilo. Čiže deti budú sa mať kde vyšantiť a nielen 

deti, ale aj dospelí chodia do skateparkov a ďalšia vec pumptrack, čo bol som milo 

prekvapený, keď sa to tam objavilo. Priznám sa mne to nenapadlo a pán Patoprstý o tom 

rozprával, že pumptrack bude pri Šrngáči, pokiaľ mám správne informácie, keď sa to 

všetko zrealizuje, čo je super vec, lebo myslím si, že šport je veľmi dôležitý pre túto 

mestskú časť a najmä pre deti, lebo šport dokáže preventívne pôsobiť proti iným neduhom 

spoločnosti. Čiže za tieto veci ja chcem veľmi pekne poďakovať, že sú v rozpočte, až mám 

pocit, že pán starosta chodil na naše kluby a písal si, že čo vlastne my chceme. Čiže dostalo 

sa to tam ešte predtým. Možno on čítal komunikáciu. Dobre. Len jednu vec takú mám 

technickú požiadavku. To som hovoril aj v relácii Aréna tuším s Patroprstým sme 

diskutovali, čo sa týka plánovania verejného obstarávania. Keď sa totižto schváli rozpočet, 

je dobré hneď sa rozbehnúť na najväčšie projekty, ale hovorím fakt, akože hneď, že 

prakticky dnes schválime a poďme do toho. Ja viem, že sú Vianoce, sú ďalšie veci, ale 

poďme do toho, aby sme sa potom nevyhovárali, že nestíhame. Lebo keď teraz začneme 

obstarávať, alebo teda po Novom roku, my vieme veľa vecí stihnúť do leta. A potom sa už 

zbytočne budeme vyhovárať, že niekto dal námietku, niekto toto. Počítajme s polrokom pri 

každom väčšom obstarávaní a bolo by super začať čo najskôr. Ďakujem pekne a ďakujem 

za rozpočet. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pán 

predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Áno ďakujem. Ja vlastne chcem reagovať na Kamila a teda 

jeho pochvalu a to vlastne chcem podčiarknuť, že som rád, že teda mnohé veci, ktoré aj my 

sme si písali a rozprávali o nich, že sa tam ocitli v tom rozpočte. Čiže tieto diskusie, čo tu 

vedieme, to je niekoľko partikulárnych tém, ale nie je to napádanie celého rozpočtu, ako 

takého a verím, že určite všetci máme rovnaký záujem. Čiže ďakujeme, že mnohé tie veci 

v tom rozpočte sú a možno, aby sme to ešte do budúcna vylepšili, tak ja zacitujem jedno 
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uznesenie komisie územného plánovania životného prostredia, ktoré sme mali a to je 

procesná vec, aby my sme vlastne nediskutovali v novembri, v decembri o týchto 

prístupoch do rozpočtu a teraz na zastupiteľstve diskutovali, že či stodvadsaťtisíc, dvesto, 

alebo štyristotisíc na údržbu zelene, ako sme míňali, nemíňali. Táto diskusia asi mala 

prebehnúť niekedy v auguste, v septembri na komisii a boli by sme ďalej a spoločne by 

sme to asi nastavili ešte lepšie. Čiže my máme uznesenie v komisii, kde si sami vlastne 

dávame úlohu v spolupráci s úradom, len dokončím to uznesenie. Komisia zaradí 

každoročne na augustové, najneskôr septembrové zasadnutie podnety do budúcoročného 

rozpočtu za účasti zamestnancov príslušných oddelení ÚP a ŽP. Čiže, aby sme tie diskusie 

mali už pri tvorbe rozpočtu, pred tvorbou rozpočtu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S riadnym vystúpením pán 

poslanec Vicáň. 

 

Mgr. Michal Vicáň, poslanec MZ: Ďakujem za slovo pán starosta. Tak veľmi pozorne počúvam 

všetky príspevky, možno len tak v rýchlosti by som chcel zareagovať. Možno takú radu, 

alebo taký tip by som dal pánovi Strapákovi, že ako by mohol pokračovať v tejto jeho 

agende. Ja sám veľmi podporujem akúkoľvek aktivitu v rámci rekonštrukcie takýchto 

objektov, aby sme ich vrátili spätne verejnosti. Sú na to rôzne možnosti, ako to spraviť, len 

si dovolím jednu vec podotknúť. Plne súhlasím s tým, čo povedal pán Patoprstý aj pán 

starosta. My máme vypracovanú momentálne z Fakulty architektúry urbanistickú štúdiu, 

ktorá nie je stupňom projektovej dokumentácie, ani ako projekt pre stavebné povolenie, ani 

ako projekt vo forme realizačného projektu. Čiže, keby sme len chceli čokoľvek v rámci 

tohto objektu teraz urobiť, tak akékoľvek otvorenie tohto objektu v prospech verejnosti si 

vyžaduje schválenie orgánov a minimálne potrebujeme projekt pre stavebné povolenie 

v zmysle stavebníka. Čiže stavebník by bol mestská časť. Zhruba odhad môj približne na 

túto nejakú, na takýto projekt je niekde na úrovni okolo dvadsať, tridsaťtisíc eur. Takže ja 

by som dal takú radu, že poďme týmto začať a fakt sa možno dopracujeme rýchlejšie 

k tomu, ako vrátime objekt Domu kultúry v Trnávke späť obyvateľom a Ružinovčanom, 

aby ho mohli používať. Nechcel som k rozpočtu nejaké rozsiahle diskusie viesť, alebo 

hovoriť, len ešte zareagujem v rýchlosti na pána Bodnára. Ak si dobre pamätám, tak 

myslím že to bolo v máji, keď sme ako mestská časť na úrovni mestskej časti s ministrom 

dopravy a výstavby Slovenskej republiky rokovali o tom, že aké vôbec miesta sú pre 

skateparky v Ružinove vhodné. Som rád, že pán minister našiel pochopenie na túto našu 

požiadavku a ten priestor sa našiel. Tak verím tomu, že sa aj tento projekt podarí úradu čím 

skôr dostať do realizácie a na záver by som chcel len toľko povedať, že po zhodnotení 

rozpočtu po, by som povedal, veľmi efektívnej prezentácii starostu, ktorý venoval nášmu 

klubu Sme Ružinov z prípravy rozpočtu pre nasledujúce obdobie, veľmi pozitívne 

hodnotím prístup nielen vedenia, ale celej mestskej časti. Uvedomme si stále, že v akej sme 

dobe, bojujeme tuná s pandémiou. Problémy sú povedzme na každom rohu. Ja som veľmi 

rád, že ten rozpočet má takéto kontúry. Je optimistický. Ja viem, že je určite aj realistický. 

Dovolím si dať do pozornosti to, aby sme naozaj dbali o to, aby sme všetky tie položky 

ustrážili tak, ako v rozpočte sú, ale rád by som poďakoval hlavne všetkým zamestnancom 

úradu a tým, ktorí tvorili tento rozpočet, že aj napriek ťažkej situácii, ktorú v tomto roku 

máme a vôbec tým prognózam, ktoré nás čakajú nielen v najbližší rok, ale o dva roky, že 

takýto rozpočet pripravili. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, chcem sa spýtať, či 

sa ešte niekto ďalší chce prihlásiť do rozpravy? Pani predsedníčka Biharyová, nech sa páči. 

 

JUDr. Michaela Biharyová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja by som poprosila možno o takú desať, 

pätnásťminútovú prestávku, aby sme si vedeli zhrnúť a porozprávať sa v klube ohľadne 
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tých bodov a možno aj také zhrnutie, lebo trochu som sa pravdupovediac stratila. Máme tu 

tri pozmeňujúce návrhy, ale viem, že ešte pani Ďurajková vlastne predkladala k tým 

predzáhradkám pozmeňujúci návrh? Takže. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: To bolo doplňujúce. Ja sa ešte chystám na záverečné 

slovo na konci budem reagovať faktickými. 

 

JUDr. Michaela Biharyová, poslankyňa MZ: Dobre, aby sme vedeli a potom teda ešte tú 

prestávku pred samotným hlasovaním ak môžem poprosiť. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán Bolgáč s faktickou poznámkou. 

 

Ing. František Bolgáč, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som rád nadviazal na pani predsedníčku 

klubu a mohlo by sa počas prestávky zabezpečiť vyvetrať sálu kvôli COVIDU? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Jasnačka. Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší 

nehlási do rozpravy, tak uzatváram možnosť prihlásiť sa do rozpravy a rád by som 

zareagoval záverečným slovom predkladateľa, na ktoré sa dá potom ešte reagovať 

faktickými poznámkami. Ja by som v prvom rade chcel naozaj poďakovať všetkým 

poslaneckým klubom za veľmi konštruktívny prístup k schvaľovaniu rozpočtu. Tento 

rozpočet ide hospodáriť so sumou šesťdesiatdva miliónov eur, aj keď to teraz vyzeralo 

miestami, že je to také trošku ostré, tak v skutočnosti zo šesťdesiatdva miliónov sme sa 

bavili možno o dvesto, tristotisíc eurách, ktoré by mali byť inak vynaložené, čo je veľmi 

pozitívna správa a naozaj to kvitujem a vnímam to z pohľadu teda, že deväťdesiatdeväť 

percent rozpočtu bolo urobených veľmi dobre a existuje na ňom teda zásadná zhoda. Dlžím 

vysvetlenie pánu Strapákovi za detské ihrisko Doležalova. Kolegovia si to tu tak nejak 

pinkali, ale teda musím sa priznať, že pre mňa samého to bolo prekvapenie, keď ste 

hovorili, že Doležalova bola v našom rozpočte a pritom všetci kolegovia aj tí, ktorí tu 

historicky sedia hovoria, že nikdy neexistoval žiaden projekt na rekonštrukciu ihriska 

Doležalova, ani v minulom volebnom období, ani v tomto volebnom období a že to bolo 

uvedené len v rozpočte v slovnej časti, nikdy to nebolo rozpočtované v tej tabuľkovej časti 

a nikto nevie, ako sa to tam dostalo a tak nejako historicky sa to kopírovalo. Hlavný dôvod 

je ten, že pozemky pod detským ihriskom Doležalova sú v priamej správe Magistrátu 

hlavného mesta. My tam nemôžeme investovať nič nad rámec bežnej údržby, kým nebudú 

zverené mestskej časti. To je ten istý problém, prečo sa nám stále odkladá rekonštrukcia 

detského ihriska na Líščích Nivách a neustále pán Matúšek, ktorý zaň bojuje, podobne ako 

vy bojujete za ihrisko Doležalova, si to presúva. Každopádne dobrá správa je, ja neviem či 

vás uspokojí, ale kolegovia veľmi intenzívne v týchto dňoch pracujú na hľadaní riešenia 

pre Trnávku, lebo si uvedomujeme tú situáciu s detskými ihriskami. Tento rok bol taký, že 

vyšiel ten nový zákon. Bolo treba prekontrolovať detské ihriská a odstraňovať tie najväčšie 

nedostatky podľa nového zákona, ktoré sa naozaj riešili podľa stupňa akútnosti vyslovene 

odborne. Žiadnou preferenciou, že kam ísť, kam neísť. Kolegovia majú taký návrh 

v januári, respektíve vo februári a ja dúfam, že tu budeme mať ten materiál NLC o získaní 

toho veľkého parkoviska pri bývalom Baumaxe a teda vysporiadaní tých pozemkov a tam 

nepatria k tomu len pozemky samotného parkoviska, ale pomerne dosť veľký úsek verejnej 

zelene okolo a kolegovia tam už kreslia nové ihrisko aj s novým psím výbehom pre 

Trnávku v tej časti v tej zelene aj so záberom časti parkoviska, ktoré nie je ani zďaleka 

stopercentne využité. Dokonca si teraz robili prieskum. My sme chceli na Trnávke na 

Doležalovej urobiť aspoň takú provizórnu vec, že máme staré mantinely z jazera Štrkovec, 

kde bolo klzisko, ktoré teda muselo ísť do šrotu, ale mantinely nám zostali. Chceli sme 

tam, lebo na celej Trnávke nie je také, že hokejbalové ihrisko, že využiť to ihrisko na 

Doležalovej a refundičnúť ho, osadiť tam tie mantinely, len sú príliš veľké, respektíve to 
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ihrisko na Doležalovej je príliš malé. Ale teda ten priestor pri NLC sa dá využiť na veľmi 

krásne jedno až dve multifunkčné ihriská na detské ihrisko a na psí výbeh a toto tiež si to 

vyžaduje schválenie dokumentu NLC, získanie tých pozemkov naspäť na zrušenie 

nájomnej zmluvy, ktorá je tam na tridsať rokov a následne projektovanie, s ktorým 

kolegovia rátajú, že v budúcom roku to majú skúsiť naprojektovať a ak nám vyjdú nejaké 

extra peniaze, tak by sme naozaj sa prioritne sa snažili, či už aj získavať nejaké fondy na 

multifunkčné ihriská, ktoré vláda rozdáva každý rok, alebo nejaké iné peniaze niekde 

využiť na zveľaďovanie tohto priestoru tak, ako myslím dneska napríklad kolegyne práve 

zabezpečujú, že na Štrkovci vzniká nový psí výbeh kúsok od jazera a je to naozaj vec, 

ktorá vôbec nestojí, že veľa peňazí. Ďakujem veľmi pekne aj za tú pochvalu. My sa naozaj 

snažíme, možno by som len chcel povedať, že niektoré projekty, ktoré konkrétne zazneli, 

naozaj trištvrte roka pán vicestarosta Gašaj sa venuje bežeckej dráhe na Štrkovci, kde 

hlavne sme riešili tú technickú špecifikáciu povrchu, keďže tartan je veľmi citlivý. Tartan 

na bežeckej dráhe v Areáli netradičných športov, raz sa tam prešla mamička s kočíkom vo 

vysokých opätkoch a narobila nám do neho dierky, čiže hľadali sme tartanový povrch, 

ktorý bude odolnejší. Ten sa nám podarilo nájsť metódou toho striekaného tartanu. 

Skatepark je zase téma, ktorú už skoro vyše roka rieši pán vicestarosta Patoprstý, je 

vybraný teda ten pozemok na Astronomickej ulici, kde kedysi bol zberný dvor s tým, že 

ešte rokujeme aj so spoločnosťou Decathlon, ktorá ide asi zdvojnásobovať svoju predajňu 

a vo Pharose a tam by mohol byť tiež priestor, ktorý by možno aj súvisel so športovým 

obchodom a tak nejako sponzorsko nejako by sme sa tam vedeli dostať tiež k priestoru pre 

skaterov, ktorí by nám na oplátku možno prestali ničiť Šmidkeho sochu v Parku Andreja 

Hlinku a pumptrack, to je zase taká vec, ktorú sa mi podarilo vydiskutovať, máme veľmi 

dobrú spoluprácu s vedením Univerzitnej nemocnice a teraz v najbližších týždňoch by mal 

byť kolaudovaný nový heliport, sa uvoľní tá plocha pri Štrngáči, kde sme mali veľkú 

obavu, keďže tento pozemok sa bohužiaľ nevošiel z hľadiska hodnoty do zámeny 

pozemkov, ktorú sme s nemocnicou dohodli pred rokom a aby náhodou ho neplánovali 

nejako predať a niečo tam stavať, alebo niečo podobné, ale teda prisľúbili nám, že nám ho 

za symbolickú sumu nejakého eura vedia prenajať, aby sme tam vedeli urobiť taký ten 

mobilný pumptrack. Malá pumptracková dráha pre maličké deti by ináč mala vzniknúť ako 

súčasť rekonštruovaného ihriska na Sedmokráskovej. Čiže by tam vlastne boli v blízkej 

vzdialenosti od seba dve, pre väčších a aj pre menších. Úplne chápem aj to volanie po 

diskusii. Chcem sa aj trošku zastať kolegov, lebo napríklad v tom návrhu rozpočtu, ktorý 

poslal vecne príslušný odbor, bolo oveľa viacej peňazí aj na orezy a na podobné veci. Ten 

rozpočet má zároveň tú vadu, že to bolo mesiac dozadu a mal deficit desať miliónov eur 

a my sme bohužiaľ aj kvôli tej korone museli pomerne veľa škrtať, pomerne veľa škrtať aj 

nielen odboru životného prostredia, ale takmer všetkým, preto si aj vážim pozmeňujúci 

návrh, že nakoniec napríklad neberieme peniaze z rozpočtu VPS a on vlastne súvisí, to aj 

chcem vopred povedať, aby to aj jednoznačne zaznelo. Prvý pozmeňujúci návrh pána 

Hercega ráta s navýšením výberu dane z príjmov, ale nie je to len taký, že optický klam. 

My sme naozaj aj s návrhom rozpočtu museli čakať na návrh rozpočtu, ktorý predložil 

magistrát. Nakoniec, aby sme to stíhali sme museli aj tak začať sami a potom sme zistili, že 

magistrát počíta s tým, že vyberie viac na dani z príjmov, ako sme rátali my a teda, že aj 

nám prepošle viac na dani z príjmov a tým pádom sa tam vytvorila tá rezerva, že my vieme 

ten očakávaný výnos dane z príjmov zvýšiť o tých zhruba stotisíc eur a použiť teda tie 

prostriedky na navýšenie sumy na orezy, z čoho sa veľmi teším. No a posledné možno čo 

by som chcel povedať, Dom kultúry Trnávka, veľmi presne v rozprave naozaj zaznelo, že 

my máme v projektovej dokumentácii rezervu stotisíc eur. Keby pozmeňujúci návrh znel 

tak, že berieme stotisíc eur rezervu z projektových dokumentácií a presúvame ju, urobte 

niečo s Domom kultúry Trnávka, tak síce budem vedieť, že to nemáme ako využiť, ale 

poviem si, čert to ber, lebo nám to nič neohrozí. Ale ten pozmeňujúci návrh hovorí, že 

zoberme dvestotisíc z projektových dokumentácií a to znamená, že z projektových 
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dokumentácií musíme zobrať stotisíc rezervu a stotisíc, ktorých je určených práve na 

projekt stavebný projekt Domu kultúry Trnávka. Čiže pozmeňujúci návrh je založený na 

tom, že zoberme peniaze na projekt Trnávky a urobme tam niečo, čo sa nedá urobiť bez 

toho projektu a je to čistá hlava 22 a znamená to, že nebude ani nejaké maličké vylepšenie 

Domu kultúry Trnávka a nebude ani projekt Domu kultúry Trnávka urobený a nebude 

urobené vôbec nič. Toto je naozaj, že tretí rozpočet, ktorý spolu zostavujeme a ako starosta 

chcem naozaj vás požiadať, horší pozmeňujúci návrh som za tie tri roky nezažil, ako je 

tento návrh, ktorý by išiel viac proti obyvateľom Trnávky ako je tento, som nezažil za tie 

tri roky a naozaj vás chcem požiadať, aby ste ho nepodporili a neodhlasovali, lebo 

schválenie tohto návrhu bude znamenať v takejto podobe ako bol predložený, že sa 

s Domom kultúry Trnávka nebude môcť budúci rok ani trochu pohnúť. A dovolil by som si 

vyzvať predkladateľov, aby ho naozaj stiahli s tým, že intenzívne hneď od januára 

začíname robiť na projekte obnovy DK Trnávka a ja chápem aj, čo je myšlienkou toho 

pozmeňováku a keď ten projekt na stavebné povolenie bude urobený, potom na základe 

neho môžeme začať, že aspoň trochu strechy opravíme, aspoň trochu obvodového plášťa 

opravíme, cez ktorý tiež zateká, nielen cez strechu, ale aj cez steny tam zateká, že potom 

opravíme ja neviem rozvody elektrické, rozvody kúrenia, lebo to, že je tam úplne rozbitá 

kotolňa, to nie je tým, že sa rozbila kotolňa, to je tým, že rozvody na komplet sú zlé a preto 

odišla aj celá kotolňa a tam naozaj treba investovať, akože tri milióny eur ak chceme, aby 

sa ten DK používal, pretože inak nám hasiči, elektrikári, kúrenári, BOZP, tam treba urobiť, 

že nové východy, lebo Dom kultúry Trnávka, ako bol pôvodne postavený nemá núdzové 

východy, čo je absolútne nepoužiteľné bez toho, aby sa tam neurobili. Proste predstava, že 

nalejeme tam sto, dvestotisíc a bude sa môcť aspoň čiastočne používať napriek tomu, že on 

nie je rozbitý zvnútra, ale tá predstava je chybná. Bohužiaľ. Ja sám som to navrhoval pred 

dvoma rokmi a mýlil som sa. Priznávam nedá sa to urobiť, ale chceme ho rozbehnúť čo 

najskôr a preto prosím neberte tie peniaze z projektových dokumentácií, aby nám potom 

nechýbali práve na toto. Lebo ak silou mocou niečo chcete znížte to z dvestotisíc na 

stotisíc. Tým by som asi skončil teraz, ďakujem vám veľmi pekne. Uvedomujem si, že ešte 

môžete mať faktické poznámky. Nech sa páči. Pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Tak okej, aby to nebolo teda 

tak, že ideme nejak tu rozbíjať váš rozpočet, tak autoremedúrou si váš návrh zníženie na 

stotisíc si beriem teda a ešte k tomu detskému ihrisku som chcel zareagovať pôvodne. Ja 

som tu aj našiel takú komunikáciu z roku 2019, že ja som vtedy požadoval detské ihrisko 

na Vietnamskej a vtedy som dostal informáciu, že nemôžeme ho rekonštruovať, lebo je to 

v správe mesta a nemáme ho zverené, ale ideme zveriť detské ihrisko na Doležalovej 

a preto sa vlastne dostal do rozpočtu a ja som povedal okej, tak poďme nejako to opraviť, 

ale teraz akože s tým mám sakra problém, že žiadne ihrisko sa neurobilo tento rok a budúci 

rok tiež. Čiže preto sa pýtam stále, že kde sa tých päťdesiattisíc v rozpočte vyparilo a ja by 

som bol rád, keby sa vyparili na Trnávku naspäť. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán poslanec Čechvala. 

 

Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Mne len celkom nie ja jasné, ako je to 

s tými magistrátnymi pozemkami, lebo čo sa týka detského ihriska na Líščích Nivách, tak 

tam boli robené nejaké zásahy, úpravy, doplnenia. Čiže nie je mi jasné, že niečo ide a niečo 

nejde. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Áno ďakujem. Pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Keďže tu nebolo také zhrnutie tých pozmeňovákov 

a pani kolegyňa to hovorila, tak doplním vám vlastne. Čiže je tu tá zmena poslancov 
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z Trnávky, kde je teda, ak som pochopil, autoremedúrou to nie je dvestotisíc, ale stotisíc 

z tých budúcich plánovaných investícií projektových dokumentácií na Dom kultúry 

Trnávka. Potom tu je starostlivosť o dreviny navýšenie na dvestodvadsaťtisíc o stotisíc 

navýšením daňových príjmov. Potom je tu návrh na kúpu hybridných automobilov 

a budovanie cyklistických trás päťdesiattisíc znížením rekonštrukcie požiarnej zbrojnice na 

úroveň, ktorá je vysúťažená a štvrtý návrh, ktorý pred sebou nemáte, ale teda bol podaný 

písomne a upravený autoremedúrou podľa toho, čo pán starosta hovoril. Čiže žiadame 

starostu pred rokovaním na dotačnej komisie komisiu územného plánovania životného 

prostredia návrh pravidiel a kritérií pre predkladanie a výber žiadostí a podporu budovania 

predzáhradiek pred bytovými domami. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ja len v prípade Líščích Nív sme 

sa dostali tak ďaleko, že máme od magistrátu list, že súhlasí s osadením prvkov a zaradil to 

už na zverovanie aktuálny, preto sa nám podarilo doslova dolámať kolegyne 

z majetkového, aby umožnili aspoň začať nejaké práce. V prípade Doležalovej za dva roky 

sme sa nepohli ani tak ďaleko, aby sme sa dostali k takémuto niečomu. To je taká len 

faktická odpoveď, faktickou na faktickú. A čo sa týka tých peňazí áno uznávam, tento rok 

kvôli novému zákonu boli proste použité na odstraňovanie najväčších nedostatkov na 

jednotlivých detských ihriskách v Ružinove nie podľa toho, kde sa to detské ihrisko 

nachádza, ale podľa toho, kde bol najväčší problém, ktorý by nám kontrola mohla potom 

vytknúť a mohla nám udeliť tú takú likvidačnú pokutu, ktorá bola myslím až do milióna 

eur a tak ďalej. Pracujeme na tom, aby na Trnávku sme priniesli naozaj a ja dúfam, že 

v prvom štvrťroku budeme nejaký plán. A dovoľujem si aj požiadať o pomoc možno 

s takým lobingom pán Strapák, keďže vy ste aj mestský poslanec, so zverením tých 

pozemkov Vietnamská, Doležalova, to by nám naozaj pomohlo do budúcna od magistrátu. 

Ďakujem veľmi pekne. Registrujem teda požiadavku predsedov poslaneckých klubov na 

prestávku pred hlasovaním o rozpočte a o pozmeňujúcich návrhoch. Pozerám sa na 

predsedov, že či potvrdzujú. Takže vyhlasujem prestávku do šestnásť tridsať na poradu 

poslaneckých klubov pred hlasovaním o rozpočte. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, zaujmite prosím svoje miesta. Budeme 

pokračovať v rokovaní miestneho zastupiteľstva. Dámy a páni, pán predseda poslaneckého 

klubu Herceg ma požiadal o znovuotvorenie rozpravy, aby mohol predniesť ešte ďalší 

pozmeňujúci návrh. Otváram teda týmto znova rozpravu a prvý prihlásený do 

znovuotvorenej rozpravy je pán predseda poslaneckého klubu Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Tak mám pozmeňujúci návrh k môjmu uzneseniu, 

ktoré navrhuje pridať päťdesiattisíc eur na nákup automobilov na zakúpenie hybridov 

a päťdesiattisíc na budovanie cyklotrás s tým, že zdrojom by nebola rekonštrukcia 

požiarnej zbrojnice, ale zdrojom by bola položka PPD budúce plánované investície v sume 

stotisíc eur a chcem teda navrhnúť aj procedurálny návrh, chcem to predložiť ako 

alternatívne uznesenie. To znamená, že navrhujem, aby najprv sa hlasovalo teda o návrhu 

rekonštrukcie Domu kultúry Trnávka, ktoré ráta teda s týmto zdrojom PPD budúce 

plánované investície a ak tento návrh neprejde, tak z tej položky by potom bolo použité 

päťdesiattisíc na elektromobily a päťdesiattisíc na cyklotrasy. Čiže takýto je môj návrh 

hlasovať o tomto druhom variante v prípade, že Trnávka ten zdroj neprejde. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ja to možno zrekapitulujem, čiže 

procedurálny návrh je, aby sa ako o prvom hlasovalo o pozmeňujúcom návrhu pána 

poslanca Strapáka a v prípade, že nebude schválený, tak pán Herceg upravuje svoj 

pozmeňovák, kde navrhoval zobrať stotisíc eur z položky zbrojnica na to, že berie stotisíc 

eur z tej rezervy, ktorú máme v projektových dokumentáciách a tie sa rozdelia 
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päťdesiattisíc eur na nákup elektromobilov pre miestny úrad a päťdesiattisíc eur na 

navýšenie položky cyklotrasy v rozpočte miestneho úradu. Chcem sa spýtať, pozmeňujúci 

návrh bol teda predložený, o procedurálnom návrhu stačí asi aklamačne, keď budeme, 

chcem sa spýtať zdvihnutím ruky, kto je za takýto procedurálny návrh? Aklamačne 

konštatujem, že bol schválený. Ďakujem veľmi pekne. Rozprava je znovu otvorená, čiže ak 

by sa ešte niekto chcel pridať svojim vystúpením v rozprave k téme rozpočet teraz je 

posledná príležitosť. Keďže sa nikto nehlási, končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy 

a návrhová komisia by teraz mala dať hlasovať o jednotlivých pozmeňujúcich návrhoch 

s tým, že ako o prvom sa bude hlasovať o návrhu pána poslanca Strapáka a ďalších 

poslancov, ktorý sa týka DK Trnávka. Nech sa páči návrhová komisia. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia. Budeme hlasovať o štyroch pozmeňujúcich návrhov k bodu jedna. Prvý sa týka 

pozmeňujúceho návrhu, ktorý plánuje presunúť stotisíc eur z PPD budúcich plánovaných 

investícií na rekonštrukciu Domu kultúry Trnávka. Prosím dajte o tom hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni, hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že tento návrh nebol schválený, za hlasovalo jedenásť 

poslancov, proti jedenásť, zdržal sa jeden z dvadsiatich troch prítomných. 

hlasovanie č. 7 

za: 11    proti: 11  zdržali sa: 1  nehlasovali: 0 

- návrh nebol schválený 

  

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Tým pádom berieme, že budeme hlasovať 

o alternatívnom návrhu pána Hercega. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Áno, takže keďže tento návrh nebol schválený, 

tak ideme hlasovať o návrhu Petra Hercega o nákupe automobilov zvýšenie príspevku 

o päťdesiattisíc na nákup hybridov a o päťdesiattisíc na budovanie cyklotrás z položky 

PPD budúce plánované investície stotisíc. Poprosím dajte hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že tento návrh bol schválený počtom hlasov dvadsaťdva za, 

jeden hlas proti z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 8 

za: 22    proti: 1  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- návrh bol schválený 

  

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem a teraz ideme hlasovať o druhom 

pozmeňujúcom návrhu od Petra Hercega, ktorý sa týka navýšenie sumy starostlivosti 

o dreviny o stotisíc s tým, že daňové príjmy sa navýšili o tých stotisíc. Čiže týmto sa to 

vyrovná. Dajte prosím hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. Navýšenie rozpočtu. 

 

Hlasovanie: Ďakujem konštatujem, že návrh bol schválený jednomyseľne počtom hlasov 
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dvadsaťtri za z dvadsaťtri prítomných a týmto na diaľku posielam aj pozdravy pani 

kolegyni Šimončičovej, ktorá dlhodobo bojuje za lepšiu kvalitu starostlivosti o stromy 

v Ružinove. 

hlasovanie č. 9 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- návrh bol schválený 

  

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Teraz ideme hlasovať o poslednom 

pozmeňujúcom návrhu od Moniky Ďurajkovej a Petra Hercega. Neviem, či to mám 

prečítať, ale asi to prečítam. Doplnenie uznesenia o bod E. Mestské zastupiteľstvo, či 

miestne zastupiteľstvo žiada starostu miestnej časti Bratislava - Ružinov predložiť na 

rokovanie dotačnej komisie a komisie územného plánovania životného prostredia návrh 

pravidiel a kritérií pre predkladanie a výber žiadostí o podporu budovania predzáhradiek 

pred bytovými domami. To je celé koniec. Dajte prosím hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh bol schválený počtom hlasov dvanásť 

za, jedenásť sa zdržalo z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 10 

za: 12    proti: 0  zdržali sa: 11  nehlasovali: 0 

- návrh bol schválený 

  

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A poprosím návrhovú komisiu ešte hlasovanie o rozpočte 

ako celku. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo a teraz ideme hlasovať 

o samotnom rozpočte. Poprosím dajte hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh rozpočtu sme schválili počtom hlasov dvadsaťdva za, 

jeden hlasujúci sa zdržal z dvadsiatich troch prítomných. Ďakujem vám veľmi pekne. 

Konštatujem, že rozpočet mestskej časti Bratislava - Ružinov na rok 2021 sme schválili. 

hlasovanie č. 11 

za: 22    proti: 0  zdržali sa: 1  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 298/XVII/2020 

  

 

 

Bod č. 1A 

Návrh na schválenie zverenia nehnuteľného majetku hlavného mesta SR Bratislavy, 

zvereného do správy mestskej časti Bratislava - Ružinov, lokalita Vrútockej ulice, 

kat. úz. Trnávka: • stavba ŠPORTOVÁ HALA súp. č.4307 na pozemku parc.č. 

14814/261, • tri tenisové kurty na pozemku parc. č. 14814/259, • osvetlenie haly – 

rekonštrukcia • pozemok registra „C“ KN parc. č. 14814/261, o výmere 1202 m2, 

druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie, • pozemok registra „C“ KN parc. č. 
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14814/259, o výmere 1968 m2, druh pozemku ostatná plocha do správy bezodplatne 

príspevkovej organizácie RUŽINOVSKÝ ŠPORTOVÝ KLUB, so sídlom Mierová 21, 

827 05 Bratislava, IČO: 36066257 od 01.01.2021 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je bod číslo 1A Návrh na 

schválenie zverenia nehnuteľného majetku Športová hala, tenisové kurty, ktorý doteraz bol 

v správe VPS prechádza do správy úradu a ideme ho zveriť do správy Ružinovského 

športového klubu. Spracovateľom materiálu je pán zástupca starostu Patoprstý a ja by som 

ho poprosil o stručné úvodné slovo. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo pán starosta. Tento 

materiál vychádza z poslaneckej požiadavky na zverenie tenisového areálu, respektíve 

športového areálu na Vietnamskej ulici. Po ukončení zmluvy o komplexnom nájme 

s Ružinovským podnikom verejnoprospešných služieb a. s. ku tridsiatemu prvému 

dvanásty do správy príspevkovej organizácie Ružinovského športového klubu. Na úvodné 

slovo asi toľkoto. Ďakujem. Otváram diskusiu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem a prvý prihlásený do rozpravy pán predseda 

Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Veľmi krátko. Ďakujem, že teda toto sa stáva realitou 

a príjemné prekvapenie, že to bolo zaradené, aj keď teda bolo jasné, že tento majetok treba 

nejakým spôsobom riešiť a zveriť, keď VPS-ka teda dopadla tak ako dopadla, ale ďakujem, 

že sa toho ujíma Ružinovský športový klub a verím, že to bude na prospech športu na 

Trnávke aj v celom Ružinove. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Rovnako len v krátkosti. Tiež by som sa chcel 

poďakovať za tento materiál, že takto rýchlo bol vypracovaný a teda konečne bude vrátený 

naspäť teda do správy mestskej časti. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Chcem sa spýtať. Viem, že do 

vystúpenia občanov je prihlásený pán Ján Mikuš práve k tomuto bodu a v podstate, keďže 

sedí tu v miestnosti, tak by mohol s vaším súhlasom vystúpiť aj priamo teraz a nemusel by 

čakať do sedemnástej hodiny. Ak je všeobecný súhlas s takýmto návrhom. Pán Mikuš je 

doterajší prevádzkovateľ tých tenisových kurtov. Nech sa páči pán Mikuš, budete mať tri 

minúty na vystúpenie. 

 

Ján Mikuš, obyvateľ Ružinova: Dobrý deň. Volám sa Ján Mikuš. Som Ružinovčan celý život, aj 

moje deti chodili na Základnú školu na Nevädzovej 2 a celý život som športoval a spravil 

som si aj Fakultu telesnej výchovy a športu, čiže som mal blízko k športu, tak vedel som 

o tomto areáli, tak som v tom čase bol môj brat Valentín Mikuš, keď som to bral do 

prenájmu, poslancom miestneho zastupiteľstva, tak mi pomohol, aby som ten areál dostal 

do prenájmu, za čo mu vďačím, ale to je všetko čo Valentín Mikuš mal s tým areálom 

spoločné. Areál, keď som zobral do prenájmu, tak mal len tri tenisové kurty a halu so 

vstupnou miestnosťou. Do toho areálu som investoval vyše tristotisíc eur, čo je 

dokladovateľné súdno-znaleckým posudkom a mal som snahu pokračovať ďalej, ale v lete 

sme sa dozvedeli, že vyššia moc bude sanovať ten priestor a že majú sa tam vybudovať 

nejaké dve školy, tak ako s tým si nepomôžeme. No ale z hľadiska toho, že sme tam, keď 

sa to má sanovať, tak by som chcel požiadať vás ako poslancov, že kým sa to bude 
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sanovať, tak aby sme tam teda mohli dožiť a aby sme to mohli teda ešte chvíľu 

prevádzkovať. Až nie, tak potom, aby ste mi dali dostatočný čas na to, aby som si tie veci, 

ktoré sa odtiaľ dajú zobrať, aby som si ich zobral, lebo sú tam dva squashe profesionálne, 

dve nafukovačky, šesť bedmintonových kurtov a keď si to zoberiem, tak asi ťažko to bude 

potom niekto prevádzkovať, lebo by musel veľké peniaze do toho naspäť investovať. 

Takže len toľko som vás chcel požiadať, aby ste vedeli o tej situácii, aká je a to je asi 

všetko. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pán Mikuš aj, že ste sa vošli do 

časového limitu. Ďakujeme za vaše vystúpenie a chcem sa spýtať, či chce ešte niekto ďalší 

vystúpiť v rozprave k tomuto bodu? Máme, keby bolo treba nejakú otázku aj pána riaditeľa 

RŠK ešte, ktorý po tomto bode bude musieť odísť. Pán predseda Herceg nech sa páči. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Keď ste spomenuli pána riaditeľa, tak možno teda 

otázka na predstavu s prevádzkovaním a prípadným dopadom na rozpočet mestskej časti, 

alebo na zmenu rozpočtu od júna na prevádzku tohto areálu v gescii RŠK až teda do doby, 

kým celý areál na Vietnamskej neprejde nejakou väčšou revitalizáciou, tak možno k tomu, 

keby nám povedal pár slov, alebo teda nejakú predstavu, keď ho tu máme. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ešte by som aj pána Strapáka poprosil a potom 

pán Lenár zareaguje. Nech sa páči. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ja som troška teraz taký prekvapený, že my 

môžeme rozhodnúť o tom teda možnože pán riaditeľ povie, že to nechceme previesť na 

RŠK. Samozrejme, že môžeme, ale akože je tu vôbec taká snaha. Ja neviem teda ako 

ostatní poslanci sú na tom, alebo teda, že či je aj v pláne mestskej časti to ako keby nechať, 

však normálne sa pýtame, diskutujeme, že či teda to môžeme nechať súčasnému 

prenajímateľovi pánovi Mikušovi, lebo teda keď s tým teda RŠK nebude nič robiť, však 

možno pán riaditeľ povie, že či má s tým plán, lebo mám taký pocit, že nie, ale však on 

nám povie a že keď nemá, tak potom to nemá možno zmysel dávať do RŠK. Však dobre, 

však pán riaditeľ nech zareaguje. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem s faktickou poznámkou pán vicestarosta 

Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem. Zareagujem vecne. Tenisový 

areál, respektíve ten areál športový na Vietnamskej ulici je do tridsiateho prvého dvanásty 

2020 zmluvou o komplexnom nájme vedený v správe Ružinovského podniku 

verejnoprospešných služieb a. s. Od prvého prvý, kedy už nebude Ružinovský podnik 

verejnoprospešných služieb a. s. mať zmluvu o komplexnom nájme s mestskou časťou, 

nebude môcť vykonávať žiadne služby pre mestskú časť, tak zostáva tento majetok na 

pôde mestskej časti a práve preto je tu materiál, aby od prvého prvý išiel do Ružinovského 

športového klubu, lebo ad jedna to bolo práve želanie vášho poslaneckého klubu a ad dva, 

logicky tam aj patrí, pretože mestská časť by asi nemala prevádzkovať športový areál, keď 

máme na to zriadenú príspevkovú organizáciu športového klubu a otázka je teda na pána 

riaditeľa Lenára, ako som pochopil, že akú má s tým víziu z vašej strany? Čiže iba vecne 

nie je možno momentálne tento stav udržať, pretože po tridsiatom prvom dvanásty nebude 

žiadny právny titul, aby či mestská časť, alebo RŠK mala nejakú zmluvu so súčasným 

prevádzkovateľom. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Takže pán riaditeľ asi miesto pre 

vás. 
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Ing. Ľubomír Lenár, riaditeľ Ružinovského športového klubu: Dobrý deň vážené dámy, vážení 

páni. Budem trošku taký uštipačný možno. Ďakujem za hodený horúci zemiak v tejto 

chvíli. To, akú víziu, aké plány má RŠK s areálom na Trnávke, je v tejto chvíli asi odvážne 

čokoľvek povedať, pretože všetko sa bude dať povedať ďalej, keď súčasný prevádzkovateľ 

uvoľní všetky priestory a budeme vlastne vidieť, čo tam je. My sme na túto tému trošku 

debatovali aj s pánom vicestarostom. Pokiaľ budeme chcieť, alebo mať záujem uviesť celý 

tento areál do celoročnej prevádzky, ako tomu je v súčasnosti, tak budeme musieť 

investovať hodne veľké peniaze na to, aby sme to mohli spraviť, pretože bude takisto treba 

obnoviť nafukovacie haly, ktoré sú tam, ďalšie zariadenia všetky, ktoré s tým súvisia, 

revitalizovať tenisové kurty, kde tieto peniaze, alebo tieto finančné prostriedky Ružinovský 

športový klub nedával ani do svojho rozpočtu v súčasnosti zatiaľ a neviem si predstaviť, 

teda to je na vás potom, ako by sa zvyšoval príspevok pre RŠK na to, aby sa takéto veci 

mohli nejakým spôsobom realizovať ďalej. Asi toľko tak zatiaľ v skratke. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak môžem len technicky 

každopádne my si to na mestskej časti nechať nemôžeme, čiže asi by sme to RŠK zveriť 

mali teraz. Nech sa páči pán Strapák s faktickou poznámkou. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Presne ste pán riaditeľ 

zopakovali to, čo my sme sa bavili spolu a teraz, že čo je to riešenie, že prevedieme to na 

RŠK a zostane to na RŠK a nebudeme do toho investovať, lebo nemáme na to peniaze, ako 

som pochopil teda správne? Že čo s tým, že či teda to, či je nejaký plán s tým, že 

povedzme to nechať ešte nejako dočasne súčasnému prenajímateľovi, alebo hľadať 

nejakého iného, že vy to budete, chcel by som vidieť nejaký krok dopredu, že čo s tým? 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem a pán predseda Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Tak, ako máme v ostatných bodoch otázku 

relokovania majetkového substrátu z VPS, prípadne Miletičovej, čo je asi pre nás už 

všetkých asi čitateľná skutočnosť, tak takisto relokujem majetkové zdroje aj v prípade 

VPS, ktoré spočívajú v športovej hale na Trnávke. Čiže nič iné sa nestane, len jeden 

majetkový substrát z jedného majetkového subjektu presúvame na druhý. O tom dneska 

rokujeme. O tom, čo urobí pán Mikuš a čo urobí pán Lenár a ako naloží pán Lenár s pánom 

Mikušom, alebo naopak je už krok číslo dva, ktorý dneska nikto z nás nevie zodpovedať. 

Čiže ak som to správne nepovedal, tak ma prosím opravte niekto. A poprosím aj 

procedurálny návrh na ukončenie rozpravy k tomuto bodu, lebo zbytočne naťahujeme čas. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Čiže mali by sme hlasovať o procedurálnom 

návrhu, ktorý znamená, že kto nie je v tejto chvíli prihlásený do rozpravy už sa nemôže 

prihlásiť. A ešte by som chcel, aby pán riaditeľ Lenár aspoň stručne zareagoval, ale kto 

súhlasí s tým procedurálnym návrhom prosím zdvihnite ruku aklamačne. Konštatujem, že 

je to väčšina poslancov. Čiže pán Lenár prosím posledný sa vyjadrite a prejdeme 

k hlasovaniu. 

 

Ing. Ľubomír Lenár, riaditeľ Ružinovského športového klubu: My samozrejme celý areál 

prejdeme, vyhodnotíme a na základe potom tejto situácie budeme postupovať ďalej, pokiaľ 

celý ten majetok sa teda dostane do správy Ružinovského športového klubu. Spravíme 

nejaké návrhy, o ktorých vás budeme ďalej potom informovať a postupovať tak ďalej. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Tým bola rozprava ukončená 
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a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia budeme hlasovať o nasledujúcom bode tak, ako nám bol predložený. Pán 

starosta dajte prosím hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte teda prosím 

o schválení zverenia predmetného tenisového klubu do správy Ružinovského športového 

klubu. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme schválili počtom hlasov dvadsaťjeden za 

z dvadsaťdva prítomných, dvaja poslanci vykázaní ako prítomní, nehlasovali. 

hlasovanie č. 12 

za: 21    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 2 

-  uznesenie č. 299/XVII/2020 

 

Bod 

Vystúpenia občanov 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom číslo dva dnešného rokovania je poslanecký návrh 

VZN, ktorým sa mení a dopĺňa všeobecné záväzné nariadenie o miestnych daniach 

v súvislosti s vrakmi. Predkladateľmi sú poslanci pán zástupca starostu Patoprstý a pani 

poslankyňa Biharyová. Chcem sa spýtať, kto prednesie úvodné slovo? A máme tri minúty 

do sedemnástej. Čiže ak by ste súhlasili, vedeli by sme ešte prerušiť teraz toto rokovanie, 

lebo to úvodné slovo bude zjavne dlhšie než tri minúty a prejsť priamo k vystúpeniam 

obyvateľov. Dobre. Čiže prerušujem rokovanie o tomto bode. Registrujem dve prihlášky 

medzi vystúpenia obyvateľov. Pána Guldana a pána Jánošíka. Budeme čakať tie dve 

minúty a ešte je tam ďalšie, prosím treba sa prihlásiť na organizačnom. Dobre, takže 

počkáme tú minútku. Ak je v miestnosti ešte niekto ďalší z obyvateľov, kto by chcel 

vystúpiť v rámci vystúpení obyvateľov treba sa prihlásiť u kolegyne z organizačného 

oddelenia. Dobre. Dámy a páni je sedemnásť hodín, ako prvý do vystúpenia občanov je 

prihlásený pán Patrik Guldan. Nech sa páči pán Guldan, môžete zaujať svoje miesto 

s trojminútovým vystúpením. Dobrý deň, nech sa páči. 

 

Patrik Guldan, obyvateľ Ružinova: Som Patrik Guldan, obyvateľ Ružinova. Milé dámy 

poslankyne, vážení páni poslanci, pán starosta. Budem sa snažiť byť stručný, ale niektoré 

veci by som rád pripomenul, aby ste získali obraz o príprave pamiatkovej obnovy 

a záchrane budovy, ktorou je Obecná radnica v Prievoze. Na základe informácie pána 

architekta Radka Pšeničku zo spoločnosti YIT bude v apríli budúceho roku sprístupnená, 

už dnes sa tam sťahujú niektorí nájomníci, budova národnej kultúrnej pamiatky pradiarne. 

Prečo ju spomínam? Spomínam ju preto, že Ružinov dostane v tejto budove veľmi 

exkluzívnu budovu národnej kultúrnej pamiatky, ktorej vizuálna hodnota narastie ešte 

potom, keď sa pred tú východnú fasádu dokončí veľké a veľkoryso riešené námestie pred 

touto budovou. Pripomínam tento objekt najmä preto, že postup pri obnove bol identický, 

aký by mal byť aj postup s objektom radnice. Mestská časť chvalabohu vďaka vám 

poslancom, starostovi sa vysporiadali s majetkovým vysporiadaním. Budova obecnej 

radnice je už majetkom Ružinova. Ďalším krokom tak, ako vás informovala zhruba pred 

mesiacom pani poslankyňa z Prievozu, by malo byť vyhlásenie budovy za národnú 

kultúrnu pamiatku. V debate, ktorá bola prednedávnom v televízii Ružinov som to pozorne 

počúval, vyzeralo tak, že niektorí z poslancov mali pochybnosť o tom, že budova už bola 

kedysi vyhlásenou národnou kultúrnou pamiatkou. Po nej síce zostali reliéfy ako výtvarné 

súčasti architektúry pamiatok, ale objekt bol rozhodnutím, teda vyhlásenie národnej 
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kultúrnej pamiatky bolo zrušené Najvyšším súdom Slovenskej republiky, pretože prihliadal 

na citujem, oprávnené záujmy pani podnikateľky, ktorá tento objekt získala privatizáciou. 

Napriek tomu, že zákon o majetku obcí prikazoval obciam tieto radnice, historické radnice 

získať od štátu späť a dať ich k mestám, mestu späť. Želal by som si, aby aj Obecná 

radnica v Prievoze bola podobnou reprezentatívnou ukážkou architektúry. Je síce z iného 

cesta, ako objekt pradiarne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem a prosím len veľmi stručne jednou vetou 

dokončiť vystúpenie trojminútovým. 

 

Patrik Guldan, občan Ružinova: Poprosím vás ten návrh uznesenia, ktoré priniesla pani 

poslankyňa z Prievozu na poslednom zasadnutí, ktoré bolo v televízii. Prosím aby ste si ho 

osvojili, pretože bolo aj dobre zdôvodnené pánom poslancom Petrom Hercegom. Tento 

postup zaručuje správy postup, pretože autenticita tohto objektu je taká vysoká aj 

originalita, že nemožno pristúpiť amatérskym spôsobom k obnove tejto budovy, ale treba 

naozaj identifikovať vo forme pamiatkového výskumu tieto hodnoty a až potom môže 

dôjsť k vypracovaniu projektu zo strany architektov. Tento postup je... 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Časový limit naozaj uplynul. 

Ďakujem. S faktickými poznámkami je prihlásený ako prvý pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ja ďakujem kolegovi Patrikovi Guldanovi, s ktorým sme boli aj 

kolegovia v komisii a tuto v týchto laviciach sedel v minulom volebnom období, ale čo je 

dôležité, je pamiatkar, ktorý sa venuje aj práve týmto pamiatkam v Bratislave, v Ružinove 

a on je za mnohými vyhlásenými pamiatkami, ochrannými pásmami a podobne, takže 

Prievoz pozná úplne dokonale aj všetky tieto funkcionalistické stavby z dvadsiateho 

storočia a vážim si jeho podporu pre toto vyhlásenie a myslím, že naozaj my ako obec 

Ružinov, ktorá je dnes už vlastníkom, by sme mali ukázať ten vzťah k pamiatkam 

a podporovať to. Takže ďakujem, že vystúpil a teda podpisujem to čo povedal. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán poslanec Vicáň chcel asi s faktickou, lebo 

vo vystúpeniach občanov by nemali poslanci vystupovať normálne v rozprave. Zatiaľ pán 

vicestarosta Gašaj. 

 

Ing. Michal Gašaj PhD., zástupca starostu Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pán starosta za 

slovo. Ja by som k danej téme chcel povedať len toľko teda, že pán starosta ma poveril na 

minulom zastupiteľstve zostavením pracovnej skupiny, ktorá by sa práve venovala tejto 

tematike, alebo tematike národnej kultúrnej pamiatky stará radnica. Chcel by som povedať, 

že nikto myslím si s z poslancov, alebo vôbec aj z mestskej časti, alebo teda z úradu 

nepochybuje o hodnote starej radnice ako takej. No treba zvažovať potom ale všetky 

možnosti, všetky fakty, lebo zazneli tu, alebo teda objavili sa informácie presne o tom, že 

existuje nejaký rozsudok. O tom povie viac asi kolega Michal Vicáň, ktorý práve naopak 

hovorí, že teda sa nejedná o národnú kultúrnu pamiatku. Aj napriek tomu, aj keby či už tak, 

alebo onak, každý sa snaží myslím si, že bude veľká snaha zachovať ten ráz tej kultúrnej 

pamiatky a tej hodnoty, ktorá tam existuje a nie je zámerom asi nikoho z nás, že by chcel 

nejakým spôsobom túto pamiatku dehonestovať, alebo znehodnotiť nejakým spôsobom. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pán 

poslanec Vicáň. 

 

Mgr. Michal Vicáň, poslanec MZ: Ďakujem za slovo pán starosta. Ja by som chcel zareagovať 

hlavne na medializované informácie, ktoré sa po minulom zastupiteľstve začali šíriť po 
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Ružinove. K tomu by som sa veľmi jasne ohradil v jednej veci. Nikto, myslím v tejto 

miestnosti nemá záujem na tom, aby radnica v Prievoze nebola ak môže byť národnou 

kultúrnou pamiatkou. Máme k dispozícii kompletne celý spis, ktorý pojednáva nie o tom, 

ako pán Guldan prezentujete, že Najvyšším súdom bol rozsudok zrušený, alebo respektíve 

vyhlásený za neplatný, ale Najvyšší súd pätnásteho tretí 2011 potvrdil rozsudok Krajského 

súdu v Bratislave zo dňa štvrtého desiaty 2010, ktorým potvrdil predošlé konania na 

Krajskom súde a prvého rozhodnutia prvostupňového správneho orgánu, ktoré bolo v časti 

vyhlásenie národnej kultúrnej pamiatky piatich reliéfov už právoplatné. To konanie 

prebiehalo za ministrovania pána Maďariča ešte ako nominanta Smeru, ktorý konal, 

poprosím ešte o nejaký čas, na toto konanie bola daná žaloba. Krásne celý ten spis, ako to 

prebiehalo až po rozsudok Najvyššieho súdu a dvadsiateho šiesteho siedmy 2010, 

respektíve dvadsiateho deviateho štvrtý 2011 už nový minister kultúry pán Krajcer 

definitívne určil ako národnú kultúrnu pamiatku päť reliéfov. My chceme ísť do národnej 

kultúrnej pamiatky. Ja som zástanca historických budov a riešenia takýchto objektov 

v takomto prípade, ale urobme to prosím profesionálne. Urobme to tak, aby sme tú budovu 

dokázali reálne zrekonštruovať za možností, ktoré ako mestská časť máme a aby sme 

nerobili veci v rozpore so zákonom a mimo toho ako to je. Dneska sme v kontakte 

s Krajským pamiatkovým úradom, ale ja vás môžem, pán Guldan ubezpečiť, že ja urobím 

maximum pre to, aby sa to podarilo zrealizovať. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Áno, čas. Ďakujem veľmi pekne. Pani poslankyňa 

Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Tu nie je riziko, že by niekto zrušil ten návrh 

na pamiatku, lebo už sme vlastníkom my. To možno taká informácia tu nezaznela, ale už 

sme vlastníkom my a teda ja chcem aj poďakovať pánovi Guldanovi, že dnes prišiel a ja by 

som sa pána JUDr. Méheša chcela spýtať, že čo myslel tým, že keby to bola národná 

kultúrna pamiatka, tak ťažko by sa nám ďalej hýbalo s týmto objektom, že čo pod tým 

myslel? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán vicestarosta Gašaj. 

 

Ing. Michal Gašaj PhD., zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo ešte raz. Ešte k tomu, 

k tej národnej kultúrnej pamiatke, alebo k jej nejakým spôsobom a možnostiam 

financovania. Keď je teda nejaký objekt vyhlásený za národnú kultúrnu pamiatku môže sa 

uchádzať o finančné zdroje z ministerstva kultúry v programe Obnovme si svoj dom. Tu 

však treba poznamenať jednu vec a ja som si teda pozrel takto. Bol som, mal som 

príležitosť stretnúť sa s pánom Ragačom. To je pán generálny riaditeľ na ministerstve 

kultúry, ktorý má v gescii aj tento, aj túto kapitolu. On sám povedal, že nevzniká právny 

nárok na finančné prostriedky aj keď teda by sme podali žiadosť. Druhá vec je, že som si 

spravil takú malú analýzu z roku 2019. Obnovme si svoj dom má viacero podkapitol. 

Podkapitola jedna jedna je obnova kultúrnych pamiatok. V roku 2019 bolo podaných 

päťstoosemdesiatšesť žiadostí. Bolo vyhovené dvestoštyridsiatim žiadostiam. Maximálna 

suma, ktorá bola udelená bolo štyridsaťtisíc, minimálna okolo tisíc. To znamená, že 

priemerne sa rozdelilo dvestoštyridsiatim subjektom, ale suma bola priemerne okolo 

osemnásťtisíc eur. Ja len chcem povedať, že finančné zdroje, o ktorých sme sa bavili 

v minulosti na minulom zastupiteľstve by nám asi nepokryli nejakým spôsobom 

rekonštrukciu, ktorá je odhadovaná na jedna celé dva až jedna celé šesť milióna eur. 

Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda Méheš. 
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JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Som rád, že kolega Vicáň tu otvoril tú 

otázku rozsudku. Z odôvodnenia Najvyššieho súdu nevyplýva žiadna profilácia, alebo 

fokusovanie sa na nejaký subjekt. Jednoducho po administratívnej stránke ten subjekt 

nespĺňal nároky a nikdy nebolo preukázané, že architektonicky spĺňa nejaké pamiatkové 

nároky. To je čistý text odôvodnenia Najvyššieho súdu, ktorý skúmal prvotné rozhodnutie, 

druhotné rozhodnutie, rozklad, rozhodnutie ministra, rozhodnutie Krajského súdu až sa 

sám musel vysporiadať vo svojom odôvodnení s obsahom a stavom tej nehnuteľnosti. 

Keďže vieme o tom, že nehnuteľnosť siaha, alebo teda začiatky jej existencie siahajú do 

roku 1923, ak si správne pamätám z iných odôvodnení, rozhodnutí Krajského súdu, tak je 

možné v rámci toho, že by sa nejakým spôsobom realizovalo konanie o udelení, ak môžem 

dokončím, statusu národnej kultúrnej pamiatky. V roku 1923 totižto je tam jeden technický 

a právny problém, zrejme na to kolegyňa Ďurajková poukazovala, že aký. No tak je taký, 

že tam bol byt pre notára a keď by sme ho obnovovali v rámci usporiadania celku, 

pôvodnú architektonickú štruktúru, tak dneska problém vyriešený menom Šubinovci, 

ktorým chceme silou mocou dať náhradné bývanie, tak by sa nám mohlo oživiť. Čiže 

mimo toho, že sme dali štyristotisíc eur za už dneska bohužiaľ to musím nazvať ruinou, 

lebo tento týždeň padol strop o čom asi nikto nevie, tak okrem toho by sme tam mali aj 

právny problém menom Šubinovci a nehovoriac o tom, že v prípade národnej kultúrnej 

pamiatky mám za to, že tam je cena obstarania rekonštrukcie krát tri. Čiže neviem, či je to 

hospodárne konanie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Čas na faktickú vypršal. Pani viceprimátorka Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne ja by som chcela reagovať na 

predrečníkov. Samozrejme, že nemáme nikto nemá zo žiadnej dotačnej schémy právny 

nárok vopred. Akože to je normálna súťaž projektov. Takisto chránime aj hrady aj zrúcaný 

hrad, kde sú padnuté stropy storočia. Čiže toto nie je argument, že tam teraz padol strop. 

Práve o to viac a o to rýchlejšie by sme sa mali usilovať chrániť ten objekt a pán Vicáň 

hocikto, každý obyvateľ tejto krajiny môže podať žiadosť o zápis do zoznamu národných 

kultúrnych pamiatok. Bohužiaľ, zákon bol taký zmenený kvôli práve takýmto 

developerským projektom, že kultúrna pamiatka vlastne z toho ako kategória vypadla. Čiže 

dneska máme ako keby vyzerá to, že silná ochrana, ale žiadnu inú nemáme. Čiže máme len 

národnú kultúrnu pamiatku. Nemusíme byť odborníci na to, aby sa to vyhlásilo, je tam 

úrad. Krajský pamiatkový úrad to preskúma. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem a prosím pekne, pravidlá rozpravy vo 

vystúpeniach občanov nemáme nejakým spôsobom definované, ale skúsme nerobiť z toho 

prestrelku cez faktické poznámky. Faktickými sa mimochodom má reagovať len na 

vystúpenie, v tom základnom vystúpení čiže na vystúpenie občana, nie jeden na druhého 

navzájom. Takže prosím dodržte toto, nech sa páči pani Ďurajková, reakcia na 

vystupujúceho občana. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Áno, tak je to reakcia vlastne, že zbrojnica bola trikrát 

predražená, keď teda pán Judr. Méheš tvrdí, že predraží sa národná kultúrna pamiatka, keď 

sa rekonštruuje trikrát. Takže asi máme tú informáciu takúto, že sa to trikrát predražilo. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán Méheš reakcia na vystupujúceho občana. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem, dokonca Ing. Ďurajková mi pomohla. Treba tu 

presne povedať, áno samozrejme, že máme záujem o uchovanie kultúrnych hodnôt, ako aj 

v prípade radnice, ale projekt na radnicu bol robený mám za to, že pred desiatimi, či 
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pätnástimi rokmi s cenami pred desiatimi, pätnástimi rokmi a keď tvrdíme dneska, že 

národná kultúrna pamiatka bude trikrát drahšia, tak potom nie je to krát tri, ale krát šesť 

k aktuálnym cenám. Dobre? A myslím si, že nie je hospodárne porovnávať prepadnutú 

strechu na hradoch, kde rozpočtová kapitola ministerstva kultúry a štátny rozpočet verzus 

rozpočet našej mestskej časti, ktorý je diametrálne inde. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán poslanec Vicáň s reakciou na 

vystupujúceho občana. 

 

Mgr. Michal Vicáň, poslanec MZ: Ja by som rád poďakoval pánovi Guldanovi za takúto jeho 

aktivitu, ktorú vytvára. Rád by som ho aj pozval k stolu, alebo možno aj do pracovnej 

skupiny, o ktorej sme sa bavili s pánom vicestarostom Gašajom aj s pánom starostom, kde 

máme záujem hľadať riešenia ako to spraviť, ale urobme to prosím profesionálne. Ja vám 

veľmi rád poskytnem materiály, ktoré sú k dispozícii, kde si viete načítať celú genézu, ako 

to bolo. Ja neviem, či to náhodou aj nemáte, alebo máte, lebo ak by ste tú dokumentáciu 

celú mal, tak asi by ste nepovedal dneska to, čo ste povedal, ale ja ešte raz poviem, že 

oceňujem to, že to robíte, že sa tej téme venujete a ja vás pozývam k rokovaniu 

s relevantnými osoba, alebo s relevantným by som povedal nejakým subjektom, ktorý fakt 

nájdime riešenie, ako to spraviť, ale prosím nie takýmto spôsobom, že budeme si to tu 

hádzať hore-dole, to sa dá, to sa nedá, to sa dá. V takomto stave, ako sa to spravilo predtým 

sa to spraviť nedá. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán predseda Herceg s reakciou na vystupujúceho občana. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ku Patrikovi Guldanovi chcem povedať len to, že asi nie je 

jasné, kto Patrik Guldan je. Je to pracovník pamiatkového úradu, ktorý vyhlasuje národné 

kultúrne pamiatky, podieľa sa na výskumoch, detekuje tie hodnoty a vyhlasuje ich. On 

o tomto vie všetko podstatne viac, ako akýkoľvek poslanec klubu Sme rodina. Podstatne 

viac. Hádzať také, že štvornásobne drahšia cena a podobne, to je tu úplne z brucha niečo, 

na čo už raz som apeloval. Páni kolegovia nevyjadrujte sa k niečomu, čomu vôbec 

nerozumiete. A keď tu pán poslanec Méheš začne vykladať o ruinách hradov, s ktorými ja 

robím dvadsaťšesť rokov a začne vykladať, že to je úplne iná rozpočtová položka na 

ministerstve kultúry je to zas úplne od veci. Prosím vás, nestrápňujte sa takýmito 

komentármi a asi stačilo, lebo to bude veľmi zlé. Ďakujem pánovi Guldanovi, že vystúpil 

a myslím si, že teraz sa hanbí aj za vás. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: S faktickou na vystupujúceho občana pani poslankyňa 

Barancová. 

 

PaedDr. Mária Barancová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne pán starosta. Ja som 

rozumela vášmu pokynu, napriek tomu by som chcela poprosiť opäť Patrika Guldana, 

s ktorým som teda roky spolupracovala. Musím mu veľmi pekne poďakovať, pretože 

mimoriadne sa pričinil o to, teda o národné kultúrne pamiatky a samozrejme som mu 

vďačná aj za tú radnicu, ale ja by som predsa sa chcela spýtať. Tým, že sme spolu 

telefonovali a dostala som informáciu, ktorú som nedostala na predchádzajúcom 

zastupiteľstve, kde pani Ďurajková predkladala uznesenie a je členkou občianskeho 

združenia Náš Prievoz a ja som sa teda dozvedela, že je tu veľmi silná občianska iniciatíva 

občianskeho združenia Náš Prievoz, ktorí teda podali žiadosť o zápis na vyhlásenie radnice 

ako národnej kultúrnej pamiatky. Prepáčte, to mi trošku akože evokuje, že niečo v tomto 

pléne teda nie je v poriadku, aby sme tu dostávali ozaj teda relevantné informácie. Patrik, 

mohol by si nám prosím ťa pekne vysvetliť túto občiansku iniciatívu? Ďakujem. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán Vicáň na vystupujúceho občana. 

 

Mgr. Michal Vicáň, poslanec MZ: Budem sa snažiť byť veľmi fakt, že rýchly. Je to pánovi 

Guldanovi by som smeroval poznámku, alebo cez pána Guldana teda k Petrovi Hercegovi. 

Peter prosím ťa nedávaj nás do pozície tej, my sa tu nehráme na žiadnych pamiatkarov ani 

nič podobné. Držíme sa faktov a držíme sa vecí, alebo hľadáme cesty ako veci vyriešiť, tak 

si vyprosím to, aby si nás nejakým spôsobom teraz tuná ty dával do pozície, či sa niečomu 

rozumieme, alebo nie. Ja si to voči tebe nedovolím a k pánovi Guldanovi by som ešte raz 

len toľko povedal, že si ešte raz veľmi vážim jeho iniciatívu a cez pána Guldana môžeme 

pozvať určite aj ďalších ľudí do tej pracovnej skupiny a verím tomu, že pán vicestarosta 

Gašaj čím skôr túto pracovnú skupinu zvolá a každý je myslím v nej prípustný. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ako posledný pán poslanec Mačuha. 

 

Mgr. Maroš Mačuha PhD, poslanec MZ: Ja by som chcel ešte povedať takú genézu vlastne tejto 

radnice, pretože ešte ako občiansky aktivista som sa za predošlého vedenia s pánom 

Pekárom stretol práve kvôli tejto téme, kde som mal možnosť teda vidieť aj projekt, ktorý 

bol pripravený vlastne toho pôvodného majiteľa na prestavbu tejto radnice na centrum 

zdravotnícke a vlastne preto bola tá radnica vyhlásená, alebo snaha vyhlásiť ju za 

pamiatku, aby sa zachránili tie hodnoty, pretože ten projekt bol katastrofálny. Tam bola 

vlastne plánovaná jedna veľká dostavba, ktorá by úplne zatienila ten krásny pôvodný 

projekt a vzhľadom k tomu, že ten majiteľ sa vlastne odvolal, tak ostala vlastne chránená 

len tá výzdoba tých reliéfov na fasáde, no ale momentálne je situácia taká som veľmi rád 

čo sa stalo teda, že mestská časť Ružinov si vlastne túto radnicu odkúpila späť a teraz je už 

len v našich rukách ako si to obnovíme a predpokladám, že nikto ani pán starosta, ani 

ostatní naši poslanci nemá záujem na tom, aby sa zničili hodnoty tejto budovy. Takže 

myslím, že nestojí momentálne otázka záchrany tej budovy na tom vyhlásiť ju za 

pamiatku, ale obnoviť ju v súlade s pamiatkovými hodnotami. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán poslanec Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja oceňujem aktivitu pána Guldana 

a takisto podporujem to, čo Peťo povedal a teraz by som chcel prednášku o jadrovej fyzike. 

Síce z nej vôbec nič neviem, ale môžem vám rozprávať o nej keď chcete. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Konštatujem, že sa nikto ďalší nehlási 

s vystúpením a prejdeme k ďalšiemu vystúpeniu občanov a ďalší prihlásený je pán Juraj 

Jánošík. Pán Juraj Jánošík je poslanec Bratislavského samosprávneho kraja okrem iného. 

Vitaj medzi nami Juraj, nech sa páči. 

 

Juraj Jánošík, obyvateľ Ružinova: Dobrý večer prajem. Vážený pán starosta, vážené pani 

poslankyne, páni poslanci, ctené dámy, páni. Moje meno je Juraj Jánošík, pán starosta 

povedal, že som poslanec Bratislavského samosprávneho kraja, ktorý je predseda aj 

komisie školstva, mládeže a športu a zároveň aj predseda Bratislavského futbalového 

zväzu a viceprezident Slovenského futbalového zväzu. Ja by som na úvod povedal, že klub 

FC Ružinov bol založený v 1919, tento rok má stojeden rokov a za tých stojeden rokov si 

dovolím povedať, že darček, ktorý ste mu dali poslanci, ktorí podporili kúpu, alebo do 

správy futbalový klub, ste mu dali najkrajší darček, ktorý by mohol dostať tento klub, tieto 

deti, táto mládež. Mestská časť Ružinov je myslím si druhá do počtu obyvateľov časť 

Bratislavy s tým, že sídla tu majú tri kluby. Domino Bratislava, ktorý má najviac 

mládežníckych družstiev na Slovensku, Inter Bratislava, historicky veľmi vážny klub a FC 

Ružinov. Tieto tri subjekty majú strašne veľa mládeže, detí. Len pre objasnenie zhruba je 
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to asi deväťsto detí a Bratislavský futbalový zväz, aby ste vedeli páni poslanci, pani 

poslankyne, má toľko členov a toľko hráčov ako všetky ostatné športové zväzy 

v Bratislavskom kraji. Domino Bratislava má síce dve ihriská. Inter Bratislava má síce 

jedno ihrisko, ale je v Stupave no a FC Ružinov podarila sa prakticky vec, my ako 

futbalisti športovci a ja ako funkcionár zväzu môžem povedať, že sa stal v Bratislave 

hotový zázrak. Som vám za to veľmi vďačný v mene detí žiadne peniaze, ktoré sa 

investujú do tohto projektu, do tejto kúpy, nenahradia nikdy v živote radosť detí, mládeže 

a FC Ružinov je skutočne pýcha nielen Bratislavského futbalového zväzu, ale aj 

Slovenského futbalového zväzu. Máte tu tri subjekty, tie kluby pokiaľ budú navzájom 

medzi sebou komunikovať, tak ten areál bude využívaný nie na sto percent, ale na tristo 

percent. Už nehovorím o tom, že Bratislavský futbalový zväz je stále v prenájme, 

podnájme teda. Chceme vybudovať jedno komplet futbalové ihrisko a sídlo zväzu 

a možno, ak sa podarí, určite budeme komunikovať aj s vašim vedením, kde si týchto ľudí 

strašne vážim a myslím si, že na Slovensku Ružinov môžu závidieť samosprávy, že majú 

také vedenie a takých ľudí vo vedení, takých poslancov ako ste tu. Ja vám za to chcem 

veľmi pekne poďakovať, popriať šťastné a veselé Vianoce, nech sa nám darí, nech sa vám 

darí, nech ste spokojní a ešte raz veľká vďaka a poklona ľuďom, ktorí tento projekt 

podporili. Som vám nesmierne zaviazaný a toto budeme riešiť aj na Konferencii 

Slovenského futbalového zväzu aj Bratislavského. Ešte raz veľká vďaka. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne Juraj. V závere faktickou? 

Faktickú dajte prosím. Nie príspevok do rozpravy, ale faktickú. Nech sa páči. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem pán Jánošík. Ja chcem len zareagovať, alebo doplniť, 

že teda podporu kúpy tohto pozemku, aj keď nebol lacným prešiel naprieč všetkými 

poslancami a všetci sme boli za kúpu. Akurát sa diskutovalo o tej forme, že či to zaplatiť 

naraz, alebo postupne, ale teda naozaj v tomto bola zhoda, že chceme podporiť šport, 

záchranu ihrísk aj v tejto časti Nív a využitia poplatku za rozvoj na takúto športovú funkciu 

v Ružinove. Takže ma to teší a teší ma, že mnohé deti môžu v Ružinove športovať a teda 

obzvlášť som rád, že ste spomenuli všetky významné športové kluby aj Domino, ktorý je 

naozaj čo sa týka mládežníckych kategórií, takou výkladnou skriňou toho, ako sa robí 

s mládežou v Bratislave i na Slovensku. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Okej, s faktickou ešte pán vicestarosta Gašaj. 

 

Ing. Michal Gašaj PhD., zástupca starostu Ružinova: Ďakujem pán starosta za slovo. Ja by som 

chcel pánovi Jánošíkovi poďakovať za to, že prišiel medzi nás a len mu povedať tak, ako 

sme sa rozprávali na poslednom spoločnom stretnutí, už sa rozbiehajú nejaké aktivity na to, 

aby sme zohnali financie na obnovu, alebo na revitalizáciu celého futbalového ihriska tak, 

aby spĺňalo teda požiadavky a samozrejme budeme veľmi radi, pokiaľ by bol Bratislavský 

futbalový zväz jedným z členov, ktorý by sa na tom futbalovom štadióne ocitli, ktorí by ho 

využívali a samozrejme za podpory Bratislavského futbalového zväzu by sa konali teda 

turnaje naozaj v Ružinove, to by bolo naozaj úžasné. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán poslanec Vicáň. 

 

Mgr. Michal Vicáň, poslanec MZ: Pán Jánošík ja by som chcel tiež vám veľmi pekne poďakovať 

a hlavne ma potešilo až tak mi ostalo príjemne pri srdci ako ste povedal, že FC Ružinov je 

ozaj srdce mládežníckeho futbalu. Možno nielen v Bratislave, ale i na Slovensku ako 

takom a ja by som vás chcel možno ešte o jednu vec na doplnenie poprosiť, že ozaj, my 

urobíme všetko pre to, aby sme mohli FC Ružinov posunúť ďalej a ja poznám veľmi, 

veľmi dobre tie podmienky, v akých tie decká a tí mládežníci hrajú, trénujú a vy ak môžete 
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zase z vašej pozície urobiť všetko pre tie aktivity toho klubu ako takého, ktoré zase máte 

iné možnosti v rámci veľkého svojho zväzu tak myslím, že to bude ozaj ideálne pre 

všetkých. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou a poslednou prihlásenou 

do vystúpenia občanov je pani Jarka Karasová. Dobrý deň pani Jarka, vitajte. Nech sa páči. 

 

Jarmila Karasová, obyvateľka Ružinova: Vážený pán starosta, vážení páni poslanci, poslankyne, 

milí prítomní. Ja by som chcela takú vec, že v januári som hovorila s pani Bacigalovou na 

tému, že seniori zo Štrkovca z časti Štrkovec nemajú klub. Sľúbila, že niečo povie, niečo 

urobí no doteraz som nepočula ani slovo, ani teda neviem, že v akom stave to je, lebo mi je 

ľúto, že tí seniori z našej štvrte ako keby boli občanmi druhej kategórie. Pretože tie ostatné, 

kde majú kluby, tak sa schádzajú, robia tam určitú činnosť, kdežto tí naši nemajú kde a je 

to také, no proste nie je to ono. Mali by sme mať rovnakú túto čiaru, že aby každý mal 

rovnaké možnosti. Tak by som chcela poprosiť, že čo teda sa udialo a v akom je to štádiu, 

nájsť nejakú miestnosť, nejaký priestor pre tento klub, lebo hovorili sme o nejakých 

možnostiach len neviem teda, že čo sa od toho januára urobilo. To je jedna vec. Potom by 

som sa chcela len tak na okraj opýtať, že čo je s tými státisícami zdefraudovanými kedysi 

za bývalého starostu v tomto športovom klube Ružinov, lebo tak sa to volalo, lebo si 

myslím, že to sú peniaze daňových poplatníkov Ružinova a zrejme by sa dali zmysluplne 

ako proste využiť, takže by som rada vedela, že v akom je to štádiu. No a potom by som 

rada do toho časopisu ECHO. Ja neviem, aký máte na to kto názor, ale to ECHO je tam 

drahý papier kriedový, ale to je také len, taký proste zábavný časopis. Tam by malo byť 

písané občania, čo hovoria, čo reagujú proste na to by mali práve reagovať pracovníci 

miestneho úradu páni poslanci, že čo sa im podarilo splniť, aké sú problémy, ako sa to dá 

všetko vyriešiť. Tam mi tá prepojenosť chýba, lebo obsahovo je to naozaj úplne prázdne 

pre samotných občanov Ružinova. Tam si môžete prečítať také proste o niekom aj 

v nejakých iných časopisoch. Takže by som poprosila čo sa dá v tomto smere robiť a už 

len ako čerešničku na torte, že čo je s Hirošimou, v akom je štádiu? Dobre? Ďakujem 

veľmi pekne. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem pani Jarka a ja by som sám aj rád odpovedal, ale 

nemôžem sa zapájať do rozpravy. Takže nech sa páči pán vicestarosta Patoprstý je 

prihlásený prvý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo pán starosta. Odpoviem 

pani Karasovej na tú prvú otázku ohľadne seniorských aktivít na Štrkovci. Štrkovec je 

trošku problémový. Uvedomujeme si to, že na Štrkovci chýba seniorský klub, ktorý 

funguje v iných častiach Ružinova veľmi dobre, veľmi aktívne žijú, pokiaľ nie je korona 

a nie sú seniorské kluby zavreté, samozrejme. Čiže momentálne sú všetky zavreté. Pevne 

veríme, že sa aj seniori vrátia k tomuto aktívnemu životu čo najskôr. Čo sa týka Štrkovca, 

tak stále hľadáme lokalitu. Žiaľbohu na Štrkovci nemáme pozemok ani nemáme priestor, 

ktorý by bol vhodný, ktorý by bol v mestskej časti, preto sme aj dotáciou podporili klub 

Aktivitka, ktorý sídli na Štrkovci a robia aktivity pre seniorov a zároveň sa snažíme takým, 

nazvem to možno, PPP projektom teda zdieľanou investíciou súkromno-verejnou urobiť 

takéto niečo blízko Štrkoveckého jazera na lokalite bývalých verejných toaliet, ktoré sú 

veľmi dobre zasadené blízko jazera. Len momentálne čakáme na to, ako budú povoľovacie 

procesy prebiehať. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem pani Karasová. Trochu ste to tu oživila a ja 
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k tomu ECHU. Ja zdieľam tiež rovnaký názor, že naozaj by to mohlo byť trošku 

výživnejšie z pohľadu tej informovanosti. Veď sa toho toľko deje v tom Ružinove a je tu 

vlastne kontrola plnenia úloh. Tá úloha zriadiť redakčnú radu, ktorá by možno pomohla aj 

nejakému výživnejšiemu obsahu, aby trochu ho viac ľudí teda kreovalo, pozrelo sa naňho 

možno tak zvrchu. Čiže máme to teda v nejakom pláne, nejakej tej kontrole úloh a bola by 

som rada teda, keby sa to aj nejakým spôsobom potom pohlo ďalej, lebo iné tie mesačníky 

majú tú redakčnú radu a určite ona pomôže k tomu skvalitneniu toho mesačníka. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán vicestarosta Gašaj. 

 

Ing. Michal Gašaj PhD., zástupca starostu Ružinova: Pán starosta ďakujem za slovo. Ja by som 

odpovedal na tú druhú časť otázky pani Karasovej a síce, čo je s peniazmi, alebo teda 

s tým, nazvime to ukradnutým balíkom peňazí z RŠK. Prebiehalo tam vyšetrovanie. 

Vyšetrovanie, myslím už je ukončené a teraz momentálne, aha pardon, kolega mi máva, že 

ešte vyšetrovanie ukončené nie je, ale teda je to vo vyšetrovacom konaní a myslíme si teda, 

že na základe indícií od polície, ktoré máme by to malo dobre dopadnúť a nejakým 

spôsobom vinník by sa mal nájsť. Takže uvidíme. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem ja len dodám, že keď som bol naposledy na 

trestné oznámenie jedného developera vypovedať, tak zhodou okolností v tej istej 

kancelárii sedel aj vyšetrovateľ, ktorý vyšetruje túto defraudáciu v RŠK a tak medzi rečou 

mi povedal, že už sa chystá naozaj vznesenie obvinenia v tejto veci. Pani poslankyňa 

Bacigalová. 

 

Mgr. Eva Bacigalová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tiež by som chcela reagovať na 

pani Karasovú. Som rada, že vás takmer po roku opäť vidím, ale viete sama, že v tomto 

roku je to so stretávaním seniorov veľmi komplikované a takisto si pamätám, že keď sme 

sa stretli, tak určite som vám odporúčala kontaktovať napríklad Denné centrum na Zimnej, 

ktoré nie je tak ďaleko. Ja viem, že budete argumentovať vzdialenosťou, ale predsa len nie 

je to taký kus cesty a takisto je veľmi aktívne a funkčné Denné centrum na Kaštieľskej, čo 

tiež nie je zo Štrkovca až tak ďaleko. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pani viceprimátorka Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Tak teraz zrazu vieme viac ako naši seniori, ale ja 

by som ešte pridala v týchto aktivitách okolo Štrkoveckého jazera pôsobí občianske 

združenie Nordic Walking pre seniorov. Čiže viem, že teraz je karanténa kvôli COVIDU, 

ale do konca septembra bolo aktívne a takisto ak sadnete na električku, tak sa dostanete do 

Cultusu, kde pôsobí divadlo seniorov, teraz som názov zabudla, Alžbetínske naivné 

divadlo. Takže dá sa a oni teda aj hľadajú dobrovoľníkov, ktorí by vlastne participovali na 

tých divadelných predstaveniach. Takže odporúčam. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ešte pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja som chcel vlastne už k tomuto bodu vo 

všeobecnosti, lebo ešte sú prihlásení občania, ktorí pôvodne teda neboli už pripustení 

prihlásiť sa, lebo bod už začal, ale ja by som bol za to, aby sme hlasovali, že môžu predsa 

len vystúpiť. Čiže to je už k poslednému prihlásenému, ktorý neviem, či už ten papier sa ku 

vám už dostal. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán Pinter prihlásený ešte. Súhlasíte, aby pán Pinter ešte 

mohol vystúpiť? Ďakujem aklamačne. Nech sa páči. Dobrý deň, nech sa páči. 
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Andrej Pinter, obyvateľ Ružinova: Dobrý večer. Volám sa Andrej Pinter a som tu za občianske 

združenie Naša Pošeň a za obyvateľov Pošne a chcel by som vám poslancom prečítať 

jeden list, ktorý pre vás máme pripravený. Takže dovoľte. Takže vážené poslankyne, 

vážení poslanci. OZ Naša Pošeň vzniklo ako voľné spojenie obyvateľov Pošne, ktorí sa už 

niekoľko rokov angažujú vo veci plánovanej investičnej činnosti v oblasti Námestia Ivana 

Horvátha. Istotne viete, o aký zámer sa jedná a že riešenie konečnej podoby projektu sa 

naťahuje už druhé volebné obdobie. Časť z vás a vašich predchodcov sa tiež angažovala 

a v prevažnej miere akceptovala už pripomienky obyvateľov tejto lokality, neskôr 

účastníkov tohto konania a tiež nášho občianskeho združenia. Ide o projekt, kde sa 

pôvodne uvažovalo s dvojpodlažnou garážou, terénnymi úpravami námestia, využitím 

vnútroblokovej komunikácie Exnárova ako príjazdovej a tak ďalej, a tak ďalej. Vy ste 

prijímali stanoviská, organizovali sa stretnutia s vtedajším vedením Ružinova, pomáhali 

ste. My sme sa zase odvolávali na absolútne nezmyselné konštatovania, ktoré investor 

v odôvodnení tohto projektu predkladal. Nakoniec sme sa cez príslušný súd odvolali voči 

stanovisku okresného úradu, ktorý naše námietky uznal a vec vrátil na okresný úrad. 

Popritom prebiehali aj rokovania s investorom za účasti predstaviteľov Ružinova za 

účelom nájdenia takej varianty projektu, s ktorou by po vzájomných ústupkoch k dohode 

došlo. K takej dohode s investorom aj došlo a bol vzájomne odsúhlasený variant malej 

garáže pre maximálne dvadsaťpäť státí s využitím existujúceho vjazdu do garáže pod 

budovou 4in. Túto dohodu v podstate už mali len potvrdiť parafovaním návrhu 

memoranda, ale memorandum obsahovalo teda skutočnosti, ktoré nekorešpondovali úplne 

s tou dohodou. Čo nás trápi je, že investor predkladá stále nové varianty riešenia. Teraz 

najnovšie variant pre viac ako sto parkovacích miest a nerešpektuje doterajšie dohody. 

Preto na vás opakovane apelujeme, aby ste tomuto projektu venovali zvýšenú pozornosť, 

aby ste tiež podnikli všetky dostupné kroky, ktoré máte v kompetencii na to, aby bez 

dohody s obyvateľmi nemohlo k takému riešeniu a projektu dospieť. Riešenie statickej 

dopravy musí byť totiž riešené tak, že bude budované v partnerstve s mestskou časťou 

Ružinov, alebo organizáciou, ktorú Ružinov vlastní. Na tento projekt a podmienky jeho 

prevádzkovania nebude mať Ružinov po jeho dokončení už žiadny dosah. My vieme, že 

medzi vami sú poslanci, ktorí majú v programe revitalizáciu územia, no musíte brať na 

zreteľ všetky parametre projektu. Jedna cesta k skutočnej revitalizácii a k riešeniu 

problémov je v získaní pozemkov a stavieb na nich budovaných do vlastníctva. Iba potom 

môžeme aj my dobrovoľníci spoločne s vami participovať na zveľaďovaní verejného 

priestranstva a prispieť k zlepšeniu podmienok pre pokojný a príjemný život v Ružinove. 

Pýtame sa, nájde sa medzi vami skupina takých poslancov, ktorá by vedela pomôcť vlastne 

takýto problém vyriešiť? Ďakujem. Asi som prekročil časový limit. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S reakciou pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Keďže pri tomto investičnom zámere s obyvateľmi 

som bol od začiatku a teraz je to v ako keby takom /nezrozumiteľné/... riešenie, ktoré nie je 

úplne kompromis, ktorý teda obyvatelia vítajú a bol iný kompromis dohodnutý, tak zrazu 

sa vydáva ako víťazstvo pre obyvateľov, tak nie je to tak, ale aby sme sa pohli ďalej, tak ja 

mám pripravenú potom interpeláciu, na základe ktorej sa teda pohneme ďalej, že či teda 

nám beží územné konanie, či bola podaná žiadosť a či teda, v akom móde sa vlastne ide? 

Takže ja potom ďalej môžem komunikovať aj s obyvateľmi aj na základe dokumentov, 

ktoré na základe interpelácií, alebo účastníctva v konaní sa pokúsim cez vás získať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ja to naozaj len technicky musím doplniť, pán 

Pinter jedna vec nie je pravda. Nie je pravda, že bol dohodnutý kompromis dvadsaťpäť 

miest v garáži. To stretnutie skončilo s tým, že toto je návrh, ktorý bol predložený, ale 

investor nikdy nepovedal, že s tým súhlasí a dve požiadavky, ktoré ste vzniesli, ale boli, že 
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nesmie byť vjazd teda z Čmelíkovej ulice a že nesmie byť dvojpodlažná garáž a aktuálna 

informácia, musím aj ja preveriť aktuálny stav, ale obidve tieto podmienky sa investor 

zaviazal dodržať. To vám chcem len povedať, aby ste vedeli, že už vôbec nie je debata 

o tom, že by sa toto nejakým spôsobom menilo. A tu aj vidím akože úlohu mestskej časti, 

lebo ďalšie požiadavky, ktoré obyvatelia mali, aby dostali za nejaké zvýhodnené ceny 

miesta v tej garáži, to už presahuje rámec, kde mestská časť môže zasahovať do toho 

rokovania a pomáhať. Pán predseda Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo a teším sa, že prišiel aj pán Pinter. Mrzí ma 

však, že nebol prítomný na poslednom stretnutí a aj jeho prejav vnímam možno v kontexte 

niečoho, čo mu bolo zreprodukované a čo na tom poslednom stretnutí odznelo. Mne sa 

dostala informácia do uší, že niektorí poslanci sa stretávajú s investorom na jeho 

súkromnej pôde. Preto som si dovolil vyevokovať stretnutie na úradnej pôde na pôde 

Ružinova, aby sa prerokoval aktuálny stav. Aktuálny stav je taký, že má predložiť investor 

návrh memoranda, kde zabezpečí obyvateľom dotknutej lokality rezidenčné parkovanie na 

jeho úkor a na jeho náklady. Som zvedavý, v akom rozsahu sa to podarí zabezpečiť 

a v akom rozsahu bude to interpretované memorandum a následne by som sa k tomu 

vyjadril tiež interpeláciou. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ja len upresním, že v tých podmienkach, ktoré aj obyvatelia 

mali a boli legitímne podľa mňa je, že časť parkovacích miest, ktoré sú nad rámec 

budované, lebo potreba je tam devätnásť parkovacích miest pre nadstavbu objektu, tak 

jedna z požiadaviek bola, či ich investor vie predať obyvateľom? Lebo to je logicky 

riešenie tej potreby parkovania. Tam totižto je obava, že parkovacie miesta navyše, ktoré 

sa vybudujú by slúžili inému potenciálnemu developmentu v okolí a nie teda na 

uspokojenie potrieb obyvateľov, ktorí majú tie parkovacie podmienky hrozné v tom 

mieste. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem a na vystupujúceho pán Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem. Iba v kontexte tých rezidenčných parkovacích 

miest z mojej strany a myslím si, že pán starosta to potvrdí, keďže bol prítomný so mnou 

na tom stretnutí, som na investora tlačil, aby dokonca bolo zriadené vecné bremeno 

doživotné užívacie právo v prospech dotknutých bytoviek ako takých. Je to síce 

komplikovaná právna úprava, ale je otázka možná a ďalšia vec čo je, tak to je to, že zo 

strany investora mala byť navrhnutá aj iná alternatívna forma, nakoľko ide o komplikovanú 

právnu úpravu v záväzkovom práve tak, aby občania mali stopercentnú istotu inej formy 

vlastníckeho práva rezidenčného parkovania a mám za to, že sme sa tam bavili do tridsať 

parkovacích státí. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Každopádne konanie a dobre, to si 

povieme potom. Nemyslím si, že tam hrozí teraz nejaká výstavba. Akože to vás chcem 

samozrejme upokojiť v nejakej dohľadnej dobe. Ďakujem veľmi pekne. Tým sme 

vyčerpali zoznam prihlásených obyvateľov. 

 

 

Bod č. 16 

Návrh na udelenie Verejného ocenenia mestskej časti Bratislava - Ružinov (bod termínovaný 

po vystúpení občanov) 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Aďalším bodom je termínový bod, bod číslo šestnásť 

návrh na udelenie verejného ocenenia mestskej časti Bratislava - Ružinov. O návrhoch na 

udelenie verejného ocenenia Osobnosť Ružinova a v zásade odporúčanie starostovi dáva 

komisia školstva, kultúry a športu mestskej časti, ktorá navrhla tento rok oceniť štyroch 

nositeľov. Pána docenta Mgr. art Ľuboša Bernáta ArtD., pána Ing. Pavla Líma, pána Ing. 

Jána Magála CSc., a pána Eduarda Sýkoru. Ja som si dovolil využiť svoje právo starostu 

a doplniť do tohto zoznamu ešte jednu osobnosť a to pána doktora CSc., Silvestra 

Krčméryho, kandidáta vied, Dr.h.c. in memoriam. Toľko asi úvodné slovo, pretože 

o každom z týchto ľudí by sa dalo rozprávať veľmi, veľmi dlho, ale teraz rokujeme 

v podstate o štvrtom bode programu od štrnásť nula nula. Každopádne chcem vám 

oznámiť, že do vystúpenia k tomuto bodu sa prihlásili aj dvaja zástupcovia občanov a to 

pán Neupauer a pani Guldanová. Ak budete súhlasiť, tak potom by radi niečo povedali 

v rámci tohto bodu. Ďakujem veľmi pekne a otváram rozpravu k tomuto bodu. Nie je na 

koho reagovať faktickou pán doktor. Čiže prvá prihlásená v rozprave pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Takže ak tomu správne rozumiem, 

vlastne komisia školstva neodporučila nominovať pána doktora Silvestea Krčméryho, áno? 

Tak teda, že či tomu správne chápem, lebo v tom materiály je to trošku zmätočné, lebo tam 

je teda, že v tom bode B je, že odporučila a potom vlastne v tom hlasovaní komisie 

školstva je, že odporučila iba piatich kandidátov. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Komisia schválila štyroch, navrhujeme ale na 

zastupiteľstve oceniť päť. Pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Nadviazal by som, ja keď sa správne 

pamätám, že sme hlasovali na komisii školstva aj za pána doktora Krčméryho. Čiže ten 

materiál asi naozaj je nejak chvatne koncipovaný. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Moja informácia je, že nezískal dosť hlasov. 

Uznesenie komisie hovorí len o štyroch, ale každopádne navrhujeme oceniť všetkých 

piatich. Pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som poprosil technika aj o prezentáciu. Bol to 

bod šestnásť, takže mal by to tam mať pripravené, ak tam máme kolegu technika. Ja by 

som totižto, ďakujem, rád v tejto pre mňa takej slávnostnej chvíli povedal pár slov práve 

o tomto doplnenom nominantovi, aby sme si uvedomili, akú osobnosť a o akej osobnosti 

teraz rozhodujeme v Ružinove. Pán Silvester Krčméry bol väzňom komunistického 

režimu, ale nebol len osobnosťou, ktorý tu dlhé roky žil na Košickej 30, mnoho ľudí 

k nemu chodilo intelektuálov, veriacich, ale nielen veriacich a nakoniec teda aj pôsobil 

v Podunajských Biskupiciach. Zomrel tu a je pochovaný na našom Martinskom cintoríne, 

ale podľa mňa a podľa mnohých je osobnosťou európskou, ak nie svetovou. Pretože jeho 

život asi dokážeme ohodnotiť možno až s odstupom. Michael Novak, amerického filozofa 

možno poznáte, povedal. Som si istý, že ešte nikdy čitatelia nečítali taký strhujúci príbeh, 

ktorý zasiahne úžasne nad ľudskou schopnosťou vytrvať. Týmto svedectvom Silvo 

pozdvihol celé ľudstvo. Ktokoľvek si ho prečíta bude zmenený. Jeho príbeh je veľmi silný, 

pretože dokázal v dobe päťdesiatych rokov, kedy všetci ľudia boli prenasledovaní za svoju 

vieru, za svoje presvedčenie a boli v rukách ŠTB lámaní, Silvo Krčméry takmer dva roky 

bol na samotke, bol rôznymi spôsobmi mučený. Päťdesiat hodín nespal a podobne, musel 

stáť a napriek tomu sa vôbec nezlomil ako mnohí iní, ale na súde predniesol takú reč, ktorá 

má dnes takú hodnotu, že dvadsiaty štvrtý jún bol vyhlásený za pamätný deň v Slovenskej 

republike a je to deň, kedy predniesol túto reč, ktorú možno ten citát poznáte. Vy máte 

v rukách moc, ale my máme pravdu. Tú moc vám nezávidíme a netúžime po nej, nám stačí 
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tá pravda, lebo je väčšia silnejšia ako moc. Kto však má v rukách moc, ten si myslí, že 

môže pravdu potlačiť, zabiť, alebo ju ukrižovať. Ale pravda dosiaľ vždy vstala a aj vstane 

z mŕtvych. Takže veľmi silné svedectvo a po tridsiatich piatich rokoch naozaj tá jeho 

pravda vstala z mŕtvych, zbavili sme sa okov komunizmu a socializmu a práve on bol 

človekom, ktorý formoval tisícky ďalších ľudí na Slovensku, desaťtisíce. Aj môj život 

zmenil, aj keď som sa s ním osobne stretol a rozprával len raz v živote, ale sú mnohí ľudia, 

ktorým zmenil život. Mnohé organizácie, poprosím ešte druhý príspevok a ja mám taký 

návrh, o Silvovi Krčmérym ešte ak môžem tú poslednú prezentáciu, ten posledný obrázok, 

bolo zinscenované divadelné predstavenie, ktoré aj dneska beží na doskách Slovenského 

národného divadla. Veľmi silné divadelné predstavenie, v ktorom Ľubomír Feldek vlastne 

zdramatizoval časť jeho životopisu a to, ako dokázal aj v tom najväčšom utrpení ešte 

vytrvať a šíriť ľudskosť dokonca aj voči tým čo ho prenasledujú, ale aj potom, keď už sa 

dostal po štrnástich rokoch von z lágra, ako dokázal žiť a prinášať taký pokoj a slobodu 

mnohým ľuďom. V jeho myšlienkach a v jeho diele výsledkom jeho diela sú mnohé 

organizácie, o ktorých možno viete. Detská organizácia eRko. Hnutie Kresťanských 

spoločenstiev mládeže, dnes Združenie kresťanských spoločenstiev mládeže a tak ďalej 

a je obrovskou osobnosťou nielen pre veriacich, pre kresťanov, ale pre kultúrne národy 

Európy. Takže som nesmierne hrdý, že budeme hlasovať o ocenení tohto človeka, pričom 

nijako neznižujem ostatných ocenených, ale toto je zvlášť osobnosť, ktorá si zaslúži extra 

uvedenie a bol by som rád, keby podľa neho tým, že bol Ružinovčanom, tak sme nazvali 

nejakú časť ulicu, námestie, alebo park a bude sa upravovať Dulovo námestie, miesto kde 

práve on býval, kde sa prechádzal a spolu s /nezrozumiteľné/... sa pokúsime nejakým 

spôsobom si jeho pamiatku pripomenúť aj na tomto mieste. Takže poprosím vás o podporu 

tomuto návrhu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďakujem, ja som tiež nemal 

možnosť poznať pána Krčméryho, ale mám to šťastie, že pána Michaela Novaka som 

mohol nazývať svojim osobným priateľom a naozaj mal tiež o ňom veľmi vysokú mienku. 

Chcem sa spýtať, keďže nikto ďalší nie je prihlásený do rozpravy, či súhlasíte s tým, aha 

ešte pani Barancová s faktickou. 

 

PaedDr. Mária Barancová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne pán starosta. Ja som 

k tomuto chcela povedať, že to sú tie informácie, keď sa povie, že komisia školstva za tým 

nevieme čo sa deje. Chcem povedať, že ja som absolútne nezaváhala a myslím si, že 

vznikol len nejaký možno problém, lebo my sme to potom schvaľovali všetci a toto meno 

bolo schválené. Ja len pre informáciu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Chcem sa spýtať, či súhlasíte 

s vystúpením pána Neupauera a potom pani Guldanovej? Aklamačne prosím zdvihnite 

ruku. Ďakujem veľmi pekne. Takže nech sa páči najprv pán Neupauer. Vitajte, nech sa 

páči. 

 

František Neupauer, historik Ústavu pamäti národa: Takže pekný deň prajem. Takže som už tu 

asi zbytočne. Moje meno teda bolo povedané, ja som historik Ústavu pamäti národa 

a zároveň aj predsedom občianskeho združenia Nenápadní hrdinovia a nadácie Antona 

Srholca António. Čiže sa venujem týmto pamäťovým témam a mnohé už odznelo. Ružinov 

nebude teda, ako to vnímam, už to je viacmenej odsúhlasené. Prvým ani asi posledným 

miestom, kde práve Silvester Krčméry bude takto ocenený. Už mu Banská Bystrica udelila 

čestné občianstvo len za to, že tam žil po svoj maturitný ročník. Rovnako prezident 

Slovenskej republiky mu udelil najvyššie možné ocenenie. Pápež Ján Pavol II. si ho vážil 

a mohli by sme pokračovať ďalej. Majster sveta vo fitnes kulturistike dokonca k nemu 

chodieval na stretnutia a ho považuje za nejakého takého duchovného majstra sveta 
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a podobne. Práve dnes idem zo stretnutia s pánom Feldekom a s Matejom Marušinom, už 

sa rieši dokumentárny film o tejto osobnosti a budem veľmi rád, keď aj mestská časť 

Ružinov bude na tomto parcitipovať a už sa uvažuje aj o hranom filme o tejto významnej 

osobnosti. Asi viete, možno nie, že vlastne je najčastejšie hraná táto divadelná hra 

Nepolepšený svätec práve o vašom rodákovi Silvestrovi Krčmérym a zároveň, keď mali do 

sveta poslať divadelnú hru slovenskú, tak poslali do Bruseli práve divadelnú hru 

Nepolepšený svätec. V Amerike bola vydaná kniha Bod zlomu práve zo spomienok 

Silvestra Krčméryho. Takže vlastne mne neostáva nič iné, len vám možno už dopredu 

poďakovať, že si túto osobnosť vážite a že vlastne ju budete aj ďalej oceňovať a vnímať, že 

je to váš vývozný artikel aj do sveta nielen v tejto mestskej časti. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Kým príde pani Guldanová možno 

len poznamenám, že máme šťastie. Vlani sme za osobnosť Ružinova vyhlásili pána 

Wetzlera, o ktorom bol natočený film Správa. Teraz teda bude o pánom Krčmérym, tak 

budeme musieť budúci rok veľmi silno rozmýšľať, že kto bude ocenený budúci rok, že 

o kom sa tiež bude točiť film. Nech sa páči. 

 

Eva Guldanová, obyvateľka Ružinova: Dobrý večer dámy a páni. Volám sa Eva Guldanová 

a prihováram sa vám ako Ružinovčanka, čiže idete ma zastupovať pri hlasovaní aj v tomto 

bode a budem vám vďačná, keď teda aspoň tie tri minúty mi venujete pozornosť po tom 

niekoľkohodinovom rokovaní náročnom, čo ste tu už dnes mali. V podstate ja sa len 

hlásim, keďže ak by sme urobili takú malú anketu, že kto si zažil Silvestra Krčméryho 

osobne v tejto miestnosti, tak možno by sa nezodvihlo veľa rúk. Ja teda patrím k tým čo 

mali tú česť, že Silvestra Krčméryho osobne poznali. Rozumiem, že táto osobnosť, ktorá 

naozaj podľa mňa a som o tom presvedčená presahuje hranice Ružinova, ako to už odznelo 

aj od pána Petra Hercega aj od Františka Neupauera, tak je to naozaj osobnosť nielen 

slovenská, ale aj svetového formátu a to podľa mňa vôbec nejak nie je nadnesené. Tak 

budem veľmi rada, keď sa aj tejto príležitosť využije na to, aby tohto nepoznaného, veľmi 

skromného človeka a naozaj duchovného veľkého formátu, tak poznalo stále čím viacej aj 

Ružinovčanov, aj ľudí, lebo v podstate Silvester Krčméry on ocenenie nepotrebuje. Bol 

veľmi skromný človek a vlastne všetky ocenenia, ktoré dostal, tak dostal in memoriam 

napriek tomu, že v deväťdesiatych rokoch, keď padol komunizmus, tak prišli aj za ním 

s ponukou, aby teda dostal aj nejaké verejné posty, ale on bol natoľko skromný, že o to 

nikdy nestál. Takže, kto potrebuje si oceňovať takýchto ľudí, tak to sme predovšetkým my, 

pretože my potrebujeme tú silnú inšpiráciu od takýchto osobností. Ďakujem vám pekne za 

pozornosť. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďakujem veľmi pekne za veľmi 

pekné slová. Dámy a páni, ak sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, dovoľte mi ešte 

v záverečnom slove, aby sme teda nehovorili len o jednom z ocenených, ešte veľmi stručne 

vám teda poviem aspoň pár slov o ďalších z ocenených okrem pána doktora Silvestra 

Krčméryho. Pán docent Ľuboš Bernát je popredný skladateľ muzikológ, dirigent a pedagóg 

na VŠMU a aj na Konzervatóriu v Bratislave. Pán Ing. Pavol Lím, ktorého navrhujeme 

oceniť je zakladateľ Ekotopfilm festivalu, ktorý teda zorganizoval po prvý raz už v roku 

1973, z čoho som bol aj ja sám prekvapený, že naozaj tento festival má už takú dlhú 

históriu. Pán Ing. Ján Magál je duchovný otec Agrokomplexu a výrazne sa pričinil aj 

o výstavbu prvého Domova dôchodcov v Ružinove RDS-ky na Sklenárovej ulici a pán 

Eduard Sýkora je Ružinovčan, ktorý tu žije od roku 1947 a bol šéfom výstavby, ktorý mal 

na starosti výstavbu Štrkoveckého jazera okrem iného. Mimochodom je to skvelý 

pamätník, ktorý vie rozprávať obrovské množstvo historiek, veľmi zábavných 

a zaujímavých z Ružinova. Čiže toľko ku každému z ocenených osobností, o ktorých 

ocenení budete hlasovať a poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 
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Poprosím zapnite pána Strapáka. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia ideme schvaľovať návrh k bodu šestnásť tak, ako nám bol predložený. Prosím 

dajte hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem konštatujem, že návrh bol schválený jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťtri poslancov za z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 13 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 300/XVII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem aj pánovi Neupauerovi a pani Guldanovej za ich 

vystúpenie. Dámy a páni, rokujeme štyri hodiny a prerokovali sme štyri body nášho 

programu z dvadsaťšesť a nebudem teda teraz dávať prestávku. 

 

 

 

Bod č. 2 

Návrh všeobecne záväzného naradenia č. .... /2020 zo dňa ....... 2020, ktorým sa mení a dopĺňa 

všeobecne záväzné nariadenie č. 18/2019 zo dňa 10.12.2019 o miestnych daniach na 

území mestskej časti Bratislava - Ružinov 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pokračujeme ďalej teda v rokovaní k bodu dva, čo je 

návrh VZN o miestnych daniach, novela poslanecký návrh predkladatelia pán vicestarosta 

Patoprstý a pani poslankyňa Biharyová. Úvodné slovo pani poslankyňa Biharyová, dobre. 

Viem, že aj nejaká prezentácia tiež by mala byť pripravená. 

 

JUDr. Michaela Biharyová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Môžem začať? 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Nech sa páči, predneste úvodné slovo. 

 

JUDr. Michaela Biharyová, poslankyňa MZ: Vážený pán starosta, vážené pani poslankyne, páni 

poslanci. Predkladám vám poslanecký návrh všeobecne záväzného nariadenia, ktorým sa 

mení a dopĺňa všeobecne záväzné nariadenia o miestnych daniach na území mestskej časti 

Bratislava - Ružinov. Problémom asi každého mesta na Slovensku je parkovanie. Zatiaľ čo 

pred rokom 1989 bol stav, že takmer každý mal kde bývať a auto bolo luxusom, dnes je to 

skôr naopak. Autá nie jedno, ale viac sú súčasťou asi každej domácnosti na Slovensku. Ale 

budovanie parkovísk sa tomuto trendu žiaľ neprispôsobilo. A jednou z podmnožín tohto 

problému sú aj dlhodobo odstavené vozidlá, ktoré zaberajú miesta na parkovisku a nie je 

možné sa s nimi tak ľahko vysporiadať. Väčšinou ich nazývame všeobecne vraky, ale ja by 

som povedala, že často sú to vozidlá v takom právnom vákuu. My ich môžeme nazývať aj 

dlhodobo odstavenými vozidlami. Nejdem tvrdiť, že som teraz vymyslela nejakú teplú 

vodu a že sa zbavíme všetkých takto dlhodobo odstavených vozidiel. Svoj návrh som 

prebrala z iných krajských miest, kde takéto všeobecne záväzné nariadenia už majú 

schválené. Týmito mestami sú napríklad Banská Bystrica, Žilina, Liptovský Mikuláš, 

Dolný Kubín a iné. Tieto mestá po prijatí všeobecne záväzného nariadenia hlásia výrazný 

úbytok takýchto dlhodobo odstavených vozidiel. Prvýkrát som sa s týmto návrhom stretla 

niekedy v lete, keď ma na to upozornila jedna Ružinovčanka. Bolo to v Televíznych 

novinách a myslím, že to bolo v Liptovskom Mikuláši, kde prezentovali pomerne veľké 
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úspechy s týmito dlhodobo odstavenými vozidlami. Podstatou návrhu je, že v prípade ak 

takéto vozidlo bez pohnutia zaberá verejné priestranstvo viac ako šesťdesiat dní, vlastník 

vozidla bude musieť platiť daň za zabratie verejného priestranstva. Práve vyrúbenie takejto 

dane by malo znamenať, že sa vlastníci takýchto vozidiel uvedomia a sami odstránia 

nepojazdné a dlhodobo odstavené vozidlá. Keďže bolo niekoľko v podstate otázok aj na 

dopravnej komisii, ja som kontaktovala osoby zodpovedné za uplatňovanie týchto 

všeobecne záväzných, týchto nariadení v Banskej Bystrici aj v Žiline. Obe mestá mi 

potvrdili, že zaznamenali výrazný úbytok takýchto dlhodobo odstavených vozidiel. 

V Banskej Bystrici ich ešte v súčasnosti evidujú vyše dvesto, ale každým dňom im 

pribúdajú nové a nové, ale teda majú veľmi vysoké percento úspešnosti. Každý jeden 

podnet od obyvateľov evidujú vo svojom vnútornom systéme, monitorujú ho, upozornia 

vlastníka vozidla na uvedenú daň a po lehote začnú zasielať výzvy a správne konania. Ja 

som tiež veľmi rada, že obdobne už premýšľa aj Magistrát hlavného mesta, keďže 

poverený zamestnanec magistrátu v priebehu minulého týždňa tiež kontaktoval mesto 

Banská Bystrica s cieľom zistiť podrobnosti o uplatňovaní všeobecne záväzného 

nariadenia, ktoré by tiež chceli zaviesť, čo ma teda veľmi milo prekvapilo a som tomu 

rada. Preto verím, že v Ružinove nám takéto všeobecne záväzné nariadenie, ak bude 

schválené, pomôže a bude mať hlavne pozitívny vplyv. Ja som si dovolila dať pár ukážok 

toho, lebo v podstate téme takýchto dlhodobo odstavených vozidiel sa venujem asi od roku 

2015. Ak môžem poprosiť toto je auto z Jašíkovej ulice, kde sme zrovna minulý týždeň 

a teda toto auto už vlastne obyvatelia Jašíkovej ulice riešia asi dva roky a mysleli si  

v piatok, že konečne po tých dvoch rokoch bude odstránené, ono aj bolo odstránené, ale 

presne asi na pol dňa, keďže vlastníčka vozidla došla s potvrdením z okresného úradu, že 

auto je síce odhlásené z evidencie, ale len dočasne a teda ona ho chce naspäť a zaplatila si 

odťah naspäť na toto parkovisko. Takže auto na prvej fotke vidíte ako vyzeralo tieto dva 

roky, že tam prerastá burina zakaždým a na druhej fotke ho takto pekne vrátili na 

parkovisko. Nie nemá záujem ho v podstate nikam s ním chodiť ani nemôže, keďže auto 

nemá platnú STK, nemá platnú emisnú kontrolu, nemá ani evidenčné číslo, je odhlásené, 

ale ona ho chce mať pred svojim domom. Takže, žiaľ, obyvatelia tejto bytovky sú, by som 

povedala, až zúfalí z toho, že nevedia už, čo majú robiť a myslím, že zamestnanec, ktorý to 

má na starosti na magistráte je zúfalý zase z týchto obyvateľov, ktorí mu neustále vypisujú 

a vyvolávajú a v podstate toto je taký asi najkrajší príklad toho, že niekto sa tu chce 

postaviť na hlavu a povedať si, že on to bude mať, lebo zákon mu nezakazuje ho mať na 

verejnom parkovisku. Tuto máme napríklad ďalšie príklady z Trenčianskej ulice, kde 

máme jedného zberateľa s asi piatimi autami. Po dvoch rokoch sa zistilo, že ten Mercedes 

bol kradnutý a zrazu tam už nie je. Môžem poprosiť ďalej? No toto je pokračovanie nášho 

zberateľa. Ten si občas tie autá preparkuje, keď zistí, že magistrát mu ich chce odtiahnuť 

a potom si ich dá zase naspäť. Toto je zase príklad nelegálnych reklám, ktoré vidíme po 

Ružinove viacero. Väčšinou sú to buď autá, ešte majú technickú, alebo už ani nemajú 

technickú kontrolu. Sú odstavené dlhodobo a pôsobia teda ako reklamné pútače a tiež sú 

v takom právnom vákuu, no a tuto je zaujímavý príklad. To som tiež dostala od jedného 

obyvateľa Ružinova. Pán v podstate myslím, že nemá už ani nahustené tie pneumatiky na 

ráfoch dotiahol na Doležalovu ulicu toto vozidlo. Jeden obyvateľ ho odfotil. Upozornil ho 

na to, opýtal sa ho, že prečo to tam auto dal? Keď sa zľakol, že si myslel teda, že na neho 

zavolajú policajtov, tak si ho presunul na vedľajšiu ulicu, kde je doteraz a žiaľ okresný 

úrad ho už rieši nejaký ten čas. No a tuto máme taký príklad, koľko asi trvá také, keď má 

auto evidenčné číslo a nemá platnú STK a emisnú, tak trvá približne dva roky, kým sa 

dopracujeme k akémusi výsledku a teda odtiahnutiu tohto vozidla. Ďakujem a teda chcela 

by som poprosiť o podporu môjho návrhu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. A otváram rozpravu k tomuto 

bodu. Ako prvý prihlásený pán poslanec Herceg. 
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Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja teda veľmi vítam tento návrh, ako my sme sa 

bavili už predtým aj na komisii územného plánovania aj na komisii dopravy a teda som 

rád, že nejako s tým pohneme. Tým ďalším prípadom, ktoré takto viseli pomôže určite aj 

parkovacia politika, kde parkovanie na komunikáciách, na priľahlých parkoviskách teda 

bude spoplatnené. Takže tam ten výkon kontroly zasa bude väčší. My sme k tomu potom 

mali diskusiu na komisii dopravy, kde teda bola aj pani Szökeová a potom teda aj s pani 

Lehotayovou sme hovorili, kde boli nejaké otázky. Tak možno by som sa opýtal teda, ak je 

tu pani Sözkeová, že či sa to nejakým spôsobom vyriešilo? Vo vyhodnotení Miška mi 

poslala teda, že čiastočne bolo akceptované pripomienkovanie do komisie dopravy, že 

odporúčame dopracovať postup, ako by sa to kontrolovalo do nejakého uceleného 

materiálu, aby bolo jasné, ako je to kontrolovateľné. Takže možno pani Szökeová, keby ste 

vedeli povedať, lebo tam boli nejaké pochybnosti, ktoré sme si ako poslanci vypočuli. Tak 

ak môžem poprosiť aj predsedajúceho, či dá slovo? 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Áno, samozrejme. Najprv ešte poprosím faktickú pani 

Barancovej. 

 

PaedDr. Mária Barancová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja chcem pán Herceg veľmi 

pekne poďakovať, že teda váš klub a vy pravdepodobne podporíte takýto návrh a ja 

s veľkým poďakovaním pre pani poslankyňu Biharyovú, lebo to obrovské úsilie, ktoré ona 

vynakladá na to, aby sme tu mali čisté životné prostredie, tak som veľmi rada, že to 

považujete za veľmi dobrý návrh. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pani Szökeová, nech sa páči. 

 

Alexandra Szökeová, vedúca Odboru územného plánu, regionálneho rozvoja a dopravy: 

Dobrý deň. Ďakujem za slovo. My takisto, ako sme už uviedli aj na komisii dopravy 

vítame tento návrh. To, čo nám chýbalo a to, k čomu bola tá diskusia v rámci komisie 

dopravy bola nejaká aplikačná časť a teda výkon toho samotného VZN-ka v praxi. K tomu 

sme mali pracovné stretnutie minulý týždeň v piatok aj s pani Lehotayovou, aj s pani 

poslankyňou a vlastne dohodli sme sa na tom systéme fungovania, ako by sme toto VZN-

ko vedeli pretaviť do praxe a tým pádom za nás, ako tieto pochybnosti odpadli 

a stotožňujeme sa s tým návrhom. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem, ak pani Szökeová môžete ešte chvíľu ostať, 

lebo možno tak konkrétne tie otázky, ktoré ste vy dávala na tej komisii a neboli vám 

zodpovedané, tak by ste mohli odpovedať teraz, aby sme my ako poslanci neschválili 

niečo, čo úrad nebude vedieť od účinnosti VZN-ka vykonávať. Čiže aby teda, hovorím ten 

nápad je dobrý, všetci ho podporujeme, koniec-koncov ja som vlastne vtedy Miške, alebo 

pani poslankyni Biharyovej zasielala návrh, ako to riešia v Novom Meste. Na to teda 

poslala ona tento návrh. Hovorím fajn, určite to podajme buď ako poslanecký návrh, alebo 

návrh úradu, ja rada ho podporím a určite ho teda podporím, lebo sama tie vraky riešim 

a dávam návrh na ich odstraňovanie, ale samozrejme akože reálne sa neodstraňujú vďaka 

tým dlhým dobám, ale teda na tej komisii dopravy som ja očakávala otázky na konkrétne, 

alebo odpovede na konkrétne otázky, ktoré teda neboli zodpovedané zo strany úradu. Čiže 

by bolo fajn, aby sme teda vedeli, že to je vykonateľné. Čiže možno pani Szökeová tie 

otázky, ktoré ste teda vy aj kládli, čiže od akého dňa sa ráta šesťdesiat dní? Či odo dňa, 

kedy sa auto zakreslí, alebo odo dňa nalepenia výzvy? Kto bude za toto registrovanie auta 

zodpovedný? Či mestská polícia, alebo úrad? Ak úrad, tak ktoré oddelenie? Ak mestská 

polícia, či to s ňou bolo prediskutované, akým spôsobom vlastne spárujeme majiteľa auta 
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s autom a ako mu bude zaslaná tá povinnosť zaplatiť? Po akých dňoch po uplynutí 

šesťdesiat dní sa zasiela upovedomenie o zaplatení dane a čo v prípade, že ju nezaplatí? 

Toto boli vlastne, alebo ešte po akej dobe to bude úrad riešiť? Toto boli tie otázky, ktoré 

vystali určite z praxe iných miest by sme dostali odpoveď, ale možno teda, keď ste 

hovorili, že ste to už prediskutovali, tak by sme chceli počuť odpoveď, aby naozaj sa 

nestalo, že odsúhlasíme niečo čo úrad nebude vedieť vykonať od daného dňa účinnosti 

VZN-ka. Čiže len aby sme boli v tomto opatrní. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou pani Biharyová. 

 

JUDr. Michaela Biharyová, poslankyňa MZ: Tak v podstate pokiaľ ide o počítanie tých lehôt, 

tak je to šesťdesiat dní od prvého teda nahlásenia, alebo zaevidovania tohto vozidla. Takže 

po tých šesťdesiatich dňoch sa môže konať s týmto vozidlom. Po šesťdesiatich dňoch bude 

vlastníkovi nalepená teda výzva, že aby vedel, že niečo takéto sa deje a aby sám skúsil. 

Popritom začne rovnaké konanie, ako je to napríklad, keď niekto nahlasuje zabratie 

verejného priestranstva, ktoré vlastne nebolo dopredu ohlásené. Takže tam nie je nejaký 

veľký rozdiel v tomto. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ešte pani Szökeová. 

 

Alexandra Szökeová, vedúca Odboru územného plánu, regionálneho rozvoja a dopravy: Áno 

dohodli sme sa tak, že vlastne ten výkon kontroly v teréne bude dočasne, alebo teda na 

začiatok zabezpečovať moje oddelenie, oddelenie dopravy s tým, že uvidíme naozaj, koľko 

je tých vozidiel, koľko je toho, nastavíme nejaký systém, pripravíme tie letáčiky, výzvy 

a tak ďalej. Potom, keď toho bude viacej tak sme sa dohodli, že by sme potom prijali 

nejakým spôsobom externého pracovníka, či už brigádnika, alebo nejakého asistenta 

verejného poriadku, ktorý by vlastne riešil tieto veci v teréne. Potom vlastne našou úlohou 

ako oddelenia, alebo odboru je vlastne zaevidovať to vozidlo, skontrolovať ho, dajme 

tomu, raz za týždeň. Proste aby tam bola nejaká pravidelná evidencia, bolo tam vždy 

odfotené to vozidlo, nejaké GPS súradnice priradené, aby to bolo proste jasné, že naozaj to 

vozidlo tam stojí, nehýbe sa. Po uplynutí ako keby šesťdesiatich dní od tej prvej evidencie, 

kedy my si prvýkrát to auto nafotíme a zaevidujeme na tom mieste postupujeme podnet na 

ekonomické oddelenie, alebo teda na oddelenie miestnych daní s tým, že vlastne už začína 

plynúť tá lehota, za ktorú oni môžu vyrubiť tú daň. Ešte je teda v riešení to sme sa dohodli, 

že to ešte teda pani poslankyňa preverí po vlastnej línii je tá spolupráca pri lustrácii 

majiteľov vozidiel, nakoľko v Bratislave je teda problém cez mestskú políciu lustrovať, je 

potrebné lustrovať cez štátnu políciu. Máme však za to, že v podstate prijatím tohto VZN-

ka už sa bude ten dotyčný majiteľ toho vozidla vlastne dopúšťať priestupku, alebo bude 

porušovať toto konkrétne všeobecne záväzné nariadenie takže tam by mal byť ten právny 

základ na základe čoho nám vlastne sprístupnia jeho osobné údaje a budeme mu vedieť 

adresovať výzvu a daňový výmer potom. To už bude na ekonomickom oddelení. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ešte pani Biharyová. 

 

JUDr. Michaela Biharyová, poslankyňa MZ: Ja som len chcela toľko dodať, že v prvom rade 

pôjde a tak ako je to aj v Banskej Bystrici o vozidlá bez platnej technickej kontroly, 

emisnej kontroly a prípadne bez evidenčných čísiel. Takže v takomto prípade tie vozidlá 

ani by sa nemali pohnúť z toho miesta, keďže nemajú podľa všeobecných záväzných 

nariadení, alebo teda podľa platných právnych predpisov čo robiť na pozemných 

komunikáciách a nemajú byť v premávke, takže bude z toho zrejmé, že asi sa ani z toho 

miesta nevedia pohnúť. 

 



57 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Teším sa rozsahu aj kvalite 

spracovaného materiálu, nakoľko tento bol /nezrozumiteľné/... aj vo vzťahu 

k pripomienkam a vo vzťahu k pripomienkam kolegyni Ďurajkovej, alebo návrhu riešenia 

pani Mgr. Szökeovej, že či tu bude treba externých zamestnancov, alebo ako to bude 

možné nahlasovať akým spôsobom, tak na Slovensku platí staré dobré známe porekadlo, 

keď mne skapala koza susedovi musia dve. Myslím si, že tu poslúži aj občianska 

spoločnosť, ktorá s ochotou a s radosťou bude veľmi intenzívne po prijatí tohto VZN 

bombardovať oddelenie dopravy a intenzívne nahlasovať všetky autá, ktoré stoja nad VZN 

určeným limitom. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ešte pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Myslím teda Miška potvrď mi to, ale sme asi prvá 

mestská časť v rámci Bratislavy, ktorá ide takúto reguláciu aplikovať. Tak ak sa osvedčí, ja 

by som rád aj z mojej pracovnej pozície ju potom sa snažil rozšíriť do všetkých mestských 

častí aj na mestské komunikácie parkoviska, ktoré teda sú verejným priestranstvom 

v správe hlavného mesta. Ja preto mám aj doplňujúci návrh v časti B o časť schvaľuje, 

prečítam ho. Označiť písmenom a/ doplnenie časti b/ odporúča dopracovanie postupu pri 

výkone kontroly a predloženie materiálu v zmysle teda materiálu toho postupu na rokovaní 

miestneho zastupiteľstva ako informatívny materiál. To je všetko. Ide o to, aby to, čo teda 

sa dohodlo sa spísalo a ja som to mohol s kľudným svedomím rovno zobrať aj na 

magistrát. Pozrite, toto je postup ako to robí mestská časť Ružinov, je to len informatívny 

materiál. Čiže nejaký postup kontroly a vieme to ponúknuť ďalším mestským častiam aj 

hlavnému mestu na jednotky, dvojky komunikácie a tým pádom ten prístup by mohol byť 

synchronizovaný po celom meste a dosť by to pomohlo aj parkovacej politike, aj tomu 

poriadku na uliciach. Takže rád by som bol, keby sme to nejako takto písomne vedeli mať 

ako oficiálny materiál, ktorý nemusíme schvaľovať. Je to len informatívny materiál, ale 

bude to niekde zverejnené a vieme to používať ďalej. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Peter, môžem ťa potešiť Miška ako 

/nezrozumiteľné/... materiál a konzultovali sme ho, áno už aj magistrát sa ohlásil a má 

záujem o prípadnú právnu úpravu, ktorú budeme za chvíľku asi prijímať a teším sa o to 

viacej, že takisto ako v prípade škôlok bol Ružinov líder a vycizeloval VZN, tak aj v tomto 

prípade budeme líder a to líderstvo si naďalej ponecháme. Ďakujem za slovo. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pani predsedníčka Biharyová. 

 

JUDr. Michaela Biharyová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja som teda chcela podobne ako pán 

poslanec Méheš povedať. Podľa tých informácií, ktoré mám z Banskej Bystrice, magistrát 

začína už tiež na tom pracovať a pýtajú sa otázky, ako majú postupovať. Takže možno 

v tomto prípade viem poskytnúť potom meno, ktoré mi bolo povedané a aby si skúsil ďalej 

na magistráte sa spýtať, že ako to tam budú riešiť. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, ak sa nikto ďalší 

nehlási do rozpravy, tak ďakujem veľmi pekne a odovzdávam slovo návrhovej komisii, 

aby sme hlasovali o návrhu VZN a pripomínam, že na schválenie VZN je potrebných tri 

pätiny prítomných poslancov. 
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Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Ešte tu mám jeden 

pozmeňovací návrh od Petra Hercega. Ja ho teraz prečítam od Petra Hercega a Moniky 

Ďurajkovej. Označiť časť schvaľuje písmenom A a doplnenie časti B odporúča 

dopracovanie postupov pri výkone kontroly a predloženie materiálu na rokovanie 

miestneho zastupiteľstva ako informatívny materiál. Prosím dajte o tomto hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte prosím teraz.  

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh bol prijatý počtom hlasov dvadsaťtri za 

z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 14 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  návrh bol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nech sa páči. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: A teraz ideme hlasovať o samotnom návrhu 

VZN bodu dva, ako nám bol predložený. Dajte prosím hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte prosím teraz. Návrh je, že 

vozidlo odstavené dlhšie ako šesťdesiat dní bude spoplatnené zhruba sumou dvadsať eur na 

deň. Ďakujem.  

 

Hlasovanie: Konštatujem, že návrh bol prijatý jednomyseľne počtom hlasov dvadsaťtri za 

z dvadsaťtri prítomných. Blahoželám aj predkladateľom návrhu. 

hlasovanie č. 15 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 301/XVII/2020 

 

 

 

 

Bod č. 3 

Návrh na schválenie Zmluvy o združení osôb na dosiahnutie dojednaného účelu podľa ust. § 

829 -841 zákona č. 40/1964 Zb. Občianskeho zákonníka v znení neskorších predpisov 

za účelom realizácie odvádzania a čistenia odpadových vôd v súlade s požiadavkami 

smernice 91/271/EHS - Vybudovanie verejnej kanalizácie v lokalite Nové Pálenisko 

 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: 

Bod číslo tri je pomerne dôležitý bod, na ktorom pracujeme doslova od prvého dňa, ako sme prišli 

na úrad a jeho podstatou je vybudovanie kanalizácie pre oblasť Pálenisko, čo je jedna 

z mála oblastí v Ružinove a pritom je to širšie centrum, kde dodnes ešte nie je vybudovaná 

kanalizácia. Podarilo sa nám pripraviť pomerne komplexný plán, ako túto obrovskú 

investíciu dokázať zrealizovať. Ten plán sa zrodil vtedy, keď sme sa dozvedeli, že 

súkromný investor spoločnosť CZ Slovakia, ktorá stavia teda obytný komplex Nový 

Ružinov za Prístavným mostom pri Pálenisku, plánuje dotiahnuť pre svoje vlastné potreby 

na odkanalizovanie má, ale plánuje dotiahnuť vodovod. My sme si uvedomili, že ten 

vodovod sa ide ťahať od bodu, od ktorého by sa dalo pre oblasť starých rodinných domov 

na Pálenisku dotiahnuť aj kanalizačná sieť a povedali sme si, že keď už sa ide kopať jedna 

jama pre vodovod, mohli by sme vykopať tú jamu o čosi hlbšiu a širšiu a položiť tam 

rovno aj kanalizáciu a odkanalizovať teda oblasť toho celého Páleniska. Veľmi intenzívne 
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sme rokovali so súkromným investorom, ktorý súhlasil, že bude participovať na tomto 

projekte. Súhlasil, že to urobí teda pre obyvateľov toho Páleniska a samozrejme tie náklady 

sú tam nejakým spôsobom navýšené. Jednak samotná tá kanalizácia s prečerpávacími 

stanicami niečo stojí. Jedna tá jama musí byť o čosi hlbšia a širšia, keď sa okrem vodovodu 

tam má stavať kanalizácia. Dospeli sme však teda k problému, že ako to vlastne urobiť, 

keďže ide o jednu stavbu, ktorá má mať dve časti. Vodovod, ktorý je len pre účely 

súkromného investora a kanalizácia, ktorá je zase pre verejnoprospešný účel obyvateľov 

Ružinova. Podarilo sa nám zostaviť, odkiaľ to zaplatiť, keďže pôjde o investíciu, ktorá 

reálne bude stáť niekde okolo jedného milióna eur dotiahnuť tú prípojku. Podarilo sa nám 

zostaviť pracovný tím, ktorý veľmi dobre spolupracoval zložený okrem investora 

a Ružinova aj z Magistrátu hlavného mesta a z Bratislavskej vodárenskej spoločnosti 

a podarilo sa nám zostaviť a dohodnúť plán, za ktorý chcem naozaj všetkým účastníkom 

poďakovať, založený na tom, že teda v rámci výstavby sa dotiahne kanalizácia a vodovod. 

Časť vodovodu si zaplatí developer sám, časť kanalizácie by bola zaplatená z prostriedkov 

developerského poplatku vybraného z tej stavby Nový Ružinov a tým vlastne dostaneme 

rúru po okraj Páleniska a na to potom nadviaže BVS, ktorá ešte v ďalšom roku zrealizuje 

investíciu rozvetvenia tej kanalizácie medzi jednotlivé ulice k jednotlivým rodinným 

domom. Výhodné to je pre všetky strany. My ako Ružinov vybavíme odkanalizovanie 

Páleniska a reálne nás to bude stáť len tie peniaze z toho developerského poplatku, nič 

z nášho vlastného rozpočtu. BVS síce zaplatí tie prípojky k jednotlivým domom, ale 

dostane do správy majetok asi v trojnásobnej hodnote, lebo tú veľkú prípojku zaplatíme. 

Magistrát na tom participuje kvôli tomu, že jedna tretina výberu developerského poplatku 

patrí do rozpočtu magistrátu. Čiže použije ho priamo v tom území, odkiaľ bol vybratý, no 

a súkromný investor to robí vyslovene, ako povedal by som, dobrú vôľu favour voči tým 

obyvateľom Páleniska a voči nám, pričom chcem zdôrazniť, keďže toto je naozaj vec, 

ktorá bola vyše roka pripravovaná, že akú obrovskú dôveru voči nám aj ten súkromný 

investor má, pretože tým, že je to jedna stavba, tak obstaranie celého diela, dotiahnutie aj 

našej kanalizácie, ale aj jeho súkromného vodovodu my musíme súťažiť a obstarávať naraz 

podľa pravidiel verejného obstarávania. Čiže ten súkromný investor nám vlastne dôveruje 

v tom, že zhotovenie časti jeho stavby, ktorú si sám on zaplatí, obstaranie zveril nám. Čo je 

naozaj obrovský prejav dôvery a ja dúfam, že ho nesklameme. Ak dnes schválime tento 

materiál, tak sa teda otvorí cesta na to, aby sa dotiahla kanalizácia na Pálenisko. Následne 

by vo štvrtok tento týždeň mal byť schvaľovaný aj na mestskom zastupiteľstve 

v Bratislave, aby sa teda aj mesto zaviazalo tú svoju jednu tretinu developerského poplatku 

použiť na tento účel a následne stavebné povolenia a súťaže by mali prebehnúť v prvom 

polroku a teda samotná kanalizačná prípojka od zhruba toho podjazdu na Domkárskej až 

po Nový Ružinov by mala byť postavená v budúcom roku a ešte jeden bonus k tomu 

celému na záver. V rámci celého projektu určite poznáte ten podjazd na konci Parkovej, na 

konci Parkovej ulice, ktorý neustále zaplavuje voda, keďže odtiaľ sa ťahá tá kanalizačná 

prípojka, tak projektanti sa pozreli aj na ten problém. Musím povedať, že my sme si vždy 

mysleli, že ten podjazd zaplavuje voda, lebo zo svahov nahrnie zeminu a upchá dažďové 

vpuste. Prišli sme na to, že je to úplne opačný problém. Cez to územie vedie najväčší zvod 

dažďovej kanalizácie v Bratislave takzvaný áčkový zberač a keď v Bratislave je to 

najnižšie miesto, kadiaľ vedie a keď v Bratislave prší, tak z toho dažďového zberača 

vyviera voda von do toho podjazdu. Čiže tá voda nesteká zvonka, tá voda je tam z celej 

Bratislavy zvedená a vyviera z dažďovej kanalizácie a v rámci tohto projektu sme zariadili, 

že tento problém bude odstránený. Je to minimálna investícia, ktorú teda CZ Slovakia ako 

súkromný investor sľúbilo, že zaplatí samo. Tá investícia spočíva v tom, že sa tam nie, že 

vyčistia dažďové vpuste, uzavrú sa tie dažďové vpuste, aby z toho dažďového zberača, 

kanalizačného zberača dažďovej vody nevyvierala voda von a vytvoria sa tam trativode 

aby voda, ktorá tam naprší jednoducho odtiekla. Je to jeden z takých príkladov pre mňa, že 

absolútne win-win spolupráca, je to opäť ako sa snažíme v Ružinove robiť prelomový 
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prípad spolupráce, kde sa teda zmluva o združenej investícii zakladá. Neexistuje ešte 

precedens, zase robíme niečo nové. Je to ten príklad toho nového prístupu k riešeniu 

problému obyvateľov Ružinova. Veľmi sa z toho teším a za všetkých, ktorí na tom 

participovali a bol to veľký tím, by som chcel poďakovať tak pánu Sabovi, ktorý je tu už 

nastavený odpovedať na vaše otázky, tak ešte aj externému poradcovi pánu Pilátovi, ktorý 

pripravoval znenia tých zmlúv a odkonzultoval ich so všetkými zúčastnenými od 

magistrátu, cez BVS, až po CZ Slovakia. Ďakujem veľmi pekne za úvodné slová, ak pán 

Sabo chce niečo doplniť môže a sme pripravení odpovedať na vaše otázky. Tak nech sa 

páči otváram rozpravu k tomuto bodu. Ak sa nikto nehlási do rozpravy, tak vám ďakujem 

veľmi pekne a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. Aha chcel sa niekto 

prihlásiť a nefungovalo zariadenie? Nie, tak poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia ideme hlasovať o bode tri tak, ako nám bol predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte teraz prosím. 

 

Hlasovanie: Konštatujem, že uvedený návrh sme schválili počtom hlasov dvadsaťjedna za 

z dvadsaťdva prítomných. Ďakujem veľmi pekne, ďakujem pánu Sabovi, ktorý sa 

pripravoval celý včerajší deň na vaše otázky. Ďakujem aj ďalším hosťom. 

hlasovanie č. 16 

za: 21    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

-  uznesenie č. 302/XVII/2020 

 

 

 

Bod č. 4  

Návrh na schválenie výpožičky nehnuteľného majetku – nebytových priestorov v budove 

Základnej školy Pavla Marcelyho 

 

Bod č. 5 

Návrh stanoviska Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava – Ružinov k verejnému 

obstarávaniu na koncesiu prevádzkovateľa školskej jedálne na Základnej škole Pavla 

Marcelyho 

 

Bod č. 6 

Návrh na schválenie výpožičky nehnuteľného majetku – nebytových priestorov v budove 

Základnej školy Nevädzova 

 

Bod č. 7 

Návrh stanoviska Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava – Ružinov k verejnému 

obstarávaniu na koncesiu prevádzkovateľa školskej jedálne na Základnej škole 

Nevädzova 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, dovolím si navrhnúť ďalšie štyri body sa 

týkajú dvoch školských jedální, či ich môžeme prebrať v zlúčenej rozprave? Body tri, teda 

pardon, štyri, päť, šesť, sedem. Hlasujte, kto ste za tento procedurálny návrh, aby sme 

mali teda štyri hlasovania, jednu rozpravu k týmto štyrom bodom týkajúcim sa toho 

istého. Ďakujem veľmi pekne. Materiály sú trošíčku zmenené oproti tým, ktoré ste mali 

vopred, kvôli tomu, že medzičasom prebehla súťaž a boli teda otvorené obálky 

a vyhodnotené súťaže. Hovoríme o dvoch školských jedálňach o školskej jedálni na 

Základnej škole Drieňová a o školskej jedálni na Základnej škole Nevädzová, kde nám 
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teda tridsiateho prvého dvanásty končia zmluvy s prevádzkovateľmi jedální. Kolegovia, už 

sme tu viackrát o tom hovorili, pán prednosta určite povie viac. Pán Bodnár, ktorý 

spolupracoval veľmi intenzívne pri riešení problému na Drieňovej, určite by vedel povedať 

viac. Záverom je, že podarilo sa uskutočniť verejné obstarávanie tak, aby mohli byť 

prevádzkované v obidvoch týchto školách školské jedálne aj od prvého januára 

a prevádzka škôl teda nie je ohrozená. Nech sa páči pán prednosta. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Ďakujem pekne pán starosta. Ak dovolíš vo 

vzťahu k tomu, že máme pol siedmej aktuálne a tento bod bol niekoľkokrát prebraný, 

budem veľmi stručný. Faktom je, že boli sme tu vystavení otázke nájsť naozaj zákonné 

riešenie, ako pokračovať v zabezpečení stravovania v týchto dvoch školských subjektoch 

tak, ako majú aj teraz externým prostredím, keďže interne na to neboli z krátkej možnosti 

prípravy nastavení. Ten proces prebiehal viac ako trištvrte roka nájsť správny spôsob, aj 

v zmysle konzultácií s Úradom pre verejné obstarávanie. Ja som rád, že tak ako si aj ty 

povedal aj v kontexte s externým obstarávateľom sa nám podarilo úspešného konca 

dotiahnuť túto problematiku a pevne verím, že aj pánovi riaditeľovi a pani riaditeľke, 

školským kolektívom, deťom, prípadne ostatným stravníkom bude tento systém a spôsob 

zabezpečovania stravy vyhovovať. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a otváram rozpravu, teda zlúčenú 

ku všetkým štyrom bodom. Teda takto ešte sa spýtam, že či pani riaditeľka, pán riaditeľ 

chcú niečo povedať? Sú tu prítomní. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Možnože by bolo fajn, aby pán riaditeľ, pani 

riaditeľka zišli dole, lebo oni sú predkladateľmi týchto bodov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Tak my sme vám trošíčku siahli na kompetencie. Dámy 

a páni, otváram rozpravu k tomuto bodu. Chcem sa spýtať, či sa chce niekto spýtať nejakú 

otázku, pripomienkovať? Mám pocit, že podarila sa vysúťažiť o čosi lepšia suma než bola 

doteraz, o čosi nižšia než sme čakali, ale to kvôli tomu, že ste minimálne na Drieňovej 

vyňali z tej súťaže školský bufet a budete si ho prevádzkovať inde. Čiže dohromady by ste 

ešte mali zarobiť viac. Tak pán riaditeľ a uvidíme, či ten jeden rodič sa teda pokúsi nám 

niečo napadnúť. Pán Bodnár nech sa páči. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Tak ja len preto, že ste ma vyzvali, že som 

sa tam angažoval nejako, tak môžem povedať nejakú rozprávku, alebo niečo. Mne len išlo 

o to, aby tam bola súťaž proste, poctivá súťaž nech sa vysúťaží. Nakoniec vyhrala tá istá 

firma, ktorá to prevádzkovala. Fajn, máme to podčiarknuté, transparentné, vybavené. Okej. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ospravedlňujem sa ak to nebolo tak, akože 

vyznené. Ja som chcel poďakovať za to, že ste pomáhali pri organizácii tej súťaže. 

 

Mgr. Gabriel Kalna, riaditeľ ZŠ Drieňova: Ja len jednu vec ak by som mohol povedať je, že ešte 

sa stretneme vo februári, takže aj vy sa až tak veľmi netešte, pretože musíme ešte zverejniť 

zámer. Tá zmluva bude trošku vyzerať inak, keďže sme to verejné obstarávanie ukončili 

len minulý týždeň, tak sa nestihol ten zámer vyvesiť. To znamená, aby sa mohla tá zmluva 

s tým ohľadom na prípad osobitného zreteľa naozaj uzavrieť, tak budeme musieť vo 

februári ešte raz o tomto bode hlasovať. 

 

PaedDr. Mária Orságová, riaditeľka ZŠ Nevädzová: Ja by som si dovolila snáď ešte len 

povedať, pretože máte taký materiál inkognito bez doplnenia výsledkov verejného 
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obstarávania, takže jediný záujemca, ktorý sa prihlásil na školskú jedáleň na ZŠ 

Nevädzová bola pani Tatiana Štefunková, ktorá prevádzkovala jedáleň aj doteraz. Čiže 

zostáva v jej rukách jedáleň, čo je k našej všeobecnej spokojnosti, nakoľko teda aj rodičia 

aj náš pedagogický personál, aj deti boli spokojní s tým, ako sa prevádzkovala doteraz 

jedáleň, no a cena ročného poplatku z jej strany sa zvýšila na sedemtisícpäťsto eur ročne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľka a pán riaditeľ. Ak 

sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, tak vám ďakujem veľmi pekne a poprosím návrhovú 

komisiu, aby predniesla hlasovania o uzneseniach k jednotlivým všetkým štyrom 

preberaným bodom. Ďakujem. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vážení kolegovia, vážené kolegyne ideme 

schvaľovať bod číslo štyri tak, ako nám bol predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte teraz prosím. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh sme schválili počtom hlasov 

dvadsaťjeden za z dvadsaťtri prítomných, dvaja prítomní nehlasovali. 

hlasovanie č. 17 

za: 21    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 2 

-  uznesenie č. 303/XVII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: A teraz ideme hlasovať o bode päť rovnako 

ako nám bol predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: 

Ďakujem. Dámy a páni hlasujte teraz prosím. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme schválili počtom hlasov dvadsaťdva za 

z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 18 

za: 22    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

-  uznesenie č. 304/XVII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Dobre, pokračujeme ďalej. Ideme hlasovať 

o bode šesť tak ako nám bol predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem, nech sa páči dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Dámy a páni konštatujem, že aj tento návrh sme schválili počtom hlasov 

dvadsaťdva za z dvadsaťtri prítomných, jeden nehlasoval. 

hlasovanie č. 19 

za: 22    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

-  uznesenie č. 305/XVII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova:  A nakoniec bod sedem. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: A teda na záver bod sedem, o ktorom budeme 
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hlasovať tak ako nám bol predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh bol schválený počtom hlasov 

dvadsaťdva za z dvadsaťtri prítomných poslankýň a poslancov, jeden poslanec nehlasoval. 

Ďakujem. Konštatujem, že všetky dokumenty sme schválili. Pani riaditeľka, pán riaditeľ 

pekný večer vám prajeme, šťastný a veselý lockdown. 

hlasovanie č. 20 

za: 22    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

-  uznesenie č. 306/XVII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A teraz sa chcem spýtať dámy a páni, prebrali sme bod 

číslo sedem. Chcete si dať prestávku, alebo ideme pokračovať v rokovaní? Ako sa 

dohodneme? Prestávku, viacerí mi ukazujú. Pozriem ešte na ďalšie poslanecké kluby. Pán 

Herceg súhlasíte s prestávkou aj vy? Tak vyhlasujem prestávku do osemnásť päťdesiatpäť 

na sedemnásť minút. Ďakujem veľmi pekne. 

 

 

Bod č. 8 

Návrh na ukončenie obstarávania Územného plánu zóny Bajkalská roh 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni konštatujem, že v sále je dostatočný počet 

poslankýň a poslancov. Dovoľte mi teda otvoriť rokovanie k bodu číslo osem, čo je Návrh 

na ukončenie obstarávania územného plánu zóny Bajkalská roh a chcel by som poprosiť 

pani Szökeovú, aby prišla, pani Rusnákovú, aby prišla a predniesla stručne úvodné slovo. 

 

Ing. arch. Patrícia Rusnáková, Oddelenie územného plánu: Dobrý večer. Vážení prítomní, 

dovoľte mi v stručnosti oboznámiť vás s predloženým návrhom na ukončenie obstarávania 

územného plánu zóny Bajkalská roh, ktorého v riešení sa nachádzame medzi ulicou 

Bajkalská a Ružinovská. Územný plán zóny sa obstaráva od roku 2012. Prešiel niekoľkými 

etapami obstarávania a spracovania. V priebehu procesu obstarávania došlo v území 

k podstatným skutočnostiam. Na rohu ulíc Bajkalská a Ružinovská bola postavená 

administratívna budova Rosum. V roku 2019 zámennou zmluvou prešlo vlastníctvo 

pozemku jedna 15294/13 zo Slovenskej republiky, ktoré bolo vtedy v správe Univerzitnej 

nemocnice na hlavné mesto. V súčasnosti mestská časť sa snaží nadobudnúť tento 

pozemok do správy. Časť pozemku, ako je vyznačené v grafickej prílohe materiálu, bola 

územným rozhodnutím o využívaní územia zahrnutá do bilancií plôch pre administratívnu 

budovu Rosum. Vzhľadom na uvedené skutočnosti v riešenom území ostala k dispozícii na 

rozvoj už len malá časť nezastaveného územia a tá je prevažne vo vlastníctve hlavného 

mesta. Ak by sme chceli pokračovať v procese obstarávania museli by sme sa vrátiť 

o niekoľko krokov späť, nakoľko prerokovaná etapa konceptu nekorešponduje so zadaním. 

Na základe vyššie uvedených skutočností to v pokračovaní procese obstarávania územného 

plánu zóny sa javí z časového a finančného hľadiska ako neúčelové a nehospodárne. 

Z uvedeného dôvodu vám predkladáme tento návrh na ukončenie obstarávania. Toľko asi 

v stručnosti. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne, ak by som to mohol stručne 

zhrnúť. V tejto zóne už vznikla budova Rosum. Jediné ďalšie miesto, kde sa tam dá stavať, 

je pozemok, ktorý je už teraz v rukách mesta a kde chceme stavať novú ružinovskú 

plaváreň, avšak zadanie územného plánu zóny s plavárňou nepočíta. Čiže paradoxne, ak by 

sme v jeho obstarávaní pokračovali, tak si zabrzdíme tú našu plaváreň a nič iné, len sami 
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sebe hodíme poleno pod nohy. Preto navrhujeme zrušenie tohto obstarávania. Ďakujem 

veľmi pekne a otváram rozpravu k tomuto bodu. Prvý prihlásený je pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za územnoplánovaciu komisiu toto ukončenie má 

podporu, kedysi sa o tom dlho diskutovalo. Teraz to má naozaj opodstatnenie. Napriek 

tomu trošku sme diskutovali na územnoplánovacej komisii. Rád by som doplnil uznesenie 

o taký jednoduchý odstavec, ktorý v zásade umožní spraviť si predstavu, čo tam vlastne 

chceme ako Ružinov, pravdepodobne budeme chcieť zveriť ten pozemok, aby sme mohli 

vybudovať plaváreň a tak ďalej. Takže doplnenie v časti C miestne zastupiteľstvo 

odporúča pripraviť architektonickú štúdiu daného územia formou parku športových 

a oddychových priestorov. Aby sme vedeli, že teda v zásade pokračujeme tým, že tam 

chceme mať tie funkcie, ktoré sme pôvodne chceli mať, ale nemusí to mať formu 

územného plánu zóny a tak ďalej, ale skrátka aby sme tam nekreslili len plaváreň, ale celé 

to územie nejakým spôsobom rozvíjali v zmysle toho, čo už čiastočne tam bolo navrhnuté 

kedysi aj v tých konceptoch. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem chcem sa spýtať. Architektonickú štúdiu. My 

máme peniaze na tú architektonickú súťaž od vlády, čiže namiesto štúdie môže tam byť 

slovo súťaž? Ďakujem. Ak dovolíte viem, že nemám zasahovať do rozpravy, ale chcem 

vám dať aj takú úplne aktuálnu informáciu, lebo teda kolegovia z úradu pod vedením pána 

prednostu aj v spolupráci s kolegyňami z územného plánu, aj ďalšími intenzívne pracujú na 

zadaní tej architektonickej súťaže a práve teraz sme sa ocitli pred takým bodom zlomu, 

keď sa už musíme rozhodnúť, lebo tá súťaž musí, aby sme vyčerpali peniaze od vlády 

prebehnúť na budúci rok a ako keby ten bod zlomu je otázka, že aká má byť tá plaváreň, 

ktorú tam chceme? Samozrejme doplniť tie verejné priestory a ich riešenie s tým absolútne 

súhlasím a stotožňujem sa. Tá základná otázka je, že či tá plaváreň má byť ružinovský 

projekt pre Ružinovčanov, alebo veľký projekt nazvem to s celoslovenským dosahom. Ten 

rozdiel je nasledovný. Ak to má byť ružinovský projekt pre Ružinovčanov, tak si vieme 

dovoliť postaviť plaváreň s dvadsaťpäťmetrovým bazénom a možno s nejakými ďalšími 

vecami okolo, ako nejaký malý wellness, možno tretia hokejová hala, ktoré sú naozaj 

veľmi vyťažené v našom štadióne a to je niečo, čo verím, že dokážeme na to zohnať 

peniaze aj to postaviť. Ak by sme tam ale chceli robiť nejaké riešenie celomestského, alebo 

celoslovenského významu, to znamená päťdesiatku olympijský bazén, tak tie náklady sa 

šplhajú do takej sumy, odhadované sú dneska na dvadsaťpäť miliónov eur, ktoré si 

Ružinov rozhodne z vlastných zdrojov nebude môcť dovoliť, aby to aj niekedy zrealizoval. 

Rozprával som sa aj s pánom primátorom Vallom ohľadom toho, že Pasienky sú v zlom 

stave, že či by sa mesto nechcelo zapojiť do tohto projektu plavárne a robiť nový 

olympijský bazén v Ružinove, ale priorita mesta je jednoznačne rekonštruovať Pasienky. 

Majú tam uväznených hrozne veľa peňazí aj z minulosti. To znamená nedá sa očakávať, že 

by bola participácia zo strany Magistrátu hlavného mesta. Ešte chceme urobiť jedno 

rokovanie s ministerstvom školstva, ale v dnešnej situácii ja úprimne neverím tak úplne 

tomu, že sa podarí zohnať takéto veľké peniaze a tým pádom ešte sa s vami o tom budeme 

chcieť v januári rozprávať, ale to rozhodnutie, ku ktorému dnes inklinujeme teda je, že 

urobiť tam športový priestor aj s tými parkovými úpravami s plavárňou, ktorá bude slúžiť 

Ružinovčanom, výukový bazén plus voľnočasový bazén, ktorý si môžeme dovoliť 

postaviť, lebo tie náklady na väčší bazén stúpajú exponenciálne, že päťdesiatka nestojí 

dvakrát toľko než dvadsaťpäťka, ale stojí skoro šesťkrát toľko kvôli tým objem a všetkému 

čo sa tam musí riešiť a skôr kolegovia sa ešte pozerajú na to, že či by sa ten priestor nedal 

využiť aspoň na to, že by sa tam postavila ešte nejaká tretia hala pre hokejový štadión. Tie 

dnes naozaj praskajú vo švíkoch a sú aj určitou ziskovou zárobkovou činnosťou pre RŠK, 

hokejových štadiónov, teda ľadových plôch tiež nie je tak veľa v Bratislave a dokonca 

existujú technické riešenia, že môže byť napríklad, že na prízemí bazén a na poschodí 
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tréningová hokejová hala a podobne. Limitovaní sme teda aj tým, že bude dokončený 

čoskoro heliport ružinovskej nemocnice, ktorý má jeden taký pozitívny dopad, chcem 

povedať na celé sídlisko a to je výšková regulácia kvôli náletovým kužeľom vrtuľníka tým, 

že tam vznikol heliport, tak sú ako keby v tom dostupnom rádiuse limitované výšky 

všetkých budov, ktoré tam niekedy môžu vyrásť. Ďakujem veľmi pekne za pozornosť. Ešte 

pán Méheš s faktickou? Nie. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, ak sa ešte niekto 

ďalší hlási do rozpravy. Ak nie, tak ďakujem veľmi pekne. Ukončujem možnosť prihlásiť 

sa do rozpravy a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážené dámy a páni ideme 

hlasovať o doplňujúcom návrhu od Petra Hercega. Ja ho teraz prečítam. Doplnenie časti C 

odporúča pripraviť architektonickú súťaž daného územia formou parku, športových 

a oddychových priestorov. Poprosím dajte hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím teraz.  

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol jednomyseľne schválený počtom hlasov 

dvadsaťtri za z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 21 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  doplňujúci návrh bol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Teraz ideme hlasovať o samotnom návrhu bodu 

osem tak ako bol predložený. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Hlasujte teraz dámy a páni prosím. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že aj tento návrh sme schválili jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťtri za z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 22 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 307/XVII/2020 

 

 

Bod č. 9 

Návrh Zriaďovacej listiny Ružinovského domova seniorov 

 

Bod č. 10 

Návrh na prevod vlastníckeho práva spoluvlastníckeho podielu ¼ nehnuteľností - rodinného 

domu so súp. č. 1229 na parc. č. 9531 a pozemkov registra „C“KN parc. č. 9531, parc. 

č. 9532/1 a parc. č. 9532/2, katastrálne územie Nivy, evidovaných na LVč. 709 do 

bezpodielového spoluvlastníctva manželov Jána Lakatoša a Margity Lakatošovej, 

trvale pobytom Liptovská 20, 821 09 Bratislava, vlastníkov ostatných ¾ 

spoluvlastníckych podielov predmetných nehnuteľností, podľa ustanovenia § 9a ods. 

8 písm. c)zák. SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, 

prevod podielu majetku obce, ktorým sa realizuje zákonné predkupné právo 
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Bod č. 11 

Návrh na nájom nehnuteľného a hnuteľného majetku vo vlastníctve a správe Mestskej časti 

Bratislava - Ružinov spoločnosťou Trhoviská Ružinov, s.r.o., so sídlom Mierová 21, 

827 05 Bratislava – mestská časť Ružinov, IČO: 53 342 291, podľa ustanovenia § 9a 

ods. 9 písm. c) zák. SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

 

Bod č. 12 

Návrh na bezodplatnú správu nehnuteľného a hnuteľného majetku 

 

Bod č. 13 

Návrh na schválenie zmien Zakladateľskej listiny spoločnosti Ružinovská rozvojová 

spoločnosť, s. r. o. so sídlom Mierová 21, 827 05 Bratislava, identifikačné číslo: 52 954 

790 a schválenie personálnych zmien v jej orgánoch 

 

Bod č. 14 

Návrh na schválenie zmien Zakladateľskej listiny spoločnosti Trhoviská Ružinov, s. r. o. so 

sídlom Mierová 21, 827 05 Bratislava, identifikačné číslo: 53 342 291 a schválenie 

personálnych zmien v jej orgánoch 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je bod číslo deväť Návrh 

zriaďovacej listiny Ružinovského domova seniorov. Pán Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo pán starosta. Pán starosta počas prestávky 

sme hovorili o zlúčenej rozprave k bodom jedenásť až štrnásť a ja budem odvážny, že by 

sme do toho zaradili bod deväť do bodu štrnásť. Ak budú predkladatelia z bodu deväť, 

desať s tým súhlasiť, tak až po bod štrnásť by to bola spoločná rozprava. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: No trošku ťažko si viem úvodné slová predstaviť, ale teda 

to bol procedurálny návrh. Čiže procedurálny návrh bol, aby sme viedli zlúčenú rozpravu 

od bodu deväť až do bodu štrnásť. Čiže jedna rozprava a potom samostatné hlasovania. 

Dámy a páni hlasujte prosím o tomto procedurálnom návrhu teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Takže procedurálny návrh bol schválený. 

hlasovanie č. 23 

za: 22    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  procedurálny návrh bol schválený 

 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dovoľte mi teda bleskovo prebehnúť úvodné slová 

k týmto materiálom. Veľmi z rýchlika. My sme už o tých materiáloch diskutovali na 

komisiách, ale aj pre verejnosť, ktorá nás sleduje. Bod číslo deväť je Návrh zriaďovacej 

listiny Ružinovského domova seniorov, ktorou schvaľujeme čisto formálne preto, lebo 

denné centrá boli vyňaté z RDS-ky a preto musíme upraviť jej zriaďovaciu listinu. Bod 

číslo desať je Návrh na predaj jednej štvrtiny rodinného domu manželom Lakatošovcom. 

Je to rodinný dom na Nivách, ktorí v ňom odjakživa bývajú a my sme tú jednu štvrtinu 

získali kvôli tomu, že niekedy v sedemdesiatich rokoch ich bratranec emigroval na západ 

a bol mu udelený trest prepadnutia majetku, kde teda jedna štvrtina rodinného domu 

prepadla v prospech štátu. Navrhujem odstrániť túto historickú krivdu tým, že aj keď teda 

nám nedovoľuje zákon len tak tú jednu štvrtinu vrátiť zadarmo, predať im ju za cenu 

znaleckého posudku, čo je päťdesiatpäťtisíc eur. Keby sme, hovorím otvorene, keby sme 
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veľmi chceli a dali by sme si urobiť kontra znalecký, možno by sme dostali o nejakých 

desať, dvadsaťtisíc eur viac, ale vnímam to tak, že momentálne znalecký máme a ideme 

odstraňovať tú historickú krivdu toho prepadnutia majetku za trestný čin proti socialistickej 

republike. Preto sme navrhli tento materiál opäť v takomto znení. Body číslo jedenásť 

a dvanásť sa týkajú správy majetku kvôli založeniu novej VPS-ky a teda prechodu majetku 

na trhoviska Ružinov a na novú VPS. Bod číslo trinásť, štrnásť sú návrhy zriadenia 

dozorných rád v podnikoch Ružinovská rozvojová spoločnosť a trhoviska Ružinov, kde tie 

mená teda boli doplnené podľa dohody medzi jednotlivými poslaneckými klubmi. Čiže za 

každý poslanecký klub je tam jeden nominant. Toľko úvodné slová k bodom deväť až 

štrnásť a otváram zlúčenú rozpravu ku všetkým bodom deväť až štrnásť ako ste si 

odhlasovali. Ako prvý prihlásený pán poslanec Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja v mene Katky Šimončičovej mám návrh 

uznesenia k bodu číslo dvanásť, čiže k VPS-ke. Takže ho prečítam ako Katka chce, aby 

som prečítal. Miestne zastupiteľstvo Bratislava - Ružinov žiada starostu, aby zabezpečil 

zverejňovanie vykonaných prác organizáciou Verejnoprospešné služby Ružinov, 

príspevková organizácia, ako informačný materiál zasadania miestneho zastupiteľstva 

v roku 2021. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Môžem sa spýtať, že aký je tam termín 

a možno pekne poprosiť, že aby to nebolo, že na každé zastupiteľstvo? 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Tak môžeme to zmeniť ja neviem, teda v štvrťročných 

intervaloch, alebo v polročných. Štvrťročne lepšie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Okej, čiže štvrťročne. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Čiže na každé. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán vicestarosta Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Neviem si to úplne 

predstaviť, že či VPS dá, že dvadsiateho prvého desiaty o šestnásť päťdesiatsedem boli 

vymeniť poklop v Parku Andreja Hlinku, alebo štrnásteho dvanásty o dvanásť 

päťdesiatjeden boli upratať psie exkrementy na chodníku. Čiže akože poprosím, aby tento 

návrh bol naozaj špecifikovaný s tým, že čo tam chce mať predkladateľ a potom sa o tom 

môžeme rozprávať, lebo takto ja neviem či za to budem hlasovať, pretože taký papier, že 

nech potom urobíme hocičo, tak potom zase s tým bude mať niekto problém. Čiže 

poprosím normálne, ak má predkladateľ záujem, nech pripraví excelovskú tabuľku, kde to 

bude špecifikované, ktorú potom bude VPS vypĺňať, lebo VPS tu nie je na to, aby vypĺňala 

pre niekoho tabuľky, ale preto, aby v teréne pracovala. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pani poslankyňa Biharyová. 

 

JUDr. Michaela Biharyová, poslankyňa MZ: Ja chcem upozorniť na to, že na stránke ružinovskej 

VPS-ky je v súčasnosti požiadavky za jednotlivé mesiace a tam je aj spôsob vybavenia aj 

fotky toho vybavenia. Takže veľa sa dá aj z tohto dohľadať, že čo robili. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán poslanec Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Mám informáciu teda, že by to bolo niečo podobné ako pri 

škôlkach a školách, keď sa riešia tie počty, ale ja si myslím, že mohlo by to byť 
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jednoduché spraviť, keďže určite VPS-ka bude mať nejaký zoznam prác, ktoré robí. Veď 

nie je to tak, že robte čo chcete páni vo VPS-ke, ale nejaký zoznam tam proste bude. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Áno dobre. Určite by sme ocenili, ak by potom aj 

predkladateľ sa vedel, že stretnúť a možno skúsiť nejako vyšpecifikovať, že akú formu má 

na mysli. Pán vicestarosta Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem iba zareagujem, že presne ako 

povedala pani Biharyová, však ty ako bývalý predseda dozornej rady abdikovaný a pani 

Šimončičová ako dlhoročný člen dozornej rady viete, že na stránke RPVPS je každý deň 

zverejňovaný sumár, čo sa tam deje. Sú tam aj požiadavky, dokonca myslím, že aj 

s fotografiami spätne dokladovanými vykonaných prác. Čiže iba špecifikujte, že ako si to 

predstavujete a naozaj, že dohodnime sa, že sadneme aj s oddelením životného prostredia, 

sadnime si s VPS-kou a niekedy ja neviem od februára, od marca to pripravme, lebo takto, 

že zrazu niečo šplechnúť do pléna nepripravené, tak to to úprimne povedané sa mi nepáči. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán poslanec Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ja nebudem osobný nie je to šplechnutie do pléna, ale je to 

vypracovaný návrh Katkou, ktorá si na tom dala záležať, ale aby ste pochopili zmysel. Ide 

o to, že vlastne príspevková organizácia už nebude mať dozornú radu, nebude pod 

kontrolou ostatných poslancov, čiže o to ide, ak tam budú tie, akože v tom informačnom 

materiáli to, čo požadujeme, je to istý druh kontroly. Iba o to ide a je to myslím si, že dosť 

jednoduché. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ja zase si dovolím do toho vstúpiť. Takto, my 

určite plánujeme zaviesť nejaký systém kontrolingu tým, že je to tak pomerne narýchlo 

budeme sa sami učiť a budeme to robiť počas prvého štvrťroku budúceho roka. Mohol by 

som mať ešte jednu prosbu, že by termín prvého podania správy bol v máji budúceho roka? 

Aby sme vedeli naozaj vycizelovať tú štruktúru za prvý štvrťrok? Okej vidím, že súhlas. 

Takže začali by sme prvou správou v máji a budeme to vnímať ako formu kontrolingu 

toho, že aké činnosti vlastne nová VPS robí. Ďakujem. Pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja som práve to chcel upresniť a nejako viac sa 

k tomu vyjadriť. Tým, že VPS-ka, stará VPS-ka dávala denné hlásenia z nich sa dajú robiť 

aj kumulatívne hlásenia a tak ďalej. Navyše stará VPS-ka fakturovala svoje služby a tým to 

bolo kontrolované úradom. Neboli vykonané, neboli dostatočne vykonané, nebolo 

zaplatené. Čiže to bolo v rukách inak ako keď je to príspevková organizácia. Čiže za tým 

návrhom je to, aby sme videli, čo reálne robí, lebo dostane každý mesiac svoj balík peňazí 

a v zásade okrem toho, že či vidíme nevidíme, či je pokosené, tak nevieme. Čiže je to 

trošku rozdiel a práve to je za tým návrhom, aby som vysvetlil, čo tým teda aj Katka 

myslela, no a ja ešte dopĺňam, že vlastne napríklad magistrát má denné hlásenia na úradnej 

tabuli čo robí komunálny podnik, denne to zverejňujú na úradnej tabuli a takisto aj 

technické služby zverejňujú, čo robia. Čiže tam je takáto kontrola napríklad tým, že zatiaľ 

je to teda oddelenie magistrátu. Čiže tam sme smerovali. Čiže nie je to nejaké sekírovanie 

niekoho, ale zostane pod kontrolami raz za čas, aby sme mali nejaký prehľad, že áno za tie 

peniaze čo dostávajú a nebudú malé, možno to nie sú zázračné peniaze, ale nie je to málo 

peňazí, lebo už hovoríme v miliónoch, tak aby sme vedeli, čo ktorý mesiac spravili, alebo 

podobne. Takže to také vysvetlenie. No a druhá vec, ktorú sme riešili s pánom 

Leščinským, ja neviem teda aké riešenie našiel, ale prisľúbil nám na komisii, že ho nájde. 

Katke Šimončičovej, týmto ju pozdravujem. Mala veľmi na srdci jeden problém, možno tí 
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čo ste dlhšie v službe poslanca o tom viete, keď názvy podnikov nie sú gramaticky 

správne. Ružinovský podnik verejno medzera pomlčka medzera verejnoprospešných 

služieb bol gramaticky nesprávny. V slovníku slovenského jazyka je verejnoprospešný ako 

jedno slovo, preto sme na komisii požiadali pána Leščinského, či vie spraviť to, aby nové 

verejnoprospešné služby Ružinova VPSR boli gramaticky správne. Ja viem, že teda už 

prvé podania boli spravené, ale vieme zísť z ešte kratšej cesty a budeme to mať dobre 

napísané. Takže vyzerá to ako gramatická drobnosť, ale teda keď to teraz zakladáme 

a vlastne nám začne fungovať od prvého januára tá príspevkovka už naplno, tak nech sa aj 

gramaticky správne volá a týmto pozdravujem aj pani poslankyňu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán Leščinský. Ináč o vás som už 

počul, že ste mäkký na komisiách. 

 

Ing. Viktor Leščinský, ekonóm spoločnosti RPVPS: Ďakujem veľmi pekne. Momentálne sme 

v schvaľovacích konaniach, čo sa týka nakladania s odpadmi a tieto veci. Nechceme to 

momentálne zastaviť, ako vy hovoríte pán predseda vrátiť sa z kratšej cesty, lebo tá kratšia 

cesta pre nás znamená predĺženie času do takých období, že nestihneme potom všetky 

legislatívne podmienky. Čiže prosím dostaňme sa do štandardného výkonu činností 

a potom rozbehneme zmenu mena. Čiže takto sme to mysleli. Ja som sa takisto pýtal 

právnikov ako to je teraz, neodporučujeme teraz zmeniť názov. Začnime plniť funkcie, 

ktoré máme, získame to na povolenie s pomlčkou a potom to prehodíme bez pomlčky. 

Ďakujem. Dneska všetko beží elektronicky, netlačia sa. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre. Ďakujem veľmi pekne a pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja sa chcem spýtať konkrétne, kto bude 

zvolávať tú dozornú radu, keďže v tej zakladateľskej listine nie je ako sa menuje predseda 

dozornej rady. Čiže možno aby tu nevzniklo nejaké vákuum, že teda každý bude čakať, že 

niekto iný zvolá tú dozornú radu a teda ako sa bude voliť predseda, lebo tiež to chýba v tej 

zakladateľskej listine a chcem sa teda spýtať aj konkrétne na riaditeľa pána prednostu tej 

Ružinovskej spoločnosti rozvojovej teda bolo viackrát povedané, že už teda nechce byť na 

tej pozícii. Takže kedy budeme teda môcť očakávať nejakú voľbu nového konateľa a akým 

spôsobom? A tiež teda, či pán Leščinský ostane riaditeľom tej spoločnosti trhoviska, alebo 

teda tiež bude tam nejaké výberové konanie, alebo ako bude vlastne prebiehať ten proces 

výberu riaditeľa ak bude. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem ďalej pán predseda Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem. Nadviazal by som iba na predrečníčku k bodu 

trinásť by som si dovolil navrhnúť pán starosta, aby predsedom dozornej rady bol Ing. 

Sirotka a v bode štrnásť si dovolím navrhnúť, aby predsedom dozornej rady bola Ing. 

Pagáčová. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ja fakt nechcem vstupovať do debaty. Nemá si to voliť 

dozorná rada sama spomedzi seba? 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Môže aj zakladateľ. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre, čiže vnímam to ako oficiálne pozmeňujúce návrhy 

písomne podané. Ďakujem veľmi pekne. Pani Ďurajková s faktickou. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem ja len teda, že tam absentuje tá voľba 
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predsedu dozornej rady. Takže ja neviem teda, že či je možné takto ho navrhnúť, keď to 

tam nie je v tej zakladateľskej listine. Teda len aby to bolo jasné, že tam to nie je ako sa 

volí predseda dozornej rady, tak otázka je, že či môže týmto spôsobom? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Tak už pani Poprendová naštartovaná pribehla. Nech sa 

páči dávam jej slovo. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Dobrý deň prajem. No pokiaľ ide o dozornú 

radu v spoločnosti s ručením obmedzeným, je to neštandardné, pretože ona v podstate sa 

nezriaďuje pokiaľ zakladateľský dokument nehovorí inak. Dozorná rada je koncipovaná 

v Obchodnom zákonníku inak ako dozorná rada pri akciovej spoločnosti. To znamená tam 

nie je ani potreba, lebo ani zákon to nepredvída, že sa volí predseda, alebo členovia 

dozornej rady, podpredsedovia teda myslím. Čiže je na vás, ak si v rámci zakladateľskej 

listiny tým pádom by musela byť zakladateľská listina zmenená tak, že miestne 

zastupiteľstvo volí členov dozornej rady a zároveň aj predsedu, podpredsedu a ostatných 

členov. Čiže podľa mňa je to zbytočné, ale ako keď to chcete, tak môže to tam byť, len 

neviem, že či pri zápise do Obchodného registra v kolónke, kde sa zapisujú členovia 

dozornej rady je aj niečo také, že predseda podpredseda. Pri akciovej spoločnosti to je, pri 

eseročke nie. Lebo to je taký zvláštny inštitút, ktorý je úplne jednoducho upravený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja len teda, že kto bude zvolávať, keď to tam 

nebude, že predseda bude zvolávať tú dozornú radu tak, aby to bolo jasné. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Takto poviem. Dozornú radu pri eseročke 

máme aj v TVR myslím. Tam je to rovnako koncipované ako v tomto návrhu, ktorý je 

teraz momentálne predkladaný. Čiže vlastne vychádzali sme z toho vzoru, poviem to tak, 

zákon nerieši zvolávanie, ale v podstate vy sa môžete zvolať sami so sebou, keď to chcete 

tam mať vyprecizované. Dá sa to upraviť, ale musí to byť formou zmeny zakladateľskej 

listiny, že nielen zriadiť, ale aj v podstate ten celý proces vášho zvolávania, ak to nie je 

upravené v zakladateľskej listine platí, čo hovorí zákon. Čiže to znamená aj uznášanie sa 

a zároveň prijímanie rozhodnutia. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem takže ak sa smiem spýtať, tak čo teraz? 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: No ja by som to ponechala tak ako to je. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán poslanec Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja som trošku prekvapený z toho návrhu, 

ktorý nebol dohodnutý, ale výnimočne som za. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Myslíte ten návrh na predsedov? Áno, nebol dohodnutý, 

ale padol teda. Otázka je pán doktor Méheš, ak som pochopil správne, čo hovorí pani 

Poprendová, tak povedala, že ak chceme my ako zastupiteľstvo zvoliť predsedu, tak 

musíme upraviť aj znenie zakladateľskej listiny, nielen si to schváliť. Ak môžem len dať 

prednosť, že nech zareaguje, aby sme si to. Pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem. Myslím si, že budúcu činnosť tej spoločnosti to je 

jednoduchšie a druhá vec čo je, tak to je to, že ten materiál som predpokladal, že to znenie 

už je tam /nezrozumiteľné/... takže neviem teraz aký je stav zo strany právneho oddelenia. 
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JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Ešte raz. Nerozumiem. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Že je tu iba výňatok zo zakladateľskej listiny, čiže nemám 

možnosť čítať aktuálne celú zakladateľskú listinu. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: V prílohe tohto materiálu je aj úplné znenie. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Nemám. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Asi ste si to zle vytlačili. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Tak mi to dali na stôl. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Na stôl vám dali iba pokiaľ viem zmenu 

uznesenia, ktoré bolo menené, ale materiál bol zasielaný. Čiže vlastne na stôl vám dávali 

iba zmenu uznesenia, kde sa iba doplnili mená, na ktorých bola dohoda. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre. Zatiaľ ešte pán Herceg má slovo. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja som sa chcel len opýtať teda, či môžeme zvoliť 

ešte raz si to ujasniť, či môžeme zvoliť predsedu, ak tu teda nie je uvedený. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Môžete. Je to na vás. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: A povinnosť zvolávať dozornú radu, lebo keď hovoríte, že to 

môže aj ostať tak ako je, nejako by mala byť zakotvená, aby sa nestalo, že sa čaká a teda 

mala by raz za štvrťroka ako zasadnúť. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Čakať sa nemusí. Vy ste dozorná rada, ktorá 

môže kedykoľvek nahliadať do akýchkoľvek dokumentov, môže sa zúčastňovať valného 

zhromaždenia. To znamená, keď starosta bude sa o niečom rozhodovať, ale väčšinou o tom 

rozhodujete vy na tejto pôde ako valné zhromaždenie a až následkom toho je rozhodnutie 

pána starostu, ktorý vydá rozhodnutie. Vy môžete kedykoľvek podľa Obchodného 

zákonníka zvolať valné zhromaždenie. To znamená, že jediného spoločníka. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Prepáčte, ja som myslel teda otázku na tú dozornú radu ak sa 

nikto z tých štyroch nenájde, kto by to ani raz za rok zvolal, hoci tá dozorná rada. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Tak potom nie je potrebná zrejme dozorná 

rada. Nad tým sa treba zamyslieť, lebo naozaj pri eseročkách je to nezvyčajné, ale akože ja 

chápem, že je to spoločnosť mestskej časti. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Lebo je tam prepáčte, je tam napísané, že sa myslím vyjadruje 

ku nejakým podkladom. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Áno to je zo zákona priamo. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Áno, čiže bolo by dobré možno, ale neviem či to teraz tam 

doplníme, že zvolajú jeden poverený člen, alebo predseda a minimálne raz za rok sa teda 

zíde, alebo niečo také, či tam by nemalo byť, aby ... 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Takto to poviem. Nemusí to tam byť, ale 
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môže to tam byť. Len ide o to, že sa musíte na tom dohodnúť. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre. Čiže ja by som si dovolil navrhnúť pán Méheš dal 

pozmeňujúci návrh o tom sa bude hlasovať. Buď prejde, alebo neprejde a s tým, že si 

berieme domácu úlohu, že teda dopracujeme aj tieto pravidlá do niektorého z ďalších 

zastupiteľstiev, napríklad na február. Fungovanie a zvolávanie rokovaní dozornej rady, 

lebo to asi teraz tu nevymyslíme. Ďakujem. Ešte pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Zatiaľ to vyzerá byť z toho znenia 

materiálu v poriadku ten návrh, takže je to okej. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán Mgr. Bodnár ešte prihlásený. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem. Čiže vlastne z toho návrhu vyplýva, že každý člen 

môže takpovediac, poviem to jednoducho, konať svojvoľne a nahliadať do dokumentov 

bez zasadnutia dozornej rady? 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Môžete si to žiadať. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Hocikedy, hocijak ako chceme. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Tak môžete si o to požiadať. Tam ide o to, že 

v podstate podľa zákona dozorná rada musí mať v tomto prípade minimálne troch členov. 

Vy ste, teda bola dohoda na štyroch. Ja by som teda osobne navrhovala troch, alebo 

piatich, lebo inak je to trošku také čudné. Uznášať sa môže ak je prítomná nadpolovičná 

väčšina všetkých členov dozornej rady, to v tomto prípade znamená minimálne traja musia 

byť prítomní a rozhodnutie dozornej rady sa schvaľuje väčšinou prítomných. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: A ešte mám otázku, že vlastne, keď predseda dozornej rady 

nezvolá zasadnutie dozornej rady, čo sa teda musí podľa Obchodného zákonníka, pokiaľ 

správne rozumiem. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: Nemusí. 

  

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ale štyrikrát ročne mala byť zasadať dozorná. Čiže ako 

dozorná rada bude iba na papieri de facto. 

 

JUDr. Eva Poprendová, vedúca právneho odboru: No ona nemusí byť na papieri, keď sa 

vyprecizujú tie veci, postupy procedurálne, na ktorých vy sa dohodnete a schválite si. 

Pretože pri zakladateľskej listine zákon hovorí jasne, čo musí obsahovať a za akých 

podmienok sa môže, alebo nemusí zriaďovať dozorná rada v obchodných spoločnostiach. 

Tu je ponechané na spoločníkovi, že či sa zriadi, alebo nezriadi dozorná rada a ak áno, za 

akých podmienok sa schvaľuje, ako sa schádzajú a tak ďalej. Ale je to na vás, lebo zákon 

ponecháva v tomto prípade na vás to rozhodnutie. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Dobre ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Možno by som len doplnil, že to čo aj pani doktorka 

hovorila ja mám za to aj zo skúsenosti zo súkromného sektora, takže áno, každý člen 

dozornej rady má právo aj osve žiadať sprístupnenie všetkých dokumentov spoločnosti 

a nahliadať do nich. A to je asi aj podstata tejto dozornej rady, že čo sme chceli. Ďakujem 

veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, tak uzatváram rozpravu. Aha, ešte pán 
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vicestarosta Gašaj. 

 

Ing. Michal Gašaj PhD., zástupca starostu Ružinova: Pán starosta, ďakujem za slovo. Ja len 

kratučko trošku odľahčím a prejdem teda na ten bod deväť, keďže je to zlúčená rozprava. 

Jedná sa o zriaďovateľskú listinu Ružinovského domova seniorov a okrem iného a okrem 

toho, že z tej listiny vypadli denné centrá, ktoré museli teraz z formálneho hľadiska, je tam 

zachytená ešte jedna taká zaujímavá skutočnosť a síce, že náš Ružinovský domov seniorov 

sa stáva takpovediac, alebo stane sa takpovediac dá sa povedať nemocničným zariadením. 

To znamená, že bude poskytovať ošetrovateľskú opateru. To znamená, že bude aj zaradený 

do siete zdravotných poisťovní a zdravotné poisťovne budú preplácať určité úkony, ktoré 

sú spojené s touto ošetrovateľskou starostlivosťou. Máme na území Slovenskej republiky 

zhruba dvestodvadsať domovov dôchodcov a takýchto domovov dôchodcov, ktorí sú 

zaradení do tejto siete zdravotných poisťovní je len sedem. Čiže naozaj je to niečo trošíčku 

takého unikátneho charakteru a hovorí a svedčí to o úrovni toho domova dôchodcov, alebo 

teda tej RDS-ky ako to pracovne nazývame. Takže som vám to chcel dať do pozornosti, 

aby ste vedeli, že o čo sa tam jedná a naozaj aj trošíčku vyzdvihnúť prácu toho domova 

seniorov, lebo ho máme na vysokej úrovni. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem s faktickou poznámkou pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem ja len teda zopakujem tú otázku, alebo 

možno ani ju netreba opakovať ohľadom tých zmien o konateľoch trhoviska ružinovskej 

spoločnosti. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ja by som vám odpovedal, ale musím čakať na 

záverečné slovo vždycky. Ďakujem. Ak sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, tak končím 

možnosť prihlásiť sa do rozpravy a dovoľte mi v záverečnom slove len odpovedať pani 

Ďurajkovej. Čo sa týka Ružinovskej rozvojovej spoločnosti, to je spoločnosť, ktorá okrem 

tých dvoch transakcií s nákupom pozemkov nevykonáva zatiaľ ďalšiu činnosť. Čiže my 

sme teraz zvlášť po zriadení tej dozornej rady akože pán prednosta je trošku kľudnejší, 

pretože naozaj nie je samojediný, kto tam je už má aspoň nejaký dohľad nad sebou. 

Každopádne nejakú platenú funkciu nejakého konateľa si tam nevieme predstaviť, že by 

sme platili. Čiže máme výhodu, že to zatiaľ robí zadarmo a čo sa týka trhoviska Ružinov. 

Je to vec na debatu. Ja vnímam požiadavku, že robiť tam súťaž. Zároveň chcem povedať, 

že pán Leščinský to vykonáva za minimálnu mzdu a Trhovisko Ružinov je firma, ktorá 

nazvem to, že to je pätnásť chlapov v montérkach, ktorých treba riadiť z hľadiska toho 

priebehu, ale vnímam tú požiadavku, že poďme sa baviť o budúcnosti trhoviska 

Miletičova, že trhovisko Miletičova si zaslúži rozmýšľať nad tým koncepčným riadením 

z hľadiska toho, že ako nastavovať možno nejaký marketing, ako nastavovať stratégiu toho 

trhoviska. Konieckoncov spracúva tie podklady na súťaž na revitalizáciu trhoviska. Otázka 

je, že či by toto malo byť zosobnené v nejakej úlohe manažéra, pretože som presvedčený, 

že za tie peniaze, ktoré tam v tých trhoviskách Ružinov sú, sa nedá najať nejaký manažér, 

ktorý by aj keď by sme zdvojnásobili plat, tak za sedemsto eur špičkový medzinárodný 

manažér by prišiel medzi týchto pár chlapov v montérkach a riešil túto prevádzku. Možno 

by bolo lepšie riešiť to nejakým konzultantom, ktorý by pracoval pre miestny úrad, alebo 

bol /nezrozumiteľné/... normálne v nejakej súťaži, alebo niečo podobné. Dohodnime sa, že 

sa o tom budeme v januári, februári rozprávať a poďme nájsť nejaký modus operandi. Ak 

bude väčšinová požiadavka, že robiť súťaž na miesto konateľa, riaditeľa trhovísk Ružinov, 

vieme urobiť aj výberové konanie, ale toto nie je proste veľká medzinárodná firma, kde by 

sme vedeli urobiť súťaž, kde sa nám desať záujemcov proste pobije o to za tých 

podmienok ako to tam vyzerá na tých trhoviskách Ružinov a to, že to treba koncepčne 

riadiť. Áno súhlasím, možno existuje nejaká iná forma, možno niečo nájdeme, možno nie, 
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určite sa dohodneme. Ďakujem veľmi pekne. A poprosím teda návrhovú komisiu 

o uvedenie jednotlivých hlasovaní od bodov deväť až do bodu štrnásť, pričom registrujem 

teda, že pozmeňujúce návrhy boli podané k bodom dvanásť, trinásť a štrnásť. Nech sa páči. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia. Ideme hlasovať o súbore bodov. Začneme teda bodom deväť tak ako nám bol 

predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme prijali jednomyseľne počtom hlasov dvadsaťtri 

za z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 24 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 308/XVII/2020 

 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vďaka za slovo. Pokračujeme bodom desať 

rovnako ako nám bol predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte prosím teraz. To je ten 

spätný odpredaj jednej štvrtiny rodinného domu rodine Lakatošovcov. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že aj tento návrh sme prijali jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťtri za z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 25 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 309/XVII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vďaka. Pokračujeme bodom jedenásť v návrhu 

na nájom nehnuteľného majetku vlastníctve a v správe mestskej časti Ružinov, 

spoločnosťou Trhoviska Ružinov s. r. o. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol schválený počtom hlasov dvadsaťtri za 

z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 26 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 310/XVII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vďaka. Teraz ideme hlasovať za zmenu 

uznesenia k bodu dvanásť Návrh na správu nehnuteľného a hnuteľného majetku. Ja 

prečítam ten bod, aby sme vedeli o čo sa jedná. Navrhuje Katarína Šimončičová v mene 

Kamila Bodnára. Mestské zastupiteľstvo Bratislava - Ružinov žiada starostu, aby 

zabezpečil zverejňovanie vykonávaných prác organizáciou Verejnoprospešné služby 
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Ružinov, príspevková organizácia ako informačný materiál k zasadaniam mestského 

zastupiteľstva v roku 2021. Prvý materiál s termínom máj 2021. Prosím dajte hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte 

o pozmeňujúcom, o doplňujúcom návrhu prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že doplňujúci návrh bol schválený počtom hlasov štrnásť za, 

dva proti, sedem sa zdržalo. 

hlasovanie č. 27 

za: 14    proti: 2  zdržali sa: 7  nehlasovali: 0 

-  doplňujúci návrh bol schválený 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vďaka a teraz ideme hlasovať o samotnom 

bode dvanásť. Návrhu na bezodplatnú správu nehnuteľného a hnuteľného majetku. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte prosím teraz o zverení 

majetku do správy našej novej VPS. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že aj tento návrh bol schválený počtom hlasov dvadsaťtri za 

z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 28 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 311/XVII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vďaka. Tak pokračujeme na bod trinásť. Máme 

tu jednu zmenu uznesenia, ktorú predložil pán doktor Méheš. Ja ho prečítam ten návrh. 

Vymenúva za prvé Moniku Ďurajkovú, Ing. Moniku Ďurajkovú, za druhé Mgr. Kamila 

Bodnára, za tretie doktora Matúša Méheša, za štvrté Ing. Vladimíra Sirotku PhD. a za 

predsedu dozornej rady Vladimíra Sirotku, vznik funkcie ku dňu prvému prvý 2021. 

Prosím dajte hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Hlasujte prosím o tomto doplňujúcom návrhu. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme schválili. Ak som to správne pochopil, toto bol 

nový návrh uznesenia, lebo sme schválili aj členov dozornej rady aj predsedu. 

hlasovanie č. 29 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  doplňujúci návrh bol schválený 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Tam sa jednalo o zmenu uznesenia o tom, aby 

sme vyhlásili hneď predsedu, alebo teda zvolili predsedu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ale to čo ste prečítali už sme schválili aj členov dozornej 

rady, aj predsedu čiže o tom pôvodnom uznesení už nemusíme hlasovať. Tak. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Nie, podľa mňa musíme hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Čiže to bolo vlastne nové uznesenie. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: To bolo zmena k uzneseniu, ktoré hovorí 
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o tom, že predsedom dozornej rady sa stáva Vladimír Sirotka a od prvého prvý je vznik 

jeho funkcie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Aha musíme, lebo to vlastne pôvodné uznesenie má 

viacej bodov ešte, nielen toto. Dobre, ďakujem veľmi pekne. Čiže teraz pôjdeme o návrhu 

ako celku zmien pozmeňujúceho schváleného návrhu. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Áno, teraz ideme hlasovať o celkovom bode 

trinásť, čiže o vzniku spoločnosti Ružinovská rozvojová spoločnosť. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme schválili počtom hlasov dvadsaťtri za 

z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 30 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 312/XVII/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Opäť k bodu štrnásť máme jeden pozmeňujúci 

návrh. Tiež od pána doktora Méheša. Rovnako vymenúva členov dozornej rady Ing. 

Moniku Ďurajkovú, Mgr. Kamila Bodnára, Mgr. Michala Vicáňa a Ing. Alexandru 

Pagáčovú vymenúva za predsedkyňu dozornej rady s vznikom funkcie tiež od prvého prvý 

2021. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že aj tento návrh sme schválili počtom hlasov dvadsaťtri za 

z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 31 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  doplňujúci návrh bol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A ešte pán predseda Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: A teraz ideme hlasovať o samotnom bode 

štrnásť návrh na schválenie zmien zakladateľskej listiny spoločnosti Trhoviská Ružinov s. 

r. o. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že aj tento návrh sme schválili počtom hlasov 

dvadsaťtri za z dvadsaťtri prítomných, čím sme vyčerpali hlasovanie v tejto zlúčenej 

rozprave. 

hlasovanie č. 32 

za: 23    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 313/XVII/2020 
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Bod č. 15 

Návrh Súhrnná správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach škôl a 

školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava - Ružinov 

za školský rok 2019/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je súhrnná správa 

o výchovnovzdelávacej činnosti a tak ďalej. Poprosím pani Vasilovú, nevšimol som si ju, 

o krátke úvodné slovo k tomuto materiálu. 

 

Mgr. Ľuboslava Vasilová, Odbor školstva, kultúry a športu: Tak ešte raz dobrý večer. 

Predkladáme vám materiál, ktorý je predkladaný v zmysle zákona a v súlade s vyhláškou. 

Tento materiál, nakoľko bol predkladaný posledné roky duplicitne, lebo vám boli v takých 

obrovských množstvách predkladané správy o výchovnovzdelávacích výsledkoch za 

jednotlivé školy a v zmysle uznesenia zastupiteľstva z roku 2013 ešte aj informatívna 

správa, ktorá bola vlastne zjednodušenou kópiou tohto elaborátu navrhujeme teda, aby sa 

tento materiál zjednodušil v tejto podobe, pretože ide o duplicitné materiáli a v rámci 

šetrenia lesov a práce a vašich očí ide o identický materiál. Súhrnná správa 

o výchovnovzdelávacích výsledkoch obsahuje materiál, ktorý je správou 

z predchádzajúceho roka, kde je zahrnutý počet detí, počet žiakov, počet hodín, aktivity 

jednotlivých škôl. Táto správa vznikala po konzultáciách s riaditeľmi jednotlivých 

materských a základných škôl tak, aby tam boli zahrnuté tie najdôležitejšie skutočnosti, 

ktoré oni považujú za základ tej činnosti školy, lebo školy majú oveľa väčšie množstvo 

aktivít, ale ten materiál by mal  nie toľko strán ako normálny má. Správa 

o výchovnovzdelávacích výsledkoch má mustru, ktorá je predpísaná vyhláškou, takže sú 

tam skutočne tie veci, ktoré je potrebné na základe tejto vyhlášky uviesť. Všetko. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Ako prvý je prihlásený pán poslanec Bolgáč. 

 

Ing. František Bolgáč, poslanec MZ: Ďakujem za slovo pán starosta. Ja by som chcem poďakovať 

a pochváliť, je to super spracované, veľmi sa mi to páči. Ďakujem. 

 

Mgr. Ľuboslava Vasilová, Odbor školstva, kultúry a športu: Ďakujem aj ja. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nech sa páči ďalej prihlásený pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Tak tiež úplne tak stručne. Ďakujem, naozaj je to 

prehľadnejšie, tak ako pred rokom sme hovorili, vieme porovnávať školy a parametre, 

počty tried, všetko. Takže, aj ktorá, na čo sa zameriava, čo sú silné a slabé stránky, takže je 

to veľa lepšie. Ďakujeme. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pán predseda Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: A ja tiež rovnako nechcem zdržiavať, ale 

naozaj veľmi chcem poďakovať za tento materiál, aj keď som sa troška nasmial na 

niektorých veciach akože v dobrom teda, nie že by to bolo, že by som nejako chcel 

niekoho uraziť, ale naozaj som sa niekedy nasmial na niektorých veciach. Ďakujem. 

 

Mgr. Ľuboslava Vasilová, Odbor školstva, kultúry a športu: My sme obsah neupravovali, my 

sme to dávali iba do jednotnej mustry. Takže ten obsah tvorili riaditeľky škôl a škôlok. 

 



78 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy. Ďakujem veľmi pekne pani 

vedúcej a poprosím návrhovú komisiu o uvedenie hlasovania. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vážené kolegyne, vážení kolegovia ideme 

hlasovať o bode pätnásť, Návrh súhrnnej správy o výchovnovzdelávacej činnosti 

a výsledkoch a podmienkach škôl a školských zariadení v zriaďovacej pôsobnosti mestskej 

časti Bratislava - Ružinov za školský rok 2019/2020. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh sme prijali počtom hlasov dvadsať za 

z dvadsaťtri prítomných. Traja prítomní nehlasovali. 

hlasovanie č. 33 

za: 20    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 3 

-  uznesenie č. 314/XVII/2020 

 

 

 

Bod č. 17 

Návrh dodatku č. 2 k Odmeňovaciemu poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava - Ružinov v znení dodatku č. 1 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo šestnásť sme už prerokovali ako terminovaný 

bod, to bolo udelenie verejného ocenenia mestskej časti Bratislava - Ružinov. Ďalším 

bodom je teda bod číslo sedemnásť a to je návrh dodatku číslo dva k odmeňovaciemu 

poriadku miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava - Ružinov. Poprosím pána 

vicestarostu Patoprstého ako predkladateľa o úvodné slovo. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem pán starosta. Išlo iba o jednu 

technikáliu v zmene rokovacieho poriadku, ktorý sa netýka samotného zastupiteľstva, ako 

skôr rokovania komisií, kedy pri zmenách vo fungovaní komisie životného prostredia 

došlo k tomu, že komisia zasadá niekedy viac ako jedenkrát za mesiac a tajomník komisie 

mal byť odmeňovaný iba za jedno zasadnutie v mesiaci, v prípade, že komisia zasadala 

dvakrát, alebo trikrát, tak tajomník stále mal nárok iba na jednu odmenu. Týka sa to okrem 

komisie životného prostredia aj komisie dotačnej, kedy vlastne v období, kedy sa robí 

dotačná výzva a vyhodnotenie, tak sa komisia stretáva operatívne aj niekoľkokrát za 

mesiac. Čiže kvôli týmto komisiám bola táto mierna kozmetická úprava, aby sme našim 

kolegyniam tajomníčkam urobili zadosťučinenie, aby naozaj mali zaplatený ten čas, ktorý 

tu trávia. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Prvý je prihlásený pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Týka sa to áno týchto dvoch komisií, pričom ale 

komisia územného plánu životného prostredia tento rok nezasadala viac ako jeden mesiac. 

Keď to počítam za jeden, dva, tri, štyri, päť, šesť, sedem, osem krát z toho jedenkrát 

online. Čiže už to nie je také kritické, ale samozrejme pani Rusnáková si to zaslúži, ak 

náhodou sa nám nazbiera a chcem povedať, že škoda teda, že celú jeseň komisia 

nezasadala, lebo sa toho nazbieralo dosť, ale nejak sme to zvládli online a chcel som ju 

teda pochváliť za to, že v tej online forme veľmi dobre to išlo, odsýpalo a chodili 
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zamestnanci a bolo to veľmi dobre zmanažované, takže pani Rusnáková má pochvalu ako 

tajomníčka, že to dobre celé manažovala. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Možno využijem túto príležitosť 

na takú otázku. Ak by bolo na jar, že veľmi zle, viete si predstaviť aj rokovanie miestneho 

zastupiteľstva online vo výnimočnej situácii samozrejme. Ďakujem. Pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem, ja nechám kolegu, lebo asi chce povedať to 

isté čo ja, ale keď už sme pri tých komisiách, ja by som chcela poprosiť predsedov komisií, 

ktoré nezverejňujú vlastne menné hlasovanie, aby tak v rámci transparentnosti učinili, 

minimálne teda školská komisia, tuším aj sociálna, kde sme my predsedami, tak to robíme, 

ale vlastne v tých zápisoch je niekedy hlasovanie šesť ku dva a my nevieme, kto boli tí 

dvaja. Takže by som chcela poprosiť minimálne teda pani Kulifajovú, pani Bacigalovú, 

aby teda zvážili aj toto zapisovať menné hlasovanie samozrejme nie vždy, keď je zhoda, 

tak netreba logicky, ale teda aj zvyšovanie transparentnosti je určite takou našou ústrednou 

témou všetkých, takže toto je taký krok opäť k zvýšeniu transparentnosti. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán poslanec Bolgáč. 

 

Ing. František Bolgáč, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som týmto chcel apelovať na 

predsedov komisií hlavne tých, ktorí ešte teda nemajú stále v rokovacom programe 

možnosť uskutočniť komisiu online, aby si to tam doplnili, pretože naozaj v tejto situácii, 

kedy vôbec nevieme, dokedy tu s nami bude korona a aká bude zdravotná situácia a aké 

riziká nám budú hroziť si myslím, že je to krok, ktorý musíme spraviť. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak končím rozpravu k bodu číslo sedemnásť a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vďaka za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia ideme hlasovať o bode sedemnásť. Návrhu dodatku číslo dva k odmeňovaciemu 

poriadku miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava - Ružinov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie sme prijali počtom hlasov dvadsaťjeden za 

z dvadsaťtri prítomných, dvaja prítomní nehlasovali. 

hlasovanie č. 34 

za: 21    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 2 

-  uznesenie č. 315/XVII/2020 

 

 

 

Bod č. 19 

Návrh na prijatie rozhodnutia vo veci ochrany verejného záujmu a zamedzenia rozporu 

záujmov podľa ústavného zákona č. 357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri 

výkone funkcií verejných funkcionárov v znení ústavného zákona č. 545/2005 Z. z. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo osemnásť sme presunuli na rokovanie ďalšieho 

zastupiteľstva a nasledujú teda kontrolné body. Bod číslo devätnásť je Návrh na prijatie 

rozhodnutia vo veci kontroly ochrany verejného záujmu, ktorý predkladá pán predseda 

komisie Marek Machata. Nech sa páči pán predseda máte slovo. 
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Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja sa to pokúsim urýchliť 

čo najviac ako to pôjde. Jedná sa vlastne o každoročnú povinnosť poslancov podľa 

ústavného zákona predložiť oznámenie funkcií, činností a tak ďalej. Je to vlastne tlačivo, 

ktoré je spoločné pre všetkých verejných funkcionárov na Slovensku a následne k nemu 

prílohy. Komisia vlastne na svojom zasadnutí skonštatovala, že poslanec Maroš Mačuha 

nepredložil toto oznámenie v lehote stanovenej ústavným zákonom, za čo je v tomto 

ústavnom zákone ustanovená pokuta vo výške jedného mesačného platu, čo predstavuje 

spolu sumu dvestodeväťdesiatosem eur deväťdesiat centov a teda komisia odporučila, 

alebo teda komisia odporúča miestnemu zastupiteľstvu uložiť pánovi poslancovi pokutu 

v tejto výške. Ďakujem. Ešte by som doplnil, že komisia hlasovala tak, ako je uvedené 

v materiáli per rollam a hlasovanie dopadlo tak, že šesť členov komisie bolo za a jeden 

poslanec nehlasoval. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu 

ako prvý je prihlásený pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem, ja by som sa kolegu Mareka Machatu opýtal, že 

v zásade my sme povinní toto predložiť, alebo teda komisia je povinná to predložiť, 

konštatovať to porušenie a v zásade by sme mali prijať tú pokutu, že zákon ani neráta 

s nejakou inou možnosťou a malo by to tak byť, akurát teda, že to prechádza hlasovaním, 

ale ktoré by malo byť viacmenej formálne. Dobre tomu rozumiem? 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dajte slovo prosím pánu Machatovi, aby zodpovedal 

otázku. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Ďakujem. V podstate ústavný zákon hovorí, že 

pokuta sa ukladá. To znamená, že my ako komisia nemáme inú možnosť, ako odporučiť 

zastupiteľstvu uložiť túto pokutu. Samozrejme, je na zastupiteľstve, že ako to odhlasuje, 

ale teda formálne je to tak, ako si povedal, Peťo. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pán 

poslanec Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo a čo sa teraz stane, keď neodsúhlasíme tú 

pokutu? Tu nastane ináč výnimočná situácia, lebo logicky každý súdny človek by mal 

hlasovať za, keďže je to v ústavnom zákone. A ten čo nebude hlasovať za, tak neviem aké 

má pohnútky teda. Čo sa tým pádom stane? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán poslanec Machata. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Tak ja sa obávam, že nie som úplne príslušný 

vykladať ústavný zákon, ale všetci vieme, čo sa stane. Nebude dodržaný, respektíve teda 

pokutu, ktorú zákon ukladá za nedodržanie povinnosti, nebude splnená ak to 

neodhlasujeme, ak si sa pýtal na toto. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ja len doplním Kamila Bodnára, že vlastne už sme tu 

raz o tom hlasovali, ale to bol iba tuším návrh na vyhlásenie na začatie konania, no a vtedy 

sa tuším šesť ľudí, šesť poslancov zdržalo a jedna poslankyňa dokonca bola proti, takže 

tak. Ďakujem. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pani poslankyňa Pilková. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja som mala za to, že toto hlasovanie je 

v podstate vyjadrenie našej vôle, alebo v podstate nášho názoru. Čiže to, ako si kto vykladá 

ústavný zákon, nie som právnik, ale môžem dať najavo, že s ním nesúhlasím. Nie? 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pani viceprimátorka Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Môžeme dať najavo, že s ním nesúhlasíme, ale mali 

by sme zákony dodržiavať, alebo dať najavo v rozprave, ale mali by sme ich dodržiavať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Áno, to som vlastne chcel povedať, čo moja kolegyňa, že sme 

v právnom štáte, kde zákony platia a naozaj na každého tie zákony platia a mali by sa 

dodržiavať aj keď s ním nesúhlasím, pokiaľ nebol zrušený, alebo pozmenený, tak ten 

zákon platí. Je to tak. Nechcem povedať bohužiaľ. Našťastie je to tak, že sú nejaké pravidlá 

a nie vždy sú dobré, ale keďže sú, tak podľa nich fungujme. Ďakujem.  

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Tak ešte prosím nechajte dokončiť 

pána Hercega. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: No toľko som chcel ešte doplniť, že navyše my ako poslanci 

obzvlášť, lebo náš poslanecký sľub bol, že sľubujeme dodržiavať zákony tejto republiky. 

Čiže to len tak na podčiarknutie, že môžeme si myslieť, čo chceme, ale my sme sľubovali 

a podpisovali, že budeme dodržiavať tie zákony. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. V rozprave je prihlásený obvinený 

pán poslanec Mačuha. 

 

Mgr. Maroš Mačuha PhD., poslanec MZ: Mňa veľmi mrzí, že sa tu zbytočne musíme zaoberať 

takouto témou. Ak treba udeliť pokutu, tak ju udeľme a na čo budeme o tom hlasovať? Ja 

neviem, či mám ja sám proti sebe hlasovať, že za udelenie pokuty. Pripadá mi to absurdné. 

Ináč celá tá situácia teda vznikla naozaj tým, že je tá covidová situácia, kedy my ako 

živnostníci sme nemuseli podať daňové priznanie včas a ja som si teda dal odklad toho 

daňového priznania a neuvedomil som si, že stačí podať aj teda že iba majetkové priznanie 

bez daňového, ako mi potom bolo poradené. Takže je to naozaj iba nedorozumenie, za čo 

sa všetkým ospravedlňujem hlavne za to, že tu s tým márnime zbytočne čas. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Takže počuli sme aj vysvetlenie 

tohto hrozného zločinu, ktorý sa stal a ak sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, ďakujem 

veľmi pekne a poprosím návrhovú komisiu, aby dala hlasovať o uznesení. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia ideme hlasovať o bode číslo devätnásť návrh na prijatie rozhodnutia vo veci 

ochrany verejného záujmu a zamedzenia rozporu záujmu podľa ústavného zákona číslo 

357/2004 Zbierky zákonov a tak ďalej, ako nám bol predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 
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Hlasovanie: Takto nejako sa asi cíti Marian Kočner, keď ho nepodržali ostatní svedkovia. Takže 

konštatujem, že uznesenie sme schválili počtom hlasov devätnásť za, traja sa zdržali 

z dvadsaťdva prítomných. Ďakujem veľmi pekne, zákonu bude učinené zadosť. Vážim si aj 

váš postoj pán poslanec, že ste nerozporoval tento bod. 

hlasovanie č. 35 

za: 19    proti: 0  zdržali sa: 3  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 316/XVII/2020 

 

 

 

Bod č. 20 

Návrh rámcového plánu kontrolnej činnosti miestneho kontrolóra Mestskej časti Bratislava – 

Ružinov na 1. polrok 2021 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nasleduje teda skupina bodov, ktoré sa týkajú kontrolnej 

činnosti a odovzdávam slovo pánu miestnemu kontrolórovi pánu Güntherovi Furínovi 

k bodu číslo dvadsať Návrh rámcového plánu kontrolnej činnosti miestneho kontrolóra 

mestskej časti na prvý polrok 2021. 

 

Ing. Günther Furín, miestny kontrolór: Ďakujem. Ako každý rok o takomto čase predkladám 

návrh plánu kontrolnej činnosti. Mali ste si ho možnosť pozrieť. Sú tam dve väčšie 

kontroly, dve menšie. Tie väčšie sa týkajú Materskej školy Exnárova a to preto, že za 

neviem, ako sa to stalo, ale za roky rokúce táto materská škola sa nejak kontrola vyhýbala 

po celé dlhy roky rokúce. Druhá väčšia kontrola Ružinovský domov seniorov. Túto 

kontrolu sme odsunuli z minulého obdobia, keďže sme tam na podnet poslancov doplnili 

iné kontroly, tak toto sme si boli ešte dlžní. Okrem toho je tam štandardná kontrola 

účtovných grantov a následná kontrola v Ružinovskom športovom klube. Iste si spomínate, 

že zhruba pred necelými dvoma rokmi tam bola kontrola, kde bolo relatívne dosť nálezov 

a už vtedy sme hovorili, že budeme musieť tú kontrolu zopakovať, či sa tie závery plnia. 

Tak to je všetko čo som k tomuto bodu chcel uviesť. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pán kontrolór a nech sa páči 

otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, ďakujem vám 

veľmi pekne za pozornosť a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia ideme hlasovať o bode dvadsať Návrh rámcového plánu kontrolnej činnosti 

miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava - Ružinov na prvý polrok 2021. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že plán kontrol sme schválili počtom hlasov dvadsaťdva 

z dvadsaťdva prítomných. 

hlasovanie č. 36 

za: 22    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

-  uznesenie č. 317/XVII/2020 
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Bod č. 21 

Správa o výsledku kontroly dodržiavania všeobecne záväzných a interných predpisov, 

dodržiavania hospodárnosti, efektívnosti a účelnosti vynakladania finančných 

prostriedkov Denné centrá pre seniorov v Ružinove 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Poprosím pána kontrolóra o uvedenie úvodného slova 

k Správe o výsledku kontroly v denných centrách pre seniorov v Ružinove. 

 

Ing. Günther Furín, miestny kontrolór: Ďakujem. Tento materiál, ako aj ten nasledujúci bol 

vypracovaný na základe plánu práce, ktorý bol doplnený vami poslancami. Keďže tento 

materiál bol vypracovaný v súvislosti s tým, že sa plánoval prechod denných centier z RVS 

na mestský úrad, miestny úrad, tento proces viacmenej už prebehol, takže táto správa je 

trošku oneskorená, ale napriek tomu sme sa pokúsili zhrnúť informácie, ktoré máme 

o denných centrách do tejto správy. Čo sa týka kontroly, v zásade tam nebolo veľmi čo 

kontrolovať. Tie drobné zistenia, ktoré tam sú, tie sa skôr vzťahujú k domovu dôchodcov, 

ako k tým denným centrám, lebo domov dôchodcov za nich účtoval a robil finančné 

transakcie. Činnosť tých centier je v tej správe zhrnutá. Chcel by som len poznamenať 

jednu, dve vety. Rok 2020 je samozrejme poznačený situáciou takže činnosť v roku 2020 

bola umŕtvená. Rok 2019 bol veľmi dobre rozbehnutý, veľký ohlas v týchto centrách malo 

pridelenie tých finančných prostriedkov mimoriadnych, ktoré ste v rozpočte schválili 

dvetisíc eur na každé centrum, čo veľmi, veľmi ako by som povedal, naštartovalo tú 

činnosť. Bohužiaľ rok 2020 všetky tieto činnosti utlmil. Chcel by som povedať, že za ten 

čas čo sme kontrolovali tie centrá, tak som nadobudol dojem, že tá činnosť je prekvapujúco 

bohatá. Prekvapujúco bohatá vzhľadom na ten vysoký vek ľudí, ktorí tie centrá navštevujú. 

A chcel by som zdôrazniť, že napriek rôznym aktivitám, ktoré sa tam dejú, najcennejšia 

vec, ktoré tie denné centrá poskytujú tým ľuďom, je možnosť sa stretávať na nejakej pôde. 

Hovoril som aj s vedením miestneho úradu a bude veľmi dôležité, aby pri tom prechode sa 

to pozitívne, čo sa tam podarilo vybudovať, sa nestratilo, pretože Ružinovský domov 

seniorov samozrejme vedel dobre komunikovať s tými staršími ľuďmi, pretože to má 

v náplni práce a apeloval som na to, aby prechod pod ten úradnícky spôsob sa nestratilo to 

pozitívne, čo tam bolo. Tak len toľko som chcel k tomu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. A otváram rozpravu k tomuto 

bodu. Ak sa nikto nehlási do rozpravy, tak ďakujem veľmi pekne a poprosím návrhovú 

komisiu. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vďaka za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia ideme hlasovať o bode dvadsaťjeden Správa o výsledkoch kontroly dodržiavania 

všeobecne záväzných a interných predpisov, dodržiavanie hospodárnosti, efektívnosti 

a účelnosti vynakladania finančných prostriedkov denné centrá pre seniorov v Ružinove. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie sme schválili počtom hlasov dvadsaťjeden za 

z dvadsaťtri prítomných. Dvaja prítomní nehlasovali. 

hlasovanie č. 37 

za: 21    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 2 

-  uznesenie č. 318/XVII/2020 
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Bod č. 22 

Správa o výsledku kontroly plnenia opatrení na odstránenie zistených nedostatkov a na 

odstránenie príčin ich vzniku prijatých na základe predchádzajúcej kontroly č. 

3/2020 v Domove dôchodcov, Pažítková 2, Bratislava 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A na záver poprosím pána miestneho kontrolóra o úvodné 

slovo k Správe o výsledku kontroly plnenia opatrení na odstránenie nedostatkov v Domove 

dôchodcov Pažítkova 2. 

 

Ing. Günther Furín, miestny kontrolór: Ďakujem. Po prednesení správy z kontroly v tejto našej 

podriadenej organizácii na základe iniciatívy pána poslanca Matúšeka sa mi do programu 

dostalo, že vzápätí po tej kontrole následná kontrola, ako sú tie jednotlivé opatrenia, ktoré 

sme si dohodli, že sa uskutočnia ako sa aj reálne uskutočnili, alebo ako sa tie opatrenia 

plnia. Musím povedať, že reakcia domova dôchodcov bola veľmi, veľmi dobrá. Naozaj 

z tých množstva zistení, ktoré tam bolo, prakticky vo všetkých oblastiach došlo k náprave, 

alebo dochádza k náprave, lebo niektoré sú trvalé. Našli sme tam nejaké dve, tri drobnosti, 

ktoré časom tiež určite nebude problém. Jeden z tých hlavných bol problém s fondom 

pracovného času, ale to súvisí s tými časmi, ktoré teraz žijeme a tým, že proste sú nútení 

pracovať nadčas a trošku tam atakujú Zákonník práce v tomto smere a niektoré detaily pri 

výkone verejných obstarávaní, ktoré sú skôr tým, že ešte nemajú tú techniku zvládnutú 

napríklad také detaily, že okrem teda tých samotných ponúk treba zachovávať napríklad aj 

obálky, aby bolo zrejmé, kedy boli ponuky doručené a podobne. Takže ale to už si myslím, 

že sme vychytali a do budúcna už s tým problémy nebudú. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. A otváram rozpravu k tomuto 

bodu. Ako prvá prihlásená pani poslankyňa Pilková, nech sa páči. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Nechcem to naťahovať, lebo už je veľa hodín, ale iba by som sa 

chcela teda opýtať, že v porovnaní napríklad so Sklenárovou, to fungovanie na tej 

Pažítkovej je v pohode? 

 

Ing. Günther Furín, miestny kontrolór: Ja som nerozumel. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: V porovnaní so Sklenárovou, ktorá má určité zabehnuté procesy 

je fungovanie na Pažítkovej, je to v poriadku tam všetko? 

 

Ing. Günther Furín, miestny kontrolór: Všetko v poriadku nie je nikde nič. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Ja by som chcela vedieť čo nie je. 

 

Ing. Günther Furín, miestny kontrolór: Takto. Za prvé, nemôžem to porovnať so súčasným 

stavom na Sklenárovej, lebo tam na kontrolu ešte len pôjdeme. Čo sa týka vývoja toho, ako 

je riadený Domov dôchodcov na Pažítkovej, ak chcete odpoveď, áno zlepšuje sa to 

a myslím si, že ten progres je tam proste viditeľný. Stačí tak? 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: A môžem sa opýtať ešte detailnejšie? Lebo chcela by som presne 

vedieť, že čo ste skúmali. Či ste skúmali len finančné veci, toky peňazí, alebo ste skúmali 

organizáciu? 

 

Ing. Günther Furín, miestny kontrolór: Takto. Musíme si uvedomiť, že ja nemám právo 

kontrolovať činnosti, ako ošetrovateľstvo a tie veci, ktoré kontroluje Úrad nad zdravotnou 

starostlivosťou. Ja kontrolujem ekonomickú stránku toho, prípade organizačnú. Ak nejaké 



85 

 

nedostatky sú, alebo tie ja neviem posúdiť, ani nemám právo vlastne vstupovať do 

dokumentácie, alebo zdravotnej, alebo takže to je mimo mňa. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Dobre. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Každopádne ak by boli akékoľvek 

otázky, tak kľudne pani poslankyňa dobehnite aj k nám za pánom prednostom a vieme 

preverovať aj po iných linkách aj iné takéto otázky. Nasleduje pani poslankyňa Bacigalová. 

 

Mgr. Eva Bacigalová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som len chcela aj pána 

kontrolóra teda informovať, konieckoncov kolegov takisto, že začiatkom budúceho roka 

pôjdeme po dohode s pani riaditeľkou na poslanecký prieskum do tohto nášho zariadenia. 

 

Ing. Günther Furín, miestny kontrolór: Áno viem. Komunikujem s ňou a zrejme to súvisí s tými 

anonymnými listami, ktoré tu kolujú, ale myslím si, že vzhľadom na túto hodinu už to 

nebudeme rozoberať. Keď je s tým nejaký problém, tak potom osobne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak vyhlasujem rozpravu k tomuto bodu za ukončenú. Ďakujem veľmi pekne 

pánu miestnemu kontrolórovi a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vďaka za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia ideme hlasovať o bode dvadsaťdva Správa o výsledku kontroly plnenia opatrení 

na odstránenie zistených nedostatkov a na odstránenie príčin ich vzniku prijatých na 

základe predchádzajúcej kontroly číslo 3/2020 v Domove dôchodcov Pažítkova 2, 

Bratislava. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že uznesenie sme prijali počtom hlasov 

dvadsaťdva z dvadsaťtri prítomných, jeden prítomný nehlasoval. 

hlasovanie č. 38 

za: 22    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

-  uznesenie č. 319/XVII/2020 

 

 

Bod č. 23 

Kontrola plnenia uznesení 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom číslom dvadsaťtri je Kontrola plnenia uznesení. 

Pán prednosta chcete mať úvodné slovo? 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta MČ Ružinov: Ďakujem pekne za slovo pán starosta. Možno 

akurát to, že by som chcel poďakovať zamestnancom oddelenia organizačného a správy 

registratúry za to, že tento materiál tak pekne a úhľadne spracovali. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a nech sa páči otváram rozpravu 

k tomuto bodu. Pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja mám teda k tomu bodu, pardon musím to 

nájsť, návrh na riešenie finančnej situácie spoločnosti Ružinovský podnik, kde vlastne sme 
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prijali uznesenie, aby sme zaviazali právneho zástupcu spoločnosti pána Forgáča požiadať 

o preverenie teda tých činov v tom konkrétnom období, či tam teda neboli spôsobené 

nejaké trestné činy a píše sa tam teda, že sa čaká na stretnutie s pani poslankyňou 

Biharyovou, ktorá je aktuálne na materskej dovolenke. Ale ja by som si dovolila navrhnúť, 

keďže to je už uznesenie z deviateho deviaty, aby sme prešetrili toto konanie, aby sme 

nečakali, lebo vlastne čas beží a ak tu naozaj prebehla trestná činnosť, ako sa hovorí, 

myslím si, že už aj tak poloverejne, tak by sme naozaj mali čím skôr otvoriť tieto veci 

a načakať vlastne asi je zjavné, čo sa tým uznesením myslelo. Takže to je taký môj návrh, 

aby sme už naozaj išli do toho. Ďakujem. 

 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem a možno pán Leščinský, keďže pán Forgáč tu 

nie je prítomný z dôvodu ochranných opatrení proti koronavírusu. Pán Leščinský máte 

nejakú informáciu o tom podaní trestného oznámenia? 

 

Ing. Viktor Leščinský, Ružinovský podnik verejnoprospešných služieb: V zásade to stretnutie, 

pokiaľ sa nemýlim, brali sme to aj na predstavenstve, malo sa uskutočniť najmä preto, aby 

sme definovali oblasti, na ktoré sa máme zamerať, na čo sa máme vlastne zamerať a ako 

ísť k tomu. Jedna vec je totiž, čo sa hovorí a čo sa hovorí verejne a všeobecne a čím viac sa 

o tom hovorí, tak tým viac k tomu niekto pridá. Iná vec je potom ísť a podať naozaj trestné 

oznámenie, kde vymenovať konkrétne skutky, ktoré mohli byť predmetom takéhoto 

šetrenia. Ja osobne som sa tejto otázke moc nevenoval, pána doktora máme momentálne 

v karanténe, nakoľko bol pozitívny, takže akákoľvek akcelerácia v tejto oblasti asi bez, 

nazvem to erudovaného právnika, z našej úrovne nie je dneska možná. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne za vysvetlenie pán Leščinský. Ak 

sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, tak vám ďakujem veľmi pekne. Končím možnosť 

prihlásiť sa do rozpravy a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia ideme hlasovať o bode dvadsaťtri, kontrola plnenia uznesení. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie sme prijali počtom hlasov dvadsaťdva 

z dvadsaťtri prítomných, jeden vicestarosta nehlasoval. 

hlasovanie č. 39 

za: 22    proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

-  uznesenie č. 320/XVII/2020 

 

 

 

Bod č 24 

Interpelácie 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A bodom číslo dvadsaťštyri sú Interpelácie, nech sa páči 

dámy a páni priestor pre vás. Prvá pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja mám dve interpelácie, ktoré súvisia, 

respektíve sú o tom istom len o inej zmluve. Takže prečítam jednu a potom poviem o tej 

druhej v skratke, aby som nečítala aj tú druhú. Takže interpelujeme, podávam to teda 
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s pánom poslancom Bodnárom. Interpelujeme starostu mestskej časti Bratislava - Ružinov 

ohľadom obstarávania rámcovej dohody o poskytovaní služieb v oblasti verejného 

obstarávania s firmou /nezrozumiteľné/... s. r. o. na sumu päťdesiattisíc eur bez DPH, alebo 

do dvadsiatich štyroch mesiacov, ktorá bola uzatvorená jedenásteho šiesty 2019. V týchto 

konkrétnych informáciách, akým spôsobom bola súťaž zadávaná, kde bola výzva na 

predkladanie ponúk zverejnená, od akého do akého dátumu bola zverejnená, ktoré firmy 

boli oslovené, zverejnenie predložených cenových ponúk, link odkaz na zverejnenú súťaž, 

prípadne znenie textu výzvy, ak nebola zverejnená. V prípade, že výzva nebola zverejnená 

na stránke Ružinov.sk aký bol dôvod a toto isté vlastne aj pre druhú rámcovú zmluvu s tou 

istou firmou na sumu šesťdesiatdeväťtisíc eur bez DPH, ktorá bola uzatvorená dvadsiateho 

druhého deviaty 2020. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Spracujeme asi písomne, lebo chcete veľmi 

podrobné dáta, na ktoré nevieme odpovedať hneď teraz osobne. Nasleduje pán poslanec 

Čechvala. 

 

Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja mám prosbu o nekončiacej rozprávke 

parkoviska na Palkovičovej. Štátny odborný dozor vykonaný dňa piateho desiaty 

preukazuje, že parkovisko Palkovičova je inžinierskou stavbou, ktorá cca tridsať rokov je 

považovaná aj využívaná ako súčasť cestnej komunikácie tretej triedy. Parkovisko je 

označené dopravným značením, čo by bez súhlasu dopravného inšpektorátu nebolo možné. 

Majiteľ tejto inžinierskej stavby nie je známy, ale rozhodne ním nie je vlastník pozemku 

firma Zelenka. Ak áno, tak by to vlastníctvo musel preukázať, zdokladovať. Čiže 

ktokoľvek by chcel stavať na tomto pozemku, musel by najprv odstrániť inžiniersku stavbu 

existujúcu. No a pokiaľ viem, na odstránenie inžinierskej stavby je potrebné povolenie 

stavebného úradu. Moja otázka na stavebný úrad či na vás pán starosta je. Či je možné, aby 

stavebný úrad Ružinov vydal niekomu súhlas na odstránenie zbúranie inžinierskej stavby 

bez toho, aby preukázal vlastníctvo k tejto stavbe? A druhá otázka, či je možné, aby 

stavebný úrad Ružinov podpísal stavebné povolenie na parcele, na ktorej je postavená 

inžinierska stavba bez toho, aby mu predchádzalo povolenie na odstránenie tejto stavby? 

Odovzdám. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ak môžem, odpoviem veľmi stručne hneď 

teraz. To, že tá stavba parkoviska nebola súčasťou pozemku pri predaji je niečo, čo je len 

tvrdenie združenia obyvateľov. Na poslednom mestskom zastupiteľstve pán primátor 

predložil právnu analýzu, ktorá jednoznačne hovorí, že parkovisko bolo súčasťou predaja 

a zároveň informoval o tom, že developer navrhuje rovnaké množstvo parkovacích miest 

pri výstavbe zachovať pre obyvateľov. Zároveň ale dobrou správou je, že hlavné mesto 

nevydalo záväzné stanovisko a požiadalo o prepracovanie projektu, čo je taký 

najdôležitejší dokument, keď chce developer začať stavať a dostal teda nesúhlas hlavného 

mesta. My sme s pánom primátorom sa stretli tento pondelok a otvorili sme aj túto tému 

a vrátili sme sa k tomu, čo sme kedysi dali ako sľub obyvateľom, že mesto by 

splnomocnilo Ružinov, aby si najal právnu kanceláriu, ktorá by teda išla do tohto súdneho 

sporu a obhajovala to vlastníctvo s tým, že ale platí aj tá podmienka, na ktorej sme sa 

dohodli, že jediní právnici, ktorých ja poznám na celom Slovensku, ktorí tvrdia, že ten spor 

sa dá vyhrať, sú právnici občianskeho združenia a preto ideme dotiahnuť to papierovanie 

okolo toho a s formálnou ponukou sa na občianske združenie obrátime, aby teda poskytlo 

svojich právnikov. My to zaplatíme ako Ružinov a išli nám vysúdiť tú inžiniersku plochu. 

Dovtedy, kým nie je preukázaný opak, tak majiteľ pozemku sa má za to, že aj majiteľom 

spevnenej plochy môže získať búracie povolenie. Zároveň ale hovorím, že nehrozí to, lebo 

magistrát vydal nesúhlasné záväzné stanovisko, čiže tento projekt sa nebude robiť 

a zároveň ešte pracujeme aj na tom, kolegyňa z územného plánu, aby zmenili územný plán 
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v tejto lokalite tohto parkoviska, aby sa tam nedala stavať taká vysoká budova. Toľko teraz 

tak stručne informácia a vyjadríme sa aj písomne. Pán Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja doplním, alebo upresním to stanovisko, ktoré bolo 

informatívny materiál na mestskom zastupiteľstve nebolo o tom, že predmetom kúpy bol aj 

pozemok. Bol o tom, že mesto momentálne nemá dostatočne právne silné argumenty, aby 

mohlo vyhrať súd. Čiže nemá dokumenty ako kolaudačné rozhodnutie, stavebné povolenie, 

územné rozhodnutie. To ale neznamená, že magistrát ďalej nepracuje. To viem potvrdiť 

ako iné, dokonca tam je iná právna protianalýza z cestno-právneho orgánu a tak ďalej 

a navyše sú aj judikáty a rozhodnutia, kde možno spevnená plocha môže za istých 

okolností byť predmetom predaja, keď sa predáva len pozemok, ale ostatné stavby ako je 

kanalizácia, osvetlenie nie. Čiže tak či tak je tam nejaký súbor stavieb, ktoré tou kúpnou 

zmluvou nemohli prejsť. Čiže ako stále je tam nejaká noha vo dverách, kde je tá šanca ešte. 

Čiže budem rád, ak v tomto sa bude pokračovať a hovorím, že ani na magistráte to nie je 

ešte úplne, že teda uzavretá kapitola. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán poslanec Čechvala. 

 

Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja len na doplnenie zatiaľ nedostalo ani 

združenie občanov, ani advokátska kancelária ponuku na právne zastupovanie nejakú 

oficiálnu, nejaké rokovanie, že by sa k tomu vôbec chystalo a ešte raz len pripomeniem, že 

je tu štátny odborný dozor, ktorý niečo zdokladoval. Existujú okrem toho ďalšie 

dokumenty zo stavebného úradu, ktoré sa vyjadrujú jednoznačne, že sa jedná o inžiniersku 

stavbu. Takže celkom nerozumiem. V každom prípade by som veľmi pekne poprosil, keby 

na tieto otázky sme dostali odpoveď. Veľmi pekne ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ešte možno jeden taký precedens vám len poviem, lebo 

sme dostali rozhodnutie súdu, kde prehral stavebný úrad Ružinov a to je vec nadstavby 

takej INKA PUB na Narcisovej, kde práve z rovnakého dôvodu, že prístupová cesta 

k tomu nemá žiadneho majiteľa. Je to stavba, ale jej majiteľ nie je nikto, tak stavebný úrad 

nevydal stavebné povolenie na nadstavbu INKA PUB a súd rozhodol právoplatne, že to, že 

nie je známy majiteľ nemôže byť dôvodom pre narušenie práv toho stavebníka a že pokiaľ 

ten majiteľ nie je známy, tak jednoducho ju môže využívať a môže s ňou robiť. Čiže 

existujú aj precedensy v tomto, ale teda pripravíme vám, poprosím aj stavebný úrad nech 

sa zapojí, aby ste dostali takú sofistikovanejšiu odpoveď aj s tými právnymi vecami a tú 

záväznú ponuku, teda pracujeme na tom, aby magistrát splnomocnil nás a my sa potom 

obrátime na vás a dostanete ju podpísanú aj teda od primátora aj odo mňa. Ďakujem veľmi 

pekne. Pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Jedna otázka ku predošlej interpelácii, kde som 

obdržal odpoveď, ale teda rád by som v tom pokračoval len vyjasniť si, alebo poprosiť 

o ďalší krok. To bol ten hluk podniku U Čerma, kde malo byť meranie, ale meranie malo 

byť až po dvadsiatej druhej hodine. My máme VZN-ko o tom hluku o dvadsiatej prvej 

hodine. Možno by bolo už od dvadsiatej, ale ten hluk by sa tam mohol a mal merať 

vzhľadom na hygienické normy kľudne aj poobede navečer, lebo on je nadmerný. Tí ľudia 

fakt, tam sa nedá fungovať, keď vám osem metrov od domu hrá rocková kapela. Čiže sú 

isté hlukové normy, to by bolo dobré preveriť, že aj normálne počas dňa ten nadmerný 

hluk, či môže byť, nielen teda až po dvadsiatej druhej hodine, ale to môžeme riešiť aj 

mimo, len teda je k tej interpelácii, ktorá je v materiáloch, ktorú som obdržal. Mám tu dve 

interpelácie, obidve sa týkajú dvoch investičných zámerov. Jedna je, interpelujem starostu 

mestskej časti Bratislava - Ružinov Ing. Martina Chrena vo veci investičného zámeru 

bývanie Trnávka, alebo Ovocné sady, katastrálne územie Trnávka vo veci zmeny stavby 
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pred dokončením. Máte informáciu, prečo investor pripúšťa občiansku vybavenosť, 

napríklad multifunkčné ihrisko, lepšiu úpravu fasád a ďalšie opatrenia? Vzhľadom na 

odsunutie prezentácie investora poslancom prosím o poskytnutie týchto informácií 

a stanoviska mestskej časti, respektíve štatutára, či súhlasí s redukciou takýchto 

doplňujúcich investícií pre nové sídlisko v katastri Ružinova? Asi by sme mali nejako 

odpovedať na tú prezentáciu, lebo tá bola zrušená, ale ja som skôr proti rušeniu 

čohokoľvek, čo tým novým obyvateľom zlepší tú infraštruktúru a teda zatiaľ neviem 

z akých dôvodov sa to tam škrtá a druhá interpelácia sa týka práve vystúpenia obyvateľov, 

ktoré tu boli ohľadom garáži Ivana Horvátha Elite Holding, o ktorej som hovoril teda, že 

predložím. Takže interpelujem starostu mestskej časti Bratislava - Ružinov Martina Chrena 

a žiadam o informáciu ohľadom povoľovacích konaní pre investičný zámer garáže Ivana 

Horvátha na parcelách registra číslo 1236/12 a 1236/9 navrhovateľa Elite Holding, alebo 

Elite Building a.s. Prečo konanie o umiestnení stavby, ktoré už nebolo dva roky oficiálne 

začaté a oznámené účastníkom nebolo ukončené v zákonných lehotách tridsať, prípadne 

šesťdesiat dní na doplnenie podkladov, ale stále sa umožňujú zmeny v podkladoch, pričom 

už ide o úplne inú stavbu ako bolo v pôvodnom návrhu? Nemali by ste ako štatutár 

stavebného úradu zjednať nápravu a vyzvať na nové podanie a nové konanie? V akom 

stave je predmetné konanie o umiestnení stavby? Aké dokumenty chýbajú pre oficiálne 

vyhlásenie začiatku územného konania? Má obec Bratislava - Ružinov vedomosť 

o prehratom súdnom spore Okresného úradu Bratislava s účastníkmi konania obyvateľmi 

vo veci neplatného rozhodnutia z konania EIA? Aké je stanovisko štatutára obce 

k aktuálnemu investičnému zámeru prezentovaného verejne, teda jednopodlažná garáž 

s vjazdom od Ružinovskej popri bytovom dome? Bolo stanovisko mestskej časti doručené 

do spisu? Ak áno, žiadam o jeho poskytnutie a bol investor usmernený smerom ku 

kompromisu dohodnutom na rokovaní s účastníkmi konania starostom a investorom 

začiatkom roka 2019? Je tu viac otázok, tak potom nemusíte asi zodpovedať teraz, ale 

potom. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ja neviem odpovedať naozaj v Ovocným 

sadom. K Čermovi, keď budete vedieť, že sa tam má diať nejaký koncert, potrebujeme to 

vedieť dopredu a zabezpečíme meranie hluku. Teraz nám asi pomôže ten lockdown trošku 

a zatvorené reštaurácie a čo sa týka konania, ja mám pocit, že sa práve čaká na ten okresný 

úrad, lebo súd nerozhodol, že tá stavba tam nemôže vzniknúť tej garáže. Súd len rozhodol, 

že okresný úrad má rozhodnúť znova a nejaké informácie, ktoré máme hovoria, že 

v januári by malo prísť to rozhodnutie okresného úradu, ale vieme to samozrejme preveriť. 

My sme mali stretnutie s obyvateľmi, kde dve základné požiadavky ako najdôležitejšie boli 

definované, že jednopodlažná namiesto dvojpodlažnej garáže a že vjazd z Ružinovskej 

namiesto Čmelíkovej. Potom boli aj ďalšie požiadavky. To je pravda. Investor sa 

jednoznačne vyjadril, že on je ochotný v súčasnom konaní upraviť ten svoj projekt, ale 

keďže na dvojpodlažnú garáž má súhlasné záväzné stanovisko, tak je ochotný ísť len 

cestou zmeny existujúceho projektu. Chce sa vyhnúť tomu, aby musel žiadať nové záväzné 

stanovisko. To znamená je ochotný len ísť cestou úpravy projektu zmenou hmoty, ktorý sa 

do toho, čo už má schválené vojde, ale odmieta, pretože je presvedčený, že niektorí 

poslanci by vybavili, že už ďalšie kladné záväzné stanovisko nedostane, tak odmieta ísť do 

nového konania na úplne inú stavbu a je ochotný ísť len cestou zmeny toho konania. 

Neprináleží mi ako štatutárovi hodnotiť, že čo je dobré, čo je zlé. Toto je len taká základná 

informácia, ktorú mám. Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pani viceprimátorka Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. My sme sa v prestávke náš klub 

dohodli, že prednesiem návrh uznesenia, keďže sme vlastne tu mali takú veľmi dobrú 

diskusiu o obecnej radnici, tak sme sa dohodli pán Machata, pán Kraszkó, pani Ďurajková, 

pán Bodnár, pán Čechvala, pán Bolgáč, ja a pán Herceg, že predložíme uznesenie v znení. 
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Pardon v bode Rôzne, takže ale mám aj interpeláciu. Interpelujem pána vicestarostu, pána 

Ing. Michala Gašaja v zátvorke teda aj pána starostu. Pána Gašaja kvôli tomu, že je 

gestorom témy sociálnych vecí, aby preveril a informoval následne zastupiteľstvo 

o možnostiach spolupracovať s Hlavným mestom Bratislava a s občianskym združením 

Vagus o projekte Hausing First vyčlenením jedného bytu pre potreby tohto projektu. 

Odporúčam využiť skúsenosti a postup hlavného mesta. Nemusíme už pán Gašaj ako 

kebyže vymýšľať nejaké, ja presne vám nadiktujem, že ako sa to dá urobiť, keď sa 

zapojíme do toho projektu a bude to lege artis dobre? 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Pri predkladaní tohto návrhu uznesenia by 

som bol rád, kebyže táto skupina poslancov teda určí aj konkrétne ulice, prípadne bytové 

jednotky, že v ktorých by sa teda mali títo občania nachádzať, ktorí sú sociálne 

znevýhodnení, ľudovo sa im hovorí chudákom, nech mi odpustia aj bezdomovci. Čiže tiež 

by mi bolo akože prijateľnejšie, aby som vedel teda o čom konkrétne a na ktorých uliciach, 

aby sme vedeli reagovať, že teda či je to vôbec vhodná lokalita. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Nebýva zvykom dávať faktické na interpelácie, 

ale dobre. Pani Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ja to musím vysvetliť. Ten projekt je presne 

založený na tom, že sa nezverejňujú tieto informácie a v žiadnom prípade sa nejde 

vyčleňovanie nejakých viac bytov, ide len o jeden jediný byt a tá informácia aj v záujme 

ochrany tých klientov v tom projekte je neverejná a zásada je, že sa vlastne neposkytujú 

takéto byty v jednej lokalite, ale vždy je to len jeden byt. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem. Ak teda disponujú korektnou informáciou, tak to 

občianske združenie by malo byť žiadateľom o ten byt. Mám za to, že aktuálne reálna 

stránka to nejako neumožňuje. Takže neviem, že či je to vôbec možné, alebo vykonateľné. 

Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem možno aj z mojej strany moja informácia je, že 

aktuálne platné pravidlá nám nedovoľujú právnickej osobe prideliť náš nájomný byt tak 

som bol informovaný. Bolo by treba zmenu VZN, ale odpoviem v interpelácii. Pán 

predseda Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Ja tu mám dve interpelácie. 

Prvá interpelácia je podaná za obidva naše kluby tím Vallo, interpelujeme starostu 

mestskej časti Bratislava - Ružinov Ing. Martina Chrena teraz znenie. Interpelujeme pána 

starostu mestskej časti Bratislava - Ružinov Ing. Martina Chrena vo veci poskytnutia 

informácie o výbere dane za užívanie verejného priestranstva podujatie Kačacie – rybacie 

hody – vianočné stánky konaného v Parku Andreja Hlinku v decembri 2020 v štruktúre 

doba podujatia od kedy do kedy, suma vyrubenej predmetnej dane. V prípade, že 

predmetná daň nebola vyrubená prosíme o špecifikáciu výnimky. Výnimka nájmu za 

užívanie predmetného pozemku v prípade, že nájom nebol mestskej časti platený prosíme 

o zdôvodnenie. To je prvá a druhá podávam len teda ja a tiež interpelujem starostu 

mestskej časti Bratislava - Ružinov Ing. Martina Chrena a znenie nasledovné. Žiadam 

preverenie stavby megaboardu, megaboard pri rondli pod Prístavným mostom sa 

začiatkom roka presunul z parcely 15382/31 katastrálne územie Nivy z parcely 15382/32 
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a 15382/82 tiež katastrálne územie Nivy. Toto presunutie sa dá jednoducho dokázať 

napríklad cez ortofotomapu na katastri, alebo podľa mapy v mestskom vise, kde je 

zakreslený. Moje otázky sú nasledovné. Je to legálny presun? Menila sa k tomu zmluva 

o prenájme pozemku? Keďže sa postavil na inej parcele ako predtým, nejde tým pádom 

o novú stavbu? Keďže sa postavil na inej parcele ako predtým, nebolo treba schválenie 

prenájmu miestnym zastupiteľstvom? A zároveň teda žiadam k interpelácii predložiť 

platnú nájomnú zmluvu k stavbe megaboardu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Na toto neviem odpovedať 

samozrejme z hlavy, ale viem povedať, že tá daň vyrubená bola bez akejkoľvek zľavy. 

Pani Barancová. 

 

PaedDr. Mária Barancová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som teda tento bod 

chcela odľahčiť. Akonáhle som videla množstvo tých interpelácií, tak som v danom 

momente nevedela, či ide o oneskorený mikulášsky balíček, alebo teda ide o darček 

k Vianociam úradníkom. Myslím si, že pokiaľ je to tridsať dní a teda majú odpovedať do 

pätnásteho januára myslím si kolegovia, akokoľvek už ste mohli teda počkať chvíľočku. 

Lebo toľko interpelácií, ktoré sú tu a teraz v predvianočnom čase, tak skutočne si myslím, 

že to je nevhodný darček. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo aj ja mám darček. Chcem interpelovať tu 

spolu s Monikou Ďurajkovou pána starostu ohľadom verejného obstarávania na zhotoviteľa 

rekonštrukcie detského ihriska Albrechtova. Informáciu žiadame v požadovanom rozsahu. 

Akým spôsobom bol zhotoviteľ súťažený? Kde bola výzva na predkladanie ponúk 

zverejnená? V prípade, že výzva nebola zverejnená na stránke Ružinova, aký bol dôvod? 

Od akého dátumu do akého dátumu bola výzva zverejnená? Ktoré firmy boli oslovené, 

ktoré firmy sa do súťaže zapojili? Zverejnenie predložených cenových ponúk a takisto, 

kedy bola zmluva s výhercom zverejnená? Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem ja sa hlúpo spýtam, my nemáme nejaký prehľad 

verejných obstarávaní, kde tieto informácie si každý môže prečítať? Máme a je zverejnený 

kde? Na našej webovej stránke. Okej, dobre zistíme. Pani Ďurajková s faktickou. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Tak samozrejme, že to tam nie je, inak by 

sme si to nepýtali, pretože prístup na internet máme, ale my pozeráme tie verejné 

obstarávania. Nebolo to tam zverejnené tá rekonštrukcia detského ihriska Albrechtova, 

bola zverejnená iba na stránke YEPT. Tak neviem, koho napadne, že sa má ísť pozrieť na 

stránku YEPT, že či tam náhodou nie je nejaké obstarávanie za štyristotisíc. Hlavne, keď 

sme dávali uznesenie, aby všetky verejné obstarávania boli na stránke Ružinova spolu so 

zápisnicami. Ak to teda niekoho netrápi iných poslancov, tak nás to trápi. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán prednosta, nech sa páči. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Ďakujem pekne za otázku. Mojou snahou je 

odpovedať v prípade interpelácií na pána starostu, ktoré následne posúva na mňa v zmysle 

kompetencií, ktoré sú na prednostovi úradu v členení takom, akom ich predkladáte. 

Myslím si, že doteraz každá interpelácia, ktorá bola daná, bola zodpovedaná. Aj na 

predchádzajúcu interpeláciu, ktorú dala pani poslankyňa Ďurajková vám viem odpovedať, 

avšak využijem to právo, že vám budem dávať písomnú odpoveď, aby sme sa tu 

nehandrkovali ako na trhu. Každé z verejných obstarávaní, ktoré je realizované týmto 
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úradom, je v zmysle zákona a v zmysle našej smernice, ktorú ste si vypýtali. 

Predpokladám, že naštudovali a môžeme následne niektoré ujednania z tejto smernice 

rozporovať, ak neboli dodržané. Som v tom, že všetky zákonné podmienky aj podmienky 

smernice boli a sú dodržiavané. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem my sme nepovedali, že niečo bolo v rozpore 

so zákonom, ale v rozpore s uznesením, ktoré znie, že všetky verejné obstarávania sa 

zverejňujú na stránke Ružinova, kde viacero teda verejných obstarávaní zverejnených 

nebolo a išlo teda najmä o väčšie sumy ako toto na tých štyristotisíc eur a bolo to 

zverejnené len na stránke YEPT, kde asi bežného nejakého dodávateľa týchto prác 

nenapadne, že Ružinov obstaráva súťaž za štyristotisíc eur na stránke YEPT. Chýba tam 

zápisnica, lebo uznesenie bolo zverejňovanie zápisníc. Firma YEPT nezverejňuje 

zápisnice. Čiže nemusíme sa tu teraz vlastne o tom baviť. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Môžeme sa pani poslankyňa. Len viete, my 

máme profil verejného obstarávateľa, kde ak bavíme sa o zákazke nad štyristotisíc a nešla 

by cez náš profil verejného obstarávateľa, ktorý je daný nám ako verejnému 

obstarávateľovi, nebola by ani súťaž ani zmluva, ani akákoľvek realizácia platná. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre ešte pani Ďurajková? Pán Bodnár nech sa páči. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ja len to jednoducho vysvetlím, že proste keď niekto chce 

podať teda zapojiť sa do súťaže, čo vyhlási ružinovský úrad, tak tie výzvy nie sú na stránke 

Ružinova, ale na stránke vášho obstarávača, teda úradného obstarávača, ktorý teda úrad si 

vysúťažil na stránke YEPT.eu a že taká bežná firma nevie, že to je na tejto stránke a nie na 

stránke Ružinova. O to tu ide. Toto celý čas hovoríme, lebo my sme našli tie výzvy, ale nie 

na stránke Ružinova. To je problém, že proste nie je to tam. Ja investigatívu som robil štyri 

roky, takže proste. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Žiadna zmluva, ktorá je na štyristotisíc eur 

nemôže sa stať, že by nebola zverejnená na profile obstarávateľa. Ak potrebujete mať 

zverejnené to na webe na štyroch, piatich, desiatich miestach, nie je technicky možné, aby 

my sme na X miestach zverejňovali tú istú totožnú vec. Jednoducho už v tej otázke, 

o ktorej sme tu v minulosti debatovali, že pýtate od nás, aby sme zverejňovali ten istý 

odkaz, ten istý dokument, tie isté prelinky v nejakých zberoch dát, ten web by bol tak 

komplikovaný, že je to technicky nerealizovateľné už aj v kontexte tých zmlúv 

a objednávok a fakturácií. Áno, sú verejné obstarávania s nízkou hodnotou, pod limitom, 

nad limitom a pri tých sú rôzne typy zverejňovania. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Myslím si, že čo chce pán prednosta povedať, že nie je 

pravda rozhodne čo povedala pani Ďurajková, že takéto obstarávanie bolo len na stránke 

nejakej YEPT niečo, pretože toto obstarávanie bolo zverejnené vo vestníku verejného 

obstarávateľa v profile verejného obstarávateľa a to je to, čo je kľúčové, aby to bolo vo 

vestníku, aby sa do toho všetky firmy dostali. A áno obstarávania, ktoré sa robia cez 

externú firmu, ktorá preberá za ne zodpovednosť aj zodpovednosť za porušenie zákona pri 

tom obstarávaní a tak ďalej, tie sú navyše aj na tej stránke YEPT. Ale čo je dôležité, sú 

v profile verejného obstarávateľa vo vestníku verejného obstarávania a to je to, čo je 

kľúčové. Pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Síce kolegovia poslanci, ktorí sa venovali 
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investigatíve zrejme asi nemali skúsenosti s uchádzaním sa vo verejnom obstarávaní, ale 

myslím si, že tu každý, ktorý je troška zorientovaný na trhu, tak všetci účastníci vo 

verejných obstarávaniach vedia presne, kde majú vyhľadávať, akým spôsobom majú 

vyhľadávať. Dokonca sú na to platené vyhľadávače. Čiže nerobme tu pomaly 

kriminálnikov z informatikov, ktorí sa starajú o webovú stránku Ružinova. Ďalšia vec čo 

je, tak to je to, že či už by som opakoval slová prednostu, alebo starostu, tu si treba prečítať 

zákon o verejnom obstarávaní, súvisiacu právnu úpravu a potom začať komentovať to, že 

čo je zverejnené, kde je zverejnené a ako je zverejnené a nehovoriac o tom, tu po pravici 

starostu sedí kontrolór, teda spokojne si tam číta telefón, čiže predpokladám, že nič mimo 

zákon som nepovedal a všetko bolo v súlade so zákonom. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem ešte pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja len aby sme to uzavreli, my nehovoríme, 

že je tu niečo v rozpore so zákonom my len hovoríme, že je to v rozpore s uznesením, 

ktoré sme prijali. To znamená, že všetky súťaže sa majú zverejňovať na stránke ružinov.sk 

aj so zápisnicami. Na ÚV ani na EKS to nebolo, ja mám printscreen z toho dátumu, nebolo 

to zverejnené ani tam. Bolo to zverejnené iba na stránke YEPT.eu, čo hovoríme, že je 

problém, pretože nie každý bežne ide na tú stránku, ale ako hovorím nebolo to v rozpore so 

zákonom. To nikto nehovorí. Veď tá zákazka môže byť vyhlásená, je to podlimitná, alebo 

zákazka s nízkou hodnotou. Takže môže byť urobená len prieskumom trhu, nemusí byť 

nikde zverejnená. Takže naozaj my chceme len posunúť proste to zverejňovanie, aby to 

išlo cez ten web Ružinova. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre. Odpovieme písomne. Pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem pevne verím, že za posledné slovo k tejto téme. 

Uznesenie obecného zastupiteľstva môže zaväzovať obec, poslancov a iné subjekty, ktoré 

sú v zmysle zákona o obecnom zriadení. Nemôže však zaväzovať externého dodávateľa, 

ktorý s týmto uznesením nemá nič spoločné. Nemôže mu ukladať ani povinnosť. Ten 

externý dodávateľ je vysúťažený a riadi sa výlučne zákonom o verejnom obstarávaní. Tak 

pre krista pána akože nerobme tu z komára somára. Jednoducho povedané. Dovidenia. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak končím bod dvadsaťštyri Interpelácie. 

 

 

 

Bod č. 25 

Rôzne 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Prechádzame do bodu číslo dvadsaťpäť Rôzne. Nech sa 

páči dámy a páni hláste sa do bodu Rôzne. Nech sa páči pani viceprimátorka Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Tak teraz som sa prihlásila už správne. 

Takže, no už nebudem opakovať vlastne náš poslanecký klub na základe aj tej celkom 

myslím fajn diskusie, aj vstupov odborníkov na tému obecná radnica navrhujeme 

uznesenie v tomto bode v znení mestské zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava - Ružinov 

súhlasí s tým, aby za prvé, mestská časť Bratislava - Ružinov požiadala Pamiatkový úrad 

Slovenskej republiky o znovuvyhlásenie objektu Obecná radnica, Radničné námestie číslo 

7 za národnú kultúrnu pamiatku. Za druhé, po vyhlásení obecnej radnice za NKP žiada 

o vypracovanie pamiatkového výskumu a návrhu zásad obnovy pamiatky. Dôvod je ten, že 
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si myslíme, keďže už vieme, že aj niekto z poslancov, nielen z nášho klubu, ale aj 

z partnerských klubov podali takúto žiadosť, ak to podá mestská časť ako orgán 

samosprávny, tak tá žiadosť bude mať väčšiu váhu a väčšiu šancu na úspech. Ďakujem 

pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel v jednej 

veci spýtať, ktorá trápi obyvateľov Trnávky, teda myslím si, že je dosť taká téma, ktorá 

naozaj rezonuje. A jedná sa o dieru na Koperníkovej ulici. Podľa posledných informácií od 

vás pán starosta, ste čakali na nejaké písomné stanovisko BVS. Ja som vám v piatok dával 

na Facebook, že áno, že toto stanovisko vám teda BVS poslala v piatok, tak teraz ja 

v zmysle tohto by som sa chcel spýtať pre obyvateľov Koperníkovej, nielen teda 

Koperníkovej ulice, že kedy teda bude tá diera nejakým spôsobom opravená? To je všetko 

ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Odpoviem aj hneď, ak môžem. Mali tam ísť 

robotníci v pondelok to otvoriť, ale bohužiaľ ten tím pracovný, ktorý tam mal ísť, mal 

niekoľko pozitívnych na koronavírus. Zháňali aktuálne nový tím, ktorý by tam mal ísť 

zajtra. Idú tú dieru otvoriť všetci u nás na úrade sú presvedčení, že je tam únik vody 

napriek tomu, že BVS tvrdí, že nie. Tá diera podľa toho ako ju boli zmonitorovať dneska je 

pomerne veľká a rozširuje sa. To znamená, budú ju opatrne otvárať s tým, že budú hľadať 

aj ten únik vody po otvorení toho a to môže byť aj únik vody napríklad na Stachanovskej 

sú dve také diery, kde je zmapovaný únik vody, ale nie z kanalizácie BVS, ale z prípojok, 

ktoré majú obyvatelia a my sme požiadali obyvateľov, aby si tie prípojky otvorili, lebo to 

tiež nemá zmysel opraviť bez toho, aby proste nemá zmysel opraviť cestu, aby sa tam tá 

diera o rok urobila znova. Čiže toto sú niekedy komplikácie pri týchto kavernách. 

Odpoveď teda na vašu otázku je, že zajtra. A pán Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo pán starosta. Doplním 

aktuálnu informáciu. V tomto týždni bola takáto veľká kaverna spozorovaná aj na 

Sklenárovej ulici. Presne na rovnakom mieste pri verejnej kanalizácii BVS. Dokonca 

vozidlo BVS tam bolo monitorovať a zmonitorovalo, že je tam preplnená šachta, z ktorej 

sa začala vymývať voda, tam prepadlo časťou vozidla pod komunikáciu a je to 

momentálne tiež označené. Čiže zrejme na viacerých miestach po Ružinove, možno po 

Bratislave má BVS-ka takéto problémy. Niekde sa k tomu prizná, niekde nie. Uvidíme 

zajtra viac. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja len k tej Stachanovskej, lebo vlastne 

kolega to riešil priamo cez BVS myslím si, že s riaditeľom priamo toho oddelenia 

a posledná odpoveď je, že to nie je vlastne na strane prípojky, ale bola prepadnutá 

komunikácia, alebo poškodená komunikácia nejakými externými prácami a tam musí nájsť 

vinníka práve mestská časť, ktorá teda by mala mať nejaký zoznam tých prác, ktoré boli 

vykonávané na tejto vozovke. Takže teraz podľa BVS je tá karta na stole mestskej časti. 

Ono je to v podstate pre obyvateľov úplne jedno, že či to má opraviť mestská časť, alebo 

BVS. Takže pevne verím, že sa dovtedy, kým sa nájde ten vinník pomyselný, že kto je teda 

za to zodpovedný, tak nič nikomu nestane, lebo tá vozovka sa každým dňom prepadáva 

a keď sa niekomu niečo stane, tak je zodpovedný za to vlastne vlastník toho pozemku, 

alebo správca tej komunikácie. Ďakujem. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dneska sme už úradníci Prievozu 

toho počuli asi dosť, ale tým, že je to priamo doručený návrh návrhovej komisii, nepoznám 

jeho obsah. Dávam však do pozornosti, že na predošlom zastupiteľstve sme už 

o obdobnom návrhu rokovali a obávam sa, aby to netrpelo vadou, že nie je možné o ňom 

rokovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: To my máme ako pán kontrolór, že šesť mesiacov? 

Nemáme to upravené. Takže okej. Pán Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Vďaka. Ja by som len doplnil teda kolegyňu 

Ďurajkovú k tej Stachanovskej. Tam je to tak, že tam sú vlastne tri prepadliny. Tie dva na 

kraji, tie prepadliny sú spôsobené to, čo ste aj vy hovorili, že tie prípojky, ktoré sú do 

kanalizácie zrejme sú opustené, tak tie sa asi prepadli a tade vlastne uniká, alebo teda tade 

vlastne vniká do tej kanalizácie zemina a tá stredná naozaj, že je taká, že niekto tam 

v minulosti zrejme robil nejakú opravu. Naozaj to majú na kamere. Robil nejakú opravu, 

prerazil zhora to potrubie, čo je asi nemysliteľné a prekryl ho niečím, neviem čím. 

Plechom, alebo čím to je. To by sa asi samé neurobilo len tak. Čiže oni to síce budú, oni sa 

priznali k tejto chybe, že áno to budú opravovať, ale zadali to v /nezrozumiteľné/... a teraz 

má také trošku hektické obdobie a hlavne má prioritu opravovať také väčšie záležitosti, 

čiže keby to nie je úplne najprioritnejšia vec pre nich, ale vravím k tej strednej sa priznalo, 

ale tie dve krajné prvý a tretí musí vlastne niekto iný vyriešiť. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Okej. Pán Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo, iba doplním k tej 

Stachanovskej, že to čo vravela pani poslankyňa Ďurajková, že to boli nejaké externé 

subjekty, tak to práve môžu byť tí, ktorí si tam robili tie prípojky a hrozí práve to, že ak by 

sme my teraz tú cestu opravili, tak tá prípojka stále ešte je pokazená a tým pádom sa to 

môže zase po nejakom čase otvárať. Čiže my čakáme kým sa vyrieši spor medzi BVS 

a tými subjektami, ktoré tam sú pripojené a podľa toho budeme jednať. Nemá zmysel to 

teraz zaasfaltovať, aby sa to za dva týždne, alebo za dva mesiace muselo zase otvárať. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre. Pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja chcem teda poprosiť všetkých kolegov o podporu 

toho návrhu, aby sme iniciovali vyhlásenie našej radnice za národnú kultúrnu pamiatku, 

čiže je naša ako majiteľ. Tým pádom deklarujeme naozaj našu ochotu si vážiť našu históriu 

hodnoty tejto stavby a teda verím, že sa pridajú aj ďalší, ktorí si uvedomujú pamiatkové 

hodnoty v Ružinove. Nemáme toho tak veľa, o to viac by sme mali byť na to hrdí 

a nechcem teda zas ísť do odborných detailov a apelovať tu, ale verím teda, že už si to 

nejak tak vyhodnotíte v sebe a ďakujem všetkým vopred za podporu tomuto návrhu 

a potom rád by som sa dotkol možno jednej témy, ktorá sa týka predošlého bodu 

Interpelácie. Interpelácie sú vlastne dotazy poslancov na osoby, alebo aj právnické osoby, 

ktoré sú jednoznačne definované v zákone. Takže príde mi trošku nemiestne, keď iný 

poslanec komentuje dotazy ostatných poslancov, skôr mi príde k veci, keď reagujú, alebo 

odpovedajú tí, ktorí sú dotazovaní. Takže pán doktor Méheš asi nie je úplne v súlade, 

nechcem hovoriť so zákonom, ale s kostolným poriadkom, keď komentujete jednotlivé 

interpelácie druhých poslancov. To môžeme v rozprave k nejakému bodu, k nejakému 

uzneseniu, k návrhu, ale je to skrátka dotaz a nie nejaká verejná diskusia ku nejakej 
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verejnej položenej otázke a takisto, teda príde mi to trošku také prekračovanie kompetencií 

podobne ako vaša emailová odpoveď na naše návrhy do zmeny rozpočtu, ktoré sme úplne 

korektne poslali všetkým, ktorých sa to týka, aby dopredu vedeli, takú sme mali dohodu aj 

s vedením tejto mestskej časti, že dopredu to prediskutujeme a tak ďalej a aj sme to 

diskutovali neskôr, aj telefonicky sme upresňovali naozaj s vedením, s pánom 

vicestarostom, s pánom starostom a zrazu nám všetkým príde dvojvetový smiešny email na 

zbrojnicu je potrebné nechať pôvodné rozpočtové krytie. Cyklotrasy, tam sú, VPS-ky ľudí 

vyhadzovať ľudí asi nechceme. Kúpu hybridných vozidiel, prípadne elektroautomobilov 

sme uvažovali iba pre mestských policajtov. M. No táto odpoveď mi príde ako od nejakého 

starostu, alebo ober starostu, ale nie od jedného z nás, ktorý je poslanec. Takže poprosím 

trošku vážme tie emaily hlavne, keď je to oficiálna komunikácia na všetkých poslancov 

a vedenie úradu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pripomínam, že je predvianočný čas a advent už. Nech sa 

páči pán doktor Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem. V komunikácii sa spravidla snažím byť vecný. To 

je asi tak všetko a keď chcem reagovať, tak v zmysle pozitívneho vnímania. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, ak sa nikto ďalší 

nehlási, uzatváram možnosť prihlásiť sa do rozpravy v bode Rôzne a poprosím návrhovú 

komisiu o prednesenie návrhov uznesení. 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, vážení 

kolegovia. Ideme hlasovať o návrhu uznesenia, ktorí predkladajú poslanci Štasselová, pán 

Machata, Kraszkó, Ďurajková, Bodnár, Čechvala, Bolgáč, Herceg a konkrétne v znení. 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava - Ružinov súhlasí s tým, aby za prvé 

mestská časť Bratislava - Ružinov požiadala Pamiatkový úrad Slovenskej republiky, Cesta 

na Červený most číslo 6 v Bratislave o znovuvyhlásenie objektu Obecná radnica, Radničné 

námestie číslo 7, súpisné číslo 2496, parcelné číslo 11/1, katastrálne územie Ružinov za 

národnú kultúrnu pamiatku a za druhé, po vyhlásení Obecnej radnice za národnú kultúrnu 

pamiatku zadať vypracovanie pamiatkového výskumu a návrhu zásad obnovy pamiatky. 

Prosím dajte o tom hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni počuli ste návrh hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh nebol prijatý počtom hlasov jedenásť za, jedenásť sa 

zdržalo, jeden proti. 

hlasovanie č. 40 

za: 11    proti: 1  zdržali sa: 11  nehlasovali: 0 

-  návrh nebol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: To boli všetky návrhy uznesení? 

 

Ing. Peter Strapák, predseda návrhovej komisie: Iný tu nemám, tak neviem, asi všetko. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova Okej, ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni konštatujem, že 

týmto sme vyčerpali program rokovania dnešného miestneho zastupiteľstva. Dovoľte mi na 

záver poďakovať vám nielen za vašu aktívnu účasť, ale za naozaj konštruktívnu a dobrú 

spoluprácu počas celého roka a dôležité je, že aj keď to občas pri niektorých parciálnych 

konkrétnych témach zaiskrí, ako zastupiteľstvo naozaj ťaháme za jeden povraz a myslím 
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si, že aj návrhy, ktoré prichádzajú zo všetkých strán a zo všetkých poslaneckých klubov, 

posúvajú Ružinov k lepšiemu a teraz máme štrnásteho v podstate dva roky po tom, čo sme 

sa desiateho decembra pred dvoma rokmi ujali našich funkcií poslancov, poslankýň 

a starostu a musím povedať, že už dnes som presvedčený o tom, že tým, ktorí prídu po nás, 

odovzdáme Ružinov v lepšom stave, než v akom sme ho prebrali. A to je asi to 

najdôležitejšie, prečo tu vlastne sedíme, prečo tu sedíme aj takto do večera. Ešte raz vám 

veľmi pekne ďakujem. Chcel by som vám zaželať šťastné a veselé Vianoce, oddych počas 

možno aj nútený trošku počas toho lockdownu, ktorý sa na nás chystá, hlavne bezpečie pre 

vás a pre vaše rodiny a aby ste všetci zostali zdraví a aby sa vám naozaj darilo. Pripravili 

sme vám s kolegami také menšie darčeky. Musím povedať, že Ježiško je o trošku bohatší 

než po minulé roky a len pre vysvetlenie je to z dôvodu, že tento rok nás naozaj podporili 

desiatky partnerov, či už materiálne počas boja proti COVID, alebo aj finančne a tá 

celková hodnota bola naozaj v státisícoch eur a my sme pripravili takéto ďakovné balíčky 

každému jednému, kto nás podporil ako mestskú časť a nechali sme ich proste urobiť o pár 

balíčkov viacej a dali sme ich aj vám ako poslancom ako poďakovanie za spoluprácu. 

Preto sú také hojnejšie, lebo sme sa naozaj chceli odvďačiť tým, ktorí nás veľmi hojne 

počas roka podporovali hlavne v boji proti koronakríze. Ešte raz vám ďakujem veľmi 

pekne. Úplne posledná vec, ktorú musíme urobiť, je prezenčné hlasovanie, aby sme do 

histórie zapísali, že sme tu zostali až takto do deviatej večer. Želám vám všetko dobré, 

šťastné a veselé, krásne sviatky, oddýchnite si a vidíme sa určite v budúcom roku, 

s niektorými možno ešte aj v tomto roku. Dovidenia.           

 

 Záverečná prezentácia: 23 
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